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LOS ANGELES, •CALIFORNIA, THURSDAY*, OCTOBER 22; 1970 . 

2' 
	 9105 o "clock a .m. 

'3. 

-(The following proceedings were had in open 

court in the presence and hearing of the Jury, all counsel 

being preSentz) 

THE COURT: All counsel and the jurors are preSent. 

Have the defendants expressed a desire to 

return to the cou.rtroom and conduct themselves in a proper 

manner, gentlemen? 

MR. FITZGERALD: May we approach the bench, your 

Honor? 

13 	 THE COURT: yes. 

14 	 (The following proceedings were had at the 

15 bench, out of the hearing of the turyt) 

16 • 	 F1'IZGERALD: Your Honor*  the defendants have not. 

17 expressed any desire to return to this courtroom, though 

la woad like to reiterate very briefly my remarks of yester- 

' 19 	day. 

I think perhaps it would be in the interest 

of justice' to bring them back in the courtroom and see if 

we would proceed without any 'disruption. 

Mk. MY: The People's position on that is, when 

Nransonwas brought into the courtroom for purposes of 

identification yesterday, he made no disruption at all. 

He was in the courtroom, I would say, for maybe 
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. three or four minutes, and there was absolutely no 

disruption; 

I think at least the possibility of bringing" 

him in in the morning, just seeing if he wOuld be disrupti-ve. 

He -did not give any indication yesterday that • 

he -would continue' his disruption.. 

THE COURT': He was here less than a minute. 

Did you talk to your clients this morning? 

ilRe. 'FITZGERALD: Yes, we, 'talked' to ,them# 

-THE COURT: What is your poSition.,• 	Katarek, 

any? 	• 

MR. iCANAREKt My posit1on 

THE COURT: First br all, are yoti asking that thi. 

defendants be brought back? 

'MR. FITZGF,RALD-: Yes)  but .1.1-bi•teIling the Court they 

-have exprested no desire to come back in response to ip'ur ' 

Honorts .question, "Have they expressed a desire to return 

to the courtroom?'" 

The answer to that question is no. 

THE-  :COURT: nave they expressed a desire not to come 

baCk? 

MR. FITZGERALD: No, they have- not. Their position 

i-s tquivocal, as your Honor opined yesterday as you were 

talking to them in 'chambers.- 

'r 'COURT: What about you, Mr. Shinn, do you have 

any. Comment? 

000005

A R C H I V E S



14846 

1 

3 

7 .  

MR. SHINN:. They did not express any desire to come 

back into the court,. but I. feel we should make an effort 

to bring them down have and see how they conduct themselves 

n 0ourt, 

They may just sit still, I don't know. 

Titt 'COURT: Bear 'in mind, of course, that many 

effort-s were made --. 

MR.FITZGERAIJI: That I 14nderstand. 

TRIU COURT: -- and after the 'third day, in a 'row of 

disruptions they were excluded from the courtroo±. 

MR. SHINN: It's been about a week and a half now, 

They may have changed- their minds, I cion't t know. 

MR. MUREX: .  It' s. worth a trial, your IIOnor..: 

MR. 'BOGLIOSII , I think it is a good idea, your Honor. 

.THE. COURT: "What? 

R. 'BUGLIOSX; Ito bring the defendants back, 

TRE'iCOURT: Well; first, I wont the record to be 

absolutely clear that in my opinion there is no compulsion 

on the Court by virtue of -any constitutional right or court 

decision to do so, 

I am willing to try it, but I. want it 

perfectly understood that if there is any disruption at 

all the defendants till be immediately removed and there 

will be no further testing them to see whether or not they 

Cap be 'brought back into the courtroom. 

They will have to .  comply futly *71,th Illinois- vs. 
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Allen in'eUpressing themselveS to have a 'desire to come.  

back in and conduct themieIves properly. 

I will permit theni to come back in this' once 

without saying the Magic word, bat I want the record to 

reflect that in my Opinion the defendants have been 

playing games. 

• This is simply a ploy on their 'part tip have 

another ground of appeal if there is a conviction. 

There isn't the slightest misunderstanding on 

their part as to what they have to do to get back into 

'court. 

They have been advised doiens of times. 

Their-exclusion from the court,. in my opinion, 

vas •ftx1:y justified by thelact$ and could have occurred 

much earlier than it did, when I excluded them, 

So Z will have them brought back in. 
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MR, WOLIOSI: May I make eAluggestion, your Honor? 

TH4 COURT: Yes. 

MR. BUGLIOSI:: I' they start saying something, I 

wonder if the Court would not immediately remove them, 

if the QoUrt would wilt. They might just say a couple of 

words and then shut up. 

THE COURT: .Mr.'Hugliosi, you let me handle that part. 

MR._BUGLIOSI: X am, just making a suggestion. 

THE COURT: 'he.  only time '.they have,  been removed 

is when they continued to talk after being asked to refrain 

many times, 

I am not going to go through some ridiculous 

charade. They know what the rules are, If they want to 

behave themselves, all they have to do is to do so. 

MR. KANAREK: l have another motion of the Court, and 

that is to voir dire the jury in connection with their state 

of mind as to the Ohte matter in Santa Cruz wherein five 

or six People passed away. 

I think the newspapers have said it is a Manson-

type of killing, or something to that effect, 

My position is that your Honor voir dire the 

jury to determine whatl 'if any, effect this has on their? 

state of mind. 

I noticed there was a note recovered. In todayfs 

paper it was mentioned that there was a note recovered, 

and-it appears to be a purported -- these purported. deaths 
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have a4eiegy!occUrred without purpose, which is a matter 

which is very strangely !similar to Mra tugliosirs viewpoint 

in this case and I think it is very iiiejudicial. 

MR. HUGHES:1, 4in'in Mr. knarek'I'motiOn. 

THE COURT: Every day when you read a newspaper, 

Mr. lianarek, you seem to come up with some new idea. 

The reason for sequestering the jury in the first 

place was to exclude from them the effects of any 

prejudicial publicity, if any. 

I don't consider that even if they had read 

this it would have any affect on their decision in this 

case: 

In any event, they haven't read it because 

they are sequestered. 

The motion is denied.,  

MR. KANAREK: Very wells  your Honor. 

Then X make a motion fOr a mistrial. 

MR6 HUGHES: Join in that motion. 

TUE COURT: Denied. 

(Thereupon, all counsel return to their 

respective places at .counsel table and the following 

proceedings occur in open' court within the presence and 

hearing of the jury!) 

THE COURT: Mr, Murray and Mr. Skupen, bring the 

defendants into the courtroomt  

(The defendants are brought into the courtroom.) 
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MR, BUGLIOSX: I believe it is still cross-examination, 

your Honor, by Mr Kanarek. 

THE COURT: Do you 'have any further examination, 

Mr. lanarek? 
MR. KANAREK: Yes, 'your Honor, 

CHARLES DAVID KOENIG, 

the witness on the stand at the time of the adjournment, 

resumed the stand and testified further as follows: 

CROSS-EXAMINATION (CONTINUING) 

12 

13 • 

14 

15 

16 

ZT 

18 

10. 

20 

21 

22 

- 	'23 

24 

25 

26. 

BY MR, KANAREK: 

4 	Mr. Koenig, on December the 10th, 1969, you 

were aware; you had heard of the' matters pertaining to 

Rosemary La Bianca and Mr. La Bianca; is that correct? 

A. 	That is correct. 

MA. KANAREK: May'r approach the witness, your Honor? 

THE COURT; You'tjaY'.. 

MR. 19utumic: 4 	I. show you what appears -to be a 

plastic container and.ask you: Have you seen this type of 

container before? 

A. 	Yes, I have. 

4 	What is the purpose of 1t?% Will you tell us 

what that container -- tell us what you know about that 

partieu3.ar type of container. 

That is supposed to bold the bluing agent that 

000011

A R C H I V E S



2.4,02 

2.  

4 

. goes into the toilets. 

4 	And is this the bluing agent that is used in 

the restroom and was used in the toilet in which you say 

that you found the wallet? 

A. 	Was used in the toilet? 

4 	Yes. 

Is this the type of container that was used for 

the bluing agent'in the toilet where you found the wallet? 

think, so, yes. 

4 	All right. 

Now, X show you another item and ask you if you 

have seen this before, Mr. Koenig. 

It probably came off of that plastic container. 

4 	Is this *item that is used to fasten this 

container to a solid position in the tank of the toilet? 

It is speculaion,on'my 	would say yes. 

4 	I am hot asking for speculation, Mr, Koenig. 

A, 	Theh / don!t.kilow. 

4. 	Directing your attention to the toilet where 

you round the wallet. 'Have iOU seeh.this type of fastener 

fasten,the plastic item that you ha'e previously 

identified, that type of plastic item, to a solid position 

in the tank of the toilet where you found the wallet? 

A. 	Are you asking me if I have seen that inserted 

in one of the backs of the toilets? 

R. UNARM May the question be read, your Honor? 

s. 

.6 
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THE COURT: Yes, Read the questiont 

(The question was read by the reporter.) 

THE WITNESS: No. 

MR, KANAREK: Pardon'? 

THE WITNESS: N. 

NE. KANAREX: 4 	You have never seen this in 

the restroom? 

A. 	No. 

What means have you seen to fasten this type of 

plastic item to the toilet? 

Like I said yesterday,. I haVe never seen it 

fastened. 

4 	lz,ardont, 

)1.% 	have .never seen them fastened to the toilets. 

I have never used them.- .I have never had occasion to. use 

them. I have only been told that they are sppposed to be 
• , 

used in the restroomd 
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NR. KANAREK: Now, your Honor, may these be marked 

as an exhibit collectively? 

THE COURT: BD for identifidation. 

MR. KANAREK: Thank you, your Honor. 

BY NI. KANAREK: 

ct 	Are you aware, Mr. Koenig, that the Grand Jury 

indictment in this case occurred on December 8, 1569? 

A 	Well, if you say it occurred on December 8th, 

then I assume you are correct; otherwise I don't know the 

exact date. 
10 

11 
	 MR. KANAREK; Very well, thank you, Mr. Koenig. 

12 
	 THE COURT; Any questions, Mr. Hughes? 

18 

	 MR. HUGHES: Yea. 

14 • 

CROSS--EX NATION 
15 

16 
	BY -MR. HUGHES: 

17 
	 Q 	Mr. Koenig, the Standard Station where you 

18 
	were working on December 10th and where you found this 

19 
	Wallet, that is in Sylmar, is it not? 

A 	That is correct. 

Now, Sylmar is predominantly a white area, is 

it not? 

A 	Yeah, t guess so. 

Q 	Sylmar is not a black ghetto, is it? 

A 	No. 

So mostly there are CaucaSians in that area, 
fr 

ti 

3-1 
1 

2 

BD id. 
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is that correct? 

	

A 	Time a correct. 

And as a matter of fact there are very few 

Negro pr black families in that area? 

	

A 	Well, there are a very few black families that 

trade at our station, if that is ghat you mean. 

You don't see very many black families in 

that area, did you? 

	

A 	No, I have not seen very many black families. 

You did not see very many coming into the 

station'? 

	

:A 	No. 

Mk, HUGHES: No further questions. 

7HE COURT: Any redirect examination!? 

MR. BUOL108/: Yes, your Honor. 

16 

REDIRECT EX NATION 

B' 1 	BUGLIOSI: 

1:4 	What freeway is this particular station off? 

It's one mile past the merging of the Golden 

State and San Diego freeways. 

It's on Highway 5 

Isntt'it tight off of Cfte4kael 

lea right of r4e'qeaditi. State Freeway,' 

Highway 5. 	
4 

Q 	Right. You take the turtl-off there an& there 

17 

18 

19 

20 • 

4 • 

22 • 

23-

24 

25. 

26 
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3-3 	Is the station? 
• 

A. 	Yes, right .at the torner. 
2 

Q 	So it's right next" to the Golden State 

Vreeway? 
4 

A . That's Correct. 
5 	 , 

Q 	And one would `be going‘Aorth on the,  Golden 

7 	
State rreeway from Los Angeles to reach Sylmar? 

- A 	That's corrett. 

Q 	Pacoima is just south of Sylmar, is that 

correct? 

MR. WARM; Object, your Honor, on the grounds it 

is ambigUous„ Saxe Diego is, just south. 

it's aMbigUous in terms of haw far south are 

We talking, about. 

15 	
THE ZOURT: Ovrruled. 

• 15 	
THU WITNESS: ,,Yon want we to answer the question. 

BY MR. BUGLIOSI: 

Yes. 

A 	Yes, it is..  
' 19 

Q 	It is immediately South, is that correct? 

MR. UNARM: That is calling for a -conclusion, 

your Honor. 

THt COURT: Overruled. 

24 

25 

26 

THE "WITNESS: Yes, it is. 

BY MR. BUGLIOSit 

Q . There is no community or village or city. 

• 6. 
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between Sylmar and facoima; is that correct? f  
.1rANAREK: Calling for a conclusion, your Honor. 

THE CDS: Overruled, 
TM WITNESS: Well, X would have to .loo 	, the 

map to gee exactly howfar Mission Hills ,and Si  

Fernando extend in between. 
There might be an ine,between seoction 

BIC MEI =OLIO'S"; 
Q 	Part a Pacoima rtins right into Sytaar# 

Litt? 
NR. IONANEK: calling for conclusion, no foundation, 

Your Uonot; hearsay. 
THE WITNESS: X. could not slay for sure. 
lalt COURT: Just a xsoMent. The quotation, is 

aiebiguous. The objection is sustained* 
sz 	Bucaaosx 

facots*, is adjacent to. Sylmar,. Lan' t that 
'correct? 

'4WIMiEgt That is calling for a conclusion, 
And that is ambiguous, your Honor. 

TM COURT; Sustained. 
BY NEt... BUOLXOSZ: 

q; 	x04 are familiar with the heavy Negro 
population of 11440 t, are you not? 

14R. .mei: "That is assuming facts not in 

evidence. 

25 

26 • 
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3a Els, 

13UOLIOSIt This is what they went into on cross-

examination)  the Negva 'population of Sylmar. 

:THE COURT: That is a fact not in, evidence, The 

objection is sustained:  
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10 
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18.  

4 	13Y MR, BuOioar; ,iittva you ever •observed a t 
considerable number of Negro people living in the Pacoima 

area? 

KANAREK: Objection, your Honor, assuming facts 

not in evidence, ambiguous, no showing of foundation, your 

Ronor. 

THE COURT: Overruled. You may answer. 

THE WITNESS; I observed Negro families. I don't 

know to what extent they live in Pacoima. 

Q 	BY MR, BINTAIOSI: Are you familiar with the town 

of PacoiMa at all? 

/es, I am, 

4 	Have you driven through sections of Pacoima that 

seem to be entirely Negro? 

MR. KANAREK: Calling for a conclusion, no foundation. 

THE COURT: Overruled. 

THE WITNESS. Yea, I have. 

'Q 	BY MR. BUGLIOSZ: A rather large area of 

Pacoima? 

MR. KANAREK: Calling for a conclusion, ambiguous 

and no foundation. 

THE COURT: Sustained. 

Q 	BY R. BUGT0IOSI: What area are you referring to 

:in Pacoima that had black families? 

MR. UNARM Assuming facts not in evidence, 

He has hot referred to anything. Mr. Bugliosi 
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12 	, 

14 

15 

has, your Honor. 

THE COURT: 	Overruled. 

THE WITNESS: 	The sections would be above San 

Fernando Road, as you drive out Van Nuys Boulevard toward 

Foothill, and predbmitantly it would be Negro. 

Other than that, I would have to say I am not 

100 per cent familiar with how much Negro population is 

below.ean Fernando Road 

How large an area are you referring to not when 

you say it is a predominantly Negro area? 

MR. UNARM 	Your Honor, that is ambiguous in terms 

off' relationship as far as distance goes. 

No foundation, calling for a conclusion. 

THE COURT: 	Overruled, you may answer. 

THE• WITNESS: 	That would be hard to speculate. 

16 I could not tell you the end boundaries between 

17 Foothill and San Fernando Road. 

18 	• Q 	8Y MR. BUGL/OSII 	Are you talking, about one 

19 block or a coupleof miles? 

2a A. 	Probably in the neighborhood of a mile in one 

21 direction, that is the length of one direction. 

22 I could not give you the other dimensions, 

.23 4 	Now, you say you received .a booklet or another 

24 instructional manual on this bluing agent from the Standard 

25 Station, is that correct? 

26. • MR, KANAREK: 	May that be read back, your Honor, that 
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question? 

THE COURT: DidnIt you hear it? 

MR. KANAREE: No, I didn't, your Honor, I was 

speaking to Mr. Shinn. 

THE COURT: In that case). it will not be read back. 

You may answer. 

MIETNESS: There is a procedure manual on the 

station at all times. 

As to my personally receiving one)  no, I have not, 

yet. 

Q 	BIMB. BUOLIOSI: But you have read this 

part :pular manual with respect to the bluing agent? 

41. , When I was in training school it was not only 

read to me but I think I read it, too, we had occasion to 

look •at it.. 

4 	Did this manual indicate the function of this 

bluing agent -- function or functions? 

A. 	If you, are referring to what the bluing agent 

dOes to the Water or what it is supposed to do 

Yes. 

A. 	-- I would have to say that -- at least to be 

p on the sate side -- it was related to me by my training 

manager. 

It eras Supposed to prevent staining build-up 

On the porcelain of the tanks, and the toilets. 

4 	You are referring to the interior now of the 

23 

24 

.25 

26 
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toilet tank. 

A. 	If it stays in the interior, yes. 

If you put it on the outside -. 

4 	Right, so one of the functions, then, of this 

bluing agent, would you say, would be to eliminate rust 

from inside the toilet, not just the bowl I'm talking about*  

Xtm talking about the tank. 

I don't know about eliminating. 1 suspect it 

would be more to- slow down or impair the build-up of the 

stain, whether alkali build-Up or rust build-up, it would be 

-- to the beat of my knowledge all I can remember was that 

they said it would impair the build-up of staining. 

4 	Impair the build-up of a waterline then? 

I ouspeot so, yea. 

Well, what are you referring to when you say 

77e ' 
4 	Directing your,attention'toiieOple's19,ftr.  

identification, looking inside the tank here, the lid is 

off, you notice rather a heavy accumulation of rust inside 

the tank/ 

A. 	I notice a heavy accumulation-of stain, whatever 

4 	It could be rust? 

staining, air?- 

,Well, it could not only be rust stain, whatever 

other stains there could be, too. - 

You know., blood stsina could,. get into the women's 

toilets,, too, sometimes. 
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A.. 	Well, it could be rust, yes. 

	

4 	You see a water line, too, a very sharp water 
line, is that correct? 

	

Ai. 	That's correct. 	. 

	

4 	'And you noticed that when you removed the 
% 

wallet? 
, 	! 

	

A. 	Are you asking 	well, 1 am: not cognizant of 

it any more. 

I have seen 'it if) many times,. that type of stain, 

so it doesn't come to my, attention. 

	

.4 	I am referring now to -the stain in this 

Particular.  toilet here at the Standard Station, on 

Encinitas Boulevard.. 

	

A. 	When I removed the wallet that I noticed? 

No, I wan not aware of it. 

	

4 	Have you seen this particular type of stain 

since then inside that particular toilet? 

	

cs 	Yes, / haVe. 

	

4 	Are you. saying that the stain and the water 

line was not there on December 10th or that you don't 

recall? 

	

A. 	I just donft recall. .1 am not aware of it 

that much any more because I have seen it on so many 

bowls so many times, and tanks. 

It just does not consciously register any more. 

	

4 	But you have also seen this strong water dine 
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and what appears to be rust in this particular tank 

depicted in this photograph. 

MR. KANAREK: Your Honor, he has answered that question 

about three times. 

Tifg COURT: Sustained. 

MR. BUGLXOSIt. Well, Ws kind of ambiguous, your 

Honor, Just for clarity. I am not trying to confuse anyone. 

The Court has sustained the objection? 

4 	BY MR. BUGLIOSI: Now, you said that on 

December 10th, 105 that the water was running from this 

particular toilet? 

A. 	Yes, I did. 
Did you aseertain whether the wallet, which 

apparently was.on top of the overflow valve 	is that 

correct? 

A. 	That's correct. 

4 ' Did you ascertain whether the wallet was the 

thing that.was caug4Tig, the water to run? 

104 piNAREKI That would be calling for a Conclusion, 

no foundation, the an waS not it plumber; he does not have 

the expertise. 

THE COURT: OverrUlid4 

THE WITNESS: l ascertained the wallet 'was not the 

cause far the continued running of the toilet. 

MR. BUGLIOST: No further questionds 

THE COURT: Anything further? 

MB. 'FITZGERALD': Nothing further. 
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TIM COURT: Just a. moment, sir. 

'KANAREK: I am sorry, your Honor. 

MR, SHINN: Nothing further. 

' 	COURT: I didn't hear you,,, Mr. Shinn, 

.MR SHINN: No questions. 

1114 COURT: Mr. Kanarek? 

MRS KANAREK: Yes. 

RECROSS-BXAMINATION 

BY le. KANAREK: 	 4 

Q 	Rust builds, up in a metal tontaircer, is that 

right, and this is porcelain; rightl 

ME,. BUGLIOSI: Calling for a coriclUSiOn. 

'ME COURT: Sustained. 

BY IfR...KANAREK: 

. 	Is this a porcelain tank? 

A 	Yes. 

It is not a metal tank, is it, Mr. Koenig? 

No. 

KANAM: Thank you. 
MR, IMES: No questions. 

THE COURT: YOU may step down. 

MR. BUGLIOS1: The People call Roseanne Walker. 

,(Pause.) 

MR.- BUGLIOS/: I apologize to the Court. She is 

here. She is our next witness, She must have briefly 
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YIN 11110- 

THE WITNESS: 

THE CLERK: 

THE 'WITNESS: 

THE CLERK:, 

THE "WITNESS: 

shall be the truth vet 

.1 .1,  the whole truth 

wandered off, but I an sure she will be found very quickly. 

(Whereupon the witness enters the courtroom.) 

THE CLERK: Would you raise your right hand, please, 

Would you please repeat after me. 

I do solemnly swear — 

THE WITNESS: I 'do solemnly swear — 

THE• CLERKS -- that the testimony I may give -- 

THE WITNESS: -- that the testimony I may give 

THE CLEF: — in the cause now pending 

THE WITNESS: -- in the cause now pending 

THE CLERK: -- before this court 

before this court -- 

shall be the truth 

the whole truth -- 

THE CLERK: -- and nothing but the truth -

THE WITNESS: — and nothing but the truth 

THE CLERK: -- so help me God. 

so help me God. 

THE CLERK.: Would you be seated, please. 

Would you please state and :spell your name. 

THE WrINESS: Roseanne Wallizei3 R-o-s-e-a-n-n,e, 
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ROSEANNE wagER, 

:called as, a witness by and on behalf of the People, having 
2 been first duly sworn, vas examined and testified as 
3 
 I follows: •  

.5 	 DIRECT EXAMINATION 

BY MR. BUGLIOSI: 
7 	 Q 	Roseanne, you-have been at Sybil Brand Institute 

&L. -Women in East Los Angeles? 
9 	 A 	Yes. 
10 	 . And were you there in the summer of 1969? 

A 	Yes. 
1Z 	 When did. you first arrive at Sybil Brand? 

A 	July the 230. 
14% • 	 1.969? 
15: 

16 	

Q 17 
	

A 

A 	

And you were incarcerated there? 

Tea., 

Yes. 
Until what date? 

• 1.9 	 Until about NoVember the 27th. A 
. 20 	 1969?, q 	

Yes. 21 	 A 
22 	 And you were living Ix Dormitory 8000? 

A 	Yes. 
24 	 Did you know Defendant Susan 'Atkins? 
25 	 A 	Yes. 
20 
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(4, 	She was knoWn to you as Sadie G1utz? 

A 	Yes. 

`And she also Was living in Dormitory 8000? 

A 	Yes. 

Q 	During part of 'that period, of time? 

A 	Yes. 

What particular part? 

MR. SHINN: Your Honor — 

MR. EANAREK: .  May we approach. the' bench, your Honor? 

THE. ,COURTI Yes. 

(Whereupon all counsel approach the bench and 

the following proceecangs occur at the bench outaide'Of 

the hearing of the juryt) 

L. SHINN: Your Honor, this 'witness is going to 

testify to what Miss Atkins told her about the Tate oase 

and we don' t, know what she is .  going to say. 

MR. KANAREK; It should be deleted, your Honor. 1 

cans t conceive of Mr. Hugliosi putting her on and not 

allowing us to have a conference in tb.ambers like We had 

with the others. 

TAR' COURT: I cat s t either. 
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3 
• 

• NR. 3UGLI.OSI: Your Honor.*  there are only three 

things she is, gang to -testify to. 

TIE COURT: Whatever they are*  we _hive ,a right to 

know in advance, 'Mr. Bug 	4- 

RU9110811 I., told -the defense what she is: going 

to testify to. 

TM COURT: You haven' t told me and I alp 'the one th'At 

has to make the decision. 

. MR. •BUGLIOSII I apologize, your 'HOnor. 

THE COURT: Do you have a written statement on this 

witness?' 

MR. :BVGLIOSI: I dictated a statement. 

MR, WINN:- Here is one.. 

THE COURT: I want to know what her statement is, 

not yours. 

(Mr. Shinn hands a document to the Court.) 

tit COURT: Was she interviewed? Was her statement 

taken down verbatim? 

BUOLIOSI: No. The -answer is no, your Honor. 

THE COURT: No one has ever taken her conversation 

doWn verbatim? 

24R. DITGLIOST t No. 

KANAREK:: I would ask that all the statements — 

.TEIE COURT: Stop it*  Mr. Kanarek. 

(Pause while the. Court reads a document.) 

THE COURT; Z find it icomprehensible& this stage, 
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Mx Augliosi, that the witness's statement has not been 

reduced to writing as to what her conversation. with Susan 

Atkins was. 

'These problems are obviously critical problems 

in the case, Mr. Buglicsi.. They can' t simply be brushed 

aside and ignored. 

I can' t permit you to go ahead and examine 

this witness until I know what she is going to Say, what 

her conversation was. 

1111. BUGLIOSI: -Can we have a brief hearing, your 

Honor? 

MR. SMITS: I cant  t hear you, afar. Bugliosi. 

]NCR. BUGLIOSI: Can we have a brief heitring outside 

the presence of the jury? Uer testimony will be very, 

very limited, I will tell the Court- right now. .Very 

brief. It is not going to involve or refer to any Other 

people.. 

THE COURT: In other-words, a hearing similar to the 

one in respect to Rout Howard and 

• fiR. BUGLIOSI: Yes. 

THE COURT: -- Virginia --

- Stt, BUGLIOSI: Castro. 

THE COURT: 	Castro or Virginia Graham. 

)1R. BUGLIOSI Yea 

NA. SHINN: I object, your Honor, on the grounds 

that it is cumulative. 
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THE COURT: The silmte type of hearing as we had with 

Virginia Castro or Virginia Graham'.- 

MR. SHINN; I object on the _pounds it 1.14.11•.be 

cumulatiVe, your Honor. There s nothing she can add. 

It is' just cumulative, cumulative, cimiulative..!, '  

4111E COURT; of course,' you havenl't heard It so you 

&e t  t know wh.ether it is or not. 	• 

That is not the purpose a the hearing. The 

hearing Is to determine whether there are any Bruton or 

Aranda problems tad whether the statement must be edited 

arewhether it can be effectively edited or deleted. 

Mt. SHIN +I; From thia we can't tell. 
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THE COURT: We can do it in chambers or in open court. 

MR. SHINN: We can do it in open court,, as tar as I 

am concerned. 

THE COURT; No-objection? 

MR. HUGHES: No objection. 

MR. XANAREX: No objection to open court, but I do 

ask rot a deletion. 

THE COURT; We are talking' about first determining 

what her statement le, determining if it is admissible in 

whole Or in part, the same procedure that was followed 

with respect to Roni Howard and Virginia Graham., 

All right. Z will have the jury removed, then. 

(Whereupon, all counsel return to their 

respective places at counsel table and the following 

proceedings occur in open court within the presence and 

hearing of the jury:) 

THE COURT: I will ask the bailifft to take the jury 

upstairs for a few minutest  We have some matters that 

have to be taken care Of outside the presence of the jury. 

(Whereupon, the aurora leave the courtroom.) 

TIE COURT.: The Jury has been removed. 

All partiet and counsel are present. 

You May proceed, Mr. Bugliosi. 

MR. BUGLIOSI: Q 	During what period a time, 

Roseanne, was Susan Atkins, or aolou knew her, Sadie Gluts, 

with you in Dormitory,8060 at Sybil Brand? 
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A. 	Well, Z arrived at the dormitory before she did. 

Let me see. I'd Say in the first part of 

August,- no, the last part of August, 

1969? 

A. 	Or -Maybe September, lt could have been. 

4 	From the last part of August -- 

A. 	Yes. . 

or early September*  1969,. until when, 

Roseanne? 

A. 	Well, she was there when 1 left. 

In 'late November, 1565? 

A. 	Yes. 

4 	Arid did you become friendly with Sadie? 

A. 	Yes. 

You haVe beard, of coUrse„ of the Tate-La ,Bianca 

mdrder0? 

Yes. 

Was there a radio in Dormitory 8000? 

A. 	Yes. 

20' 	4 	Did you ever hear any news broadcasts of the 

21 Tate-La Bianca murders over the radio? 

22 	A. 	Yee, 

24 	4 	Did you ever hear these broadcasts in Sadiels 

24 ' presence? 

25 	A. 	Yes. 

'26 	Q 	Did she ever make any comment to you, immediately 

.2 
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1: after the broadcasts on the Tate-La Bianca murders? 

A. 	There was a newscast about a pair of glasses 

that was found at the scene., 

Do you know when this newscatIt was, approxi- 

mately? 

•A. 	. No. 
4 	DO you, know what month it was? 

A. 	l am not real sure what Month it was. Time 

goes, you knOwl  sO I don't 

But. It was either Oeptember, October or November? 

A 	Yes. It was during the time -- well, X know 

they hadnit found anybody, YoU know, Thia was their first 

WA. -That is what the newscasts said. 

4 	The first,leadwas the glasses found at the 

scene? 

A. 	Yes,:ith-huho  

And. did Sadie saY anything:when they said that? 

A. 	
. A 

woll we just had a debate whether or not the 

person that Owned the:gIaaaess:connected with, what 

happened" andarguedthat 	I know she says that 

the person that owned the.  glasses, luit beiause their 

glasses Were there didntt mean that they had anything to do 

with what went on there, the murdets that they were. talking 

about, and she said, "Suppose they sound the person. 

Wouldn't it be too much.it they found the person.  that Owned 

the glasses, _ The only thing they were. guilty.of was 
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dropping a pair of glaSses there." 

4. 	Did she say, 911Ouldn't it be too much ir they 

found the. person --" 

A. 	And accgSed theist. 

4 , And accused that person? 

A. 	Yes, And ..they, get in trouble when the only 

thing they did was drop a pair of sunglasses -- or a pair 

ofglasSesthere. 

4 	Did Sadie ever make any other comment after a 

news broadcast on the Tate-La Bianca murders? 

A. 	Yes. 

She said onetime that "That ain't the way it 

went down." 

4 	This was after a broadcast on the Tate and 

La Bianca murders? 

A. 	les•, 

4 	And she told you that "That ain't the way it 

went down"? 

A. 	Yes. 

Now, when you were leaving Sybil Brand in 

late November,. 1989, were you being transferred anywhere? 

A. 	Yes•. x Was going up to Ventura. 

The California Youth Authority? 

A. 	Yes. 

4 	What were you in for, Roseanne? 

A. 	T had five different cases. 
• 
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All right, that's all right. Did you have a 

cOnversation with Sadie before you left? 

A 	yeah, because she 'was. crying; she wanted to 

see -me again; she did not want me to go and X told her 

that I would be seeing her again some day, you know, that 

everything was going to be okay,•and everything was going 

to work out for her and I would be seeing her again. 
4 4 

I had to -go out sendd - take care of my family 

and everything was going to b'e okay, 

I just kept tell 'her., until she supped 

crying, and she said, no, she knew she was never going to 

see me again. 

And I said, 	pal, out` of it,, everything 

will be all right." 

She said "No,. I am in, a lot more trouble than 

you know about," and I told her, I said, "Well, I know, 

you know, what you are in here for ift serious." 

• She said, "No, there is more to it than just 

what I am going to court on now." She said, "I was in 

on those other murders." 

Did, she indicate what uurders she was referring 

to? 

A 	No. 

)31.1GLIOSI: I have no further questions your 

Honor, on this particular hearing here. 

' 	11R. FITZGARAD: I have no questions, your Honor. 
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TO OOH: Mr. Shinn,. any questions? 

Mit. SHINN: Yes, your Honor. 

3 ' 

7' 

10 

16 

17 

13 

19 

'20 

4 
	 CkOSS-EXAMINATION 

By la; MINN: 

6 
	 Q 	Miss Walker, when did you enter Sybil. Brand? 

July 23rd, 1969. 

Q 	That is the exact date? 

A 	It was either the 23rd or the 24tho  I know I 

was arrested on the 23rd at Culver City. 

Q 	What were you arrested for? 

A 	I had three cases of forgery and a grand 

13 
	theft. 

Q 

foriery 

• A 	I. had a forgery of prescriptions„ too. 

Prescriptions? 

A 	Yes. 

Q' 	For narootio.s or drugs? 

A 	For Obertrol. 

Obertrol?-  What. is that? 

•A, 	It's a weight reducing -- 

M., BUGLIOSI: ThiS is beyond the margin of the 

hearing, I believe, 

ITILL :SHINN: I believe Mr.. 4'341408i4 went into this on. 

26 . direct, your Honor. 

9 ' 

That is our cases then, three cases of 

21 

'22 

23 

24 
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TOE COURT': Went into what? 

SKIM X believe when. fir. Bugliosi asked her 

cittestion4  she add tour charges, X mean for four -Charges., 

your lionor. 

THE COURT: If you want to inquire into any felony 

convictions, you may do so. Otherwise it is irrelevant4 

BY MR. SHUN:. 

Q- 	Now)  have,  you ever been -convicted of a felony? 

A 	Yes -- it was under a Juvenile Court. 

My question was were you ever convicted of a 

felony? 

A 	Yes. 

When was this? 

A 	Well, I was found guilty on 4 forgery when I 

had those five cases. 

What year, what mc)nth? 

A ' It was in 1969, it was Vhen..1 was at 'Sybil. 

Brand that last time.. I am trying toi remeMber the,month. 

It was in September. 
, 

la 	What court was this)  Santa Konica, Los Angeles? 

A 	No, it as in Torrance. 

Nov., your true name is Roseanne Walker? 

A 	Yes. 

Did you use any other name? 

A 	I used to have a nickname when I was i-a SBX, 

Sybil Brand, 
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what was the nickname? 

A 	Casper. 
2 

Is that the first came -- 

A 	Casper, just one name. 

How do yOu s•p.ell it, I< or C? 

A 	C. 
.6 

Q 	Have you taken. drugs in the past? 

MR!. BUGLIOSI: Your Honor, beyond the scope. 

THE WITNESS: YesA 
9 

THE COURT: Sustained. 
io 

BY MR, SHINN: 

Q 	Now, when did you first meet Miss Atkins at 

Sybil Brand? 
13 

A 	it was -- I am not really sure, but I, did not 
14 	 . 

get into Dormitory 8000 until August, the first part 9f 
.$ 

ugust.. 

5a its. 

16 

is 

• 17 

It must have been either the last few days of 

ugust or around the, :1st a ,SepteMber, around there. 

20 
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4 	You are not Sure? 

I am not sure, no. 

(1- 	And was that in 8000? 

A. 	The, I was in 8000 when she got transferred into 

'that.dorm. 

4 	And when was the first time you talked to 

Miss Atkins? 

The first day she was in the dorm I talked to 

her. 

4 	Did you approach her or did she approach you/ 

Well, let me see -- she was sort of -. she 

was sort of referred to me because I had a lot of 

cigarettes, and things like that. 

4 	You said she was referred to you? 

Yes, one of the girls told her that if, you 

know, she needed cigarettes or anything, that I could 

probably work something out With her, 

And she approached me. 

Do you know the, girl's name that referred you? 

A, 	1 think Dore Hovey. 

4 	What is her last name.? 

A. 	Hovey. 

Was she an inmate there? 

A. 	Yes. 
4 	And When ,you first, met Miss Atkins did you have 

a conversation with her? 

5a-3. 
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Yes. 

4 	The first tine? 

A.' 	Yes. 

Now many times did you meet — 

How many times did you have a conversation with 

Miss Atkins? 

A. 	I don't know, to be exact. 

Well, bow long did you stay in the dorm with 

kiss. Atkins? 

14. . Fr= the time she entered until the time I left. 

September, say, until November 27th. 

4 	Until you left? 

L 	Until 1 left. She was there when I left in 

the dorm. 

In other words, you spent about two mOnths with 

her? 

Yes. 

4 	And how many other inmates in the cell? 

At the dorm -- at the dormitory there !Al quite 

a felt. 

4 	About 60? 

L. 	Yeah". 

You talked to other celtmates? 

A. 

4 	Now, when you talked to Miss Atkins the first 

time 4o you recall the conversationym had with her? 
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No,. not really. It was just about .- well, it 

• was :nett what they tall jail talk, you know. It was just, 

you know,, you talk.to people,. you know, people open up 

to each other to pass their time.. It makes your time 

easier.  than it you go. around fighting in the :ail. It's 

bad. enough . you're in jail. 

This is why they call me Casper, because I 

used ta talk to everybody. I was friendly tO everybody. 

ci • In other words, you talked to a lot of other 

people besides. Mies Atkins? 

Sure, I know most everybody in the dorm. 

Very popular? 

X don't eay I was very popular but like my 

tame-implied, I was friendly, 

4 , 	Nowx  yoU Said there was a radio in this 

dormitory? 

There wasn't a radio•in it. It was music that's 

It watmusio that they control trod up front. 

It's• Iike they have. got,ipeakers. 

4 	Did you. watch television while yoU were there? 

A. 	Sothtimes. 
A 

4 	You did watch te1014114nt 

A. 	Sometimes. 
4 	And on televielqn t40.fiaa  this news about 

this (mei? 

A. 	I don't remembilr watching any newscasts about it 
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because I don't watch TV that Much. 
1 	 Was there magazines and newspapers in Sybil 
2 Brand? 

A. 	No newspapers. 
4 	

4 	Magazines? 

Barely)  3ust up in the infirmary usually. 

You heard other girls talk about this case, too? 

A. a  Everybody was talking about,  it because it was 

on the radio all the time. 

So in otheriwtirds„ you talked to, say, approxi-

mately 60 inmates about this case? 

	

A, 	No. 

You said everybody was talking about it. 

	

A. 	Well, I mean it was a big thing then because it 

Was always on the radio. 

I heard other people talk about it but I never -. 

it did not conc.ernr me or interest me. 

No, but you were in a conversation where other 

girls talked about this case; it was a big thing, right? 

No, I did not talk to somebody else about it. 

Somebody else talked to you about it, correct? 

	

, A,. 	No, not really bedauSe when they started to talk 

to me I did not like to listen to the radio or the news 

or anything else, 

I Was very depressed because I was in Jail, and 

I did not like any Contact with anything on the outside 
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because, well, it depressed me even more, even to lister', 

even to. listen to anything on the radio. 

Yee, but ,you Just stated that everybody was 

talking about this case., correct, big news, right? 

A. 	Mei 

4 	And you heard all of the girls talking something 

about this case,correcb? 

A.. 	Every time it came on the news people Would make 

comments and different things like that. 

4 	Right. 

The only comment'I ever made Was) 	wish 

they'd tarn it offs: I wish they would turn off the radio. 

trying td 
• 

Now, you Went into Sibil trend on -- when did got. 

go to Sybil Brand? 

,July. It Was either the 23rd or the 24th. 

1970/ 

A. 	No, 1969. 

Now, have you read. any magazines While you were 

at Sybil Brand, movie magazines, detective magazines? 

No,1 read books from the library. 

a 	But you did read magazines, too, did you not? 
A. 	No, I donit like magazines. I like books. 

Did you Just glance through magazines, then? 

No, not that I remember. 
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1 2 

Now, you heard something about 

before you met Iviiss Atkins, is that correct 

A 	From what X. remember, from the 

there it's all I heard about on the radio, 

this :rate case 

time I gOt in 

people talking. 
• 

Yes. 

Big thing, you know, 
t 

You went in there -on July 23rd and you heard 

Q 

A 

about ,this case before . you saw HisS 	 t that 

correct? 

• A 	Yeah, I heard the names. 

And pb.ert you heard about the case from. other 

girls- discussing, it, is that correct? 

	

. A 	I would Just hear, they would be arguing and 

talking about its. and things like that. 

anybody tried to talk to me about it, I 

-did: not want to talk about anything that is on that radio. 

' I had a thing with the radio going. I did not 

like the radio. 

But you overheard other girls talking about 

it while it came over the radio, iset that correct? 

• BUGLIOSI: Is this. part of a hearing or an 

xploratory, fishing expedition? / don't know. It seems 

o be more in the nature off' discovery as opposed to limiting 

he questions to direct examination. 

HR. SHINN: I merely want to,  find out what she knew 

bout the case. 
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3 

6 

BUOL/OSI: I don't think that is the purpose of 

the hearing. It is an Arendt). and, Bruton hearing as far as 

I know. 

THE. COURT: Due to the fact the People did not intro 

duce the conversation in 'writing, 1 am going to give, the 

defendants a wide latitude in this examination, to explore 

all facets of this conversation snd relationship. 
7- 

9 

in 

lI 

12 

13 

14 

15 

Overttiled. 

14R. 8011M: 'May I have just a moment, your Honor. 

(pause.) 

M. SHINN: Your Honor, I don't know whether or not 

she answered the last question. 

THE COURT: Reframe the question. 

BY MR. SHIM 

I believe I asked you whether or not 	no, 

believe I asked you whether or not you heard about this 

19 

: before talking to Miss Atkins. 
17 

I believe you Said yes. Is that.correct? 
18. 	

A 	Yes. 

You heard it on the radio and people talking. 

about it, is that caTeCtt 

A 	- Yes* 

. Are you feeling okay, Mae IsTalker' 

A 	I feel ()law'. 

Maybe you want to take :a recess. 

A 	I ,feel fine. 
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Yes. 10 

11 	 Now, my question is,. could you think what you 

12 heard about the late case before you met Miss Atkins? 

13 	 (Pause.) 

• Li 	 Take your time. 

• (Further pause.) 

1 

• 	2  

, 3 

4 

6 

7 

14,887  

QL 	Oh. Now, do you recall what you heard about 

this case, the Tate case, befQre You talked to Hiss Atkins. 

Now, think back. 

I dons  t remember anythtng Specifically because 
4 

never engaged in any conversations about it. 

But you overheard other people diacusStug 

correct? 

Yes. 

And you heard on the radio,,.correct? 

A 	Vera,, beard different Inmates talk about it, 16 . 

17 and some people Timid say, they would debate whether they 

Stall catch up with them or not or 'whatever. 

19 

	

	 And they-talked about how smart thieves were, 

you. knoW, they find out„. because the thing was that the 20 , 

radio made it sound" like the pplice had absolutely no 

22 idea,' you know,. and that this was going to be unsolved. 

23 	 They were talking about whether they would 

24: catch who did it or riot. - 

4 	' 25 , 	 Q. 	Now, yOu talked to Miss Atkins in November, 

26  •correct? 
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22 

24 

25 

26 

16 	 A 	Well, 1 was released November and I Went up 

IT 	to 	I Was incarcerated in another place, so 1 was not 

18 	released to the outside. 

19 

	

	 I was released to Ventura School for Girls. 

When did you go up there? 

'21 	 A 	November 27th. 

When did you get released from. there? 

A 	rebruary 26th. 

Now,. while you were tip at Ventura School for 

Girls, is that a jail, a prison, or what is it? 

A 	xt is a girl's school; it is California Youth 
• 

• 
	2. 

4 

5 

6 

a 

9 

10' 

12, 

13 

-411 	14 

I5 

A 	Yes, 1 talked to her in November, 

Q 	Did you 

mean, do you recall talking to her in November, 

meeting her in November? 

A 	Not meeting her in 'November. r talked to her 

'during the month of November. 

. 	 Now, when did 'you get out of Sybil Brand? 

A 	The 27th of November. 	
- 4 

4 

Q 	19&9, 'correct? 

• A 	Yes. 

tZ 	And you read,  or heard or watched TV about this 

cases  did you not)  about 'the Tate ease liinee You've been. 

out? 

A 	Since I've been out. 

Yes. 

14,888 
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1 
	Authority. 

2. 
	 Oh, it's like a Juvenile Hall,- right? 

3 
	 A. 	Yes. 

4 
	 Now, -1chile you were there was there a radio, 

5 
	TV? 

6. 

	

	 yes, there was radio, V, newspapers, whatever 

. you want was there. 

a. 
	 They've got everything there? 

'9 
	 A - 	Yes•. 

zb 

	

	 You read something about this case there too,  
right? 

12 
	 No. ' 

13 
	 Did you hear something about this case? 

No. My idea was to go to work and do my time 

15 
	and get out. 

16 
	 I was not concerned with anything like this. 

Q 	/s it your testimony that while you were at 

18' 
	the Ventura School for Girls you heard nothing about this 

case? 

• .20 
	 A 	Just before / was released I did hear something. 

21, 
	 What •did you hear? 

	

, 22 
	 some headline in the paper about Susan Atkins. 

. :23. • 
	 q, 	What mouth and year was this? 

24 
	 A 	/ will say, if I can remember, if it was - 

25. . 
Christmas yet or not --r I Would say - it was before Christmas*  

26 
	so to give you a time, it was before Christmas I .remembex. 
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2 

3 

4: • 

6 

7 

s. 

10 

1'1 

13 

16 

It was 'before you were released? 

A 	Yes. 

You were released before Christmas? 

A 	No. 

Q 	When were You released? 

Pebruary. The time runs together for me in 

there, It is hard for me to remember, 

'Q, 	In other words, would you say that you have a 

very -poor memory?' 

A 	No,, not a very poor memory'. 

. Below average? 

A 	Things like that .4- well, things like that are 

ticapOrtant ,to me-. I remember important things, but -0- 

q 	Okay, now, you remeMbered about Miss Atkins in 

December sometime, is that correct? 

Yes. 

Was it in the,  newspapel 

A 	Yes.. 

And was it the Times? 

A 	There was a picture of her' in the paper. 

18 

20 

21 

22. 

'23 

24 

25 

, 	And a story about her in the paper — the 

Times? , 

. I don' t remember what paper, one of the 

counselors brought it. 

But you read it? 

did not really read the whole article, it was 
. 26 
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14,691 

6 

I  

3.  . 

4 

9 

.19 

12 

13 

14 

16 

16 

, .17 

something qhe gave some testiMOny somewhere in some court. 

And you read it, correct? 

A 	I did not read the whole thing. 

You read most of them, is that correct? 

Fast a part of it. I think I read that she 

described what she had on or something. 

It wasnt  t -- it was Just sitting on the desk 

and then there was a lot of girls there talking about it;. 
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10 

11 • 

14,02 

A. 	No. 
When you•  got out, did you read about this case/ 

• 7 
• ,• 

I don't read ,about it :now today stills. 

No, T don't remember reading about it. when I 

was out. 

4 	Since the time you,got out -- when was it, 

Febtmary, 1970? 

A. 	February, '70. 
4 	Until this date, you have not heard •..11106 

A. 	I have heard. Z' was subpoenaed. 

Well, did you see something about this ease on 

12 television, then? 

A. 	No. 

4 	Do you have a television at homes 

A. 	Yes. 
4 	How many television sets do. you have? 

A. 	Just One. 
4 	Do you have a radio at home? 

Yes. 

4 	Do you take the paper at home? 

No, but I buy the paper every day. 

You buy the paper every day? 

A. 	Yes. 

4 	What kind of a paper do you buy? 

The Herald Examiner. 

The Herald Examiner? 

L4.  
15 
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.14 ' 	Yes. 

And I buy the Register in Orange County where I 

live. 

4 
	

you_ get the daily paper? 

I try tfi,buy' it every day.. 

4: 	And•yoU read it from cover to cover; correct? 
3 	 y 
No 	. . 	• 

You turn the pages, dontt you? 
. 	3 ; - • 

L 	Yes, but I,d4;nit read, every article' n, the 

newspaper. 

Dut you have 

I have a reason toe,  buyinig the newspaper. 'I 

buy it because I like to read Ann Landers. 

What? 

L. 	I like to read' Ahn Landers in the newspaper, and 

that is why,1 try to buy it every day, And the horoscope 

part. 

I buy it for that purpose. 

4 	But you have seen something in the newspapers 

about this case; isntt that correct? 

Well, a lot of times I have seen different 

things but 1 don it even read it. I try to just push it 

in back of my mind. 

I try to push anything that happened tome while 

I was in jail, try to push jail out of my mind. 

I see. 
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Anything that happened to you in Sybil Brand 

You are talking about no r; right? 

A. 	Yes. 
You try to push out of your mind? 

A. 	I try to. 
You try to erase it from your memory? 

A. 	That's right, I do. 

4 	'Would it be a fair statement to' state that you 

have erased most of the:things that you heard or seen in 

40.1 while you were in 'Sybil Brand? Is that a fair state-

ment? 

L 	'Well, not most of the things. Most Of the 

unpleasant things. 

4 	As to your memory of events in Sybil Brand, 

would you say now that it is kind of foggy? YoU are not 

sure of the events that hapiottned? 	' 

No. Things aren't foggy, It is just that the 

unpleasant things, the things that I saw in there and the 

things that went on in Jail itself, this is what I try 

and push away, and anything that would relate to me being 

there I try not toe think about, 
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And haveyou succeeded in trying to erase from 

your memory some of the 'events that; happened at Sybil 

Brand while you were there? 

Na. They are Still there. 

But you have erased most of it, is that correct, 

the majority of it? 

Itd say I just try not to think about the un-

pleasant scenes that went on there, but I still -- well, 

it is apparent that I remember them because they are still 

here-with mt or I wouldn't be talking about them. 

4 	And as time goes on, your memory of what 

happened.at Sybil Brand gets lesser and lesser; is that 

correct? 

A. 	No. 
4 	As time goes on? 

No4  they are still here. 

4 	Now, you stated that Miss Atkins stated some- 

thing about this Tate case; correct? 

1 	Yes. 

4 	Now, when did she talk about this? When you 

first met her? Or when was it? Was it a week after or 

.two weeks? 

A. 	It was a while after I knew her, had met her. 
4 	A while after you had met her? 

Yes.. 

Q 	How much later after you met her? 
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Is it kind of hazy in your mind now/ 

X had known her for about two weeks, three 

weeks, maybe. 

4 	My question was: How many days, after you met 
Miss Atkins did she talk to you about this case? 

That was the Only thing we ever talked about 

as far as the case. Not the only thing, but that was the 

discussion. 

In fact, that was the only debate I ever got 

"into on anything in that ease because it came over the radio 

and I. didn't like the radio. 

4 	My question was: After you met Miss Atkins, how 

many days later did you discuss with her about the Tate 

case? 

weeks. 

4 

4 

Do you understand my question? 

Yes. 

I had known her for at least two weeks, three 

Are you finished? 

tes. 

It was twO4m three weeks after. 

You didn't answer my. question, Miss Walker. 

I asked you,: After you met Miss Atkins in November, how 

many days later did you and her'or someone else discuss the 

Tate °ate? 

I didn't meat,her in November. 

THE COURT: She has answered the question twice, 
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a Mr. Shinn. 

MR. SEIM I beg your pardon? 

3 
	

TREdOURT: She has answered your question twice. 

4 
	

MR. SRINN1 She did not answer' my, question, your Honor. 

5 
	asked her how many days after she knew Miss Atkins she 

6 discussed this. 

7 • 
	 THE COURT: She said two or three weeks twice. 

MR. SHINN: . 	Is that your answer, two or three 

9 weeks atter you met her? 

A. 	Yes. 

4 	What did you talk about the first time that you 

12 . met MO Atkins? 

.fa 
	

A. 	I think cigarettes. We were talking about 

1'4 cigarettes. 

15. She 	halre any cigarettes. I remember 

16. giving her a package of Cigarettes. 

17 
	

4 	Is that all you talked, about the first time' 

- -18 that you met her? YOU talked about cigarettes? 

10 - 
	

A. 	No. We talked about the dorm, different jobs 

40 
 in the dorm. 

This was a working dorM I was in. 

22 
	

4 	Where was your ,bed in relation to her bed? 

23 
	

A. 	I am trying to remember what job I had, then. I 

24-  can tell you where * my bed area was, because I changed 

25 quite a fear 

26 
	

THE COURT: We wilI; take:oUr'reOess. at this time, 

4 
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14,898 

Mr. Shinn. 

The Ourt will reeess for 15 minutes. 

(Recess.) 
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TFIX01,111T: All, parties and counsel are present. ' 

The jury is not present. 

Your may continue, Mr. Shinn. 

244, SKIM: Thank you, your Honor. 

Now, do you recall what you talked about with 

Miss Atkins the second. time that you met het? 

A 	Not really, not I don' t'remembet. 

now much time would you spend with her, say, 

4rotiz day to day? 

A 	Not too. much time. 

Q 	Not •too miich time? 

A 	lib. 

Q 	Now, was there a girl in that dormitory that 

you spent .more time -with than Miss Atkins? 

A 	'Well,. I •changed people that I tan around with 

from time to time. I was friendly to everybody. 

Q.  

to? 

You had no special inmate that you were close 

A 	X was a little bit more close to a girl named 

Dote, I wasn't really close to her, I just palled around 

with her because she was small and everybody picked on 

her. • 

You discussed with her about the Tate case too, 

did you not? 
y. 

A r With Dore? 

Q 	Yes. 

14,899 
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A 	No. 

You don't recall? 

A 	No,• 

We used to talk about things, you know, that 

bad to do -with home. 

Q 	When you heard on the radio, didn't you and 

Dore comment on the case? 

A • NO. 

Q 	Are you positive of it? 

A 	Yes. 

. 4 • 
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q 	Maybe you have discussed and you have forgotten? 

No. 

Q.  You have Spent very little time with Miss 

Atkins, is that correct,. during your acquaintance with 

Mi$15 Atkins? 

A. 	I don't know what you consider very little 

time.. 	don't understand the questiOn. 

4 	How much time would YOU spend with kiss Atkins 

from day to day, Say? 

Well, mostly when I talked to her it was. at 

night, just before bed. 

During the,  days we all had jobs, some worked 

at night; some worked at day. 

During the day we really didn't have time to 

be socializing. 

4 	Before I forget, when did you talk to Mr. 

' Bugliosi the first time? 

The very first time? 

Yes, what date, what year? 

I don't know the exact date. It was after I 

was released and I was living in Los Angeles at the time. 

4 	Was it this year, 1970? 

A. 	Yes. 

Now, was it June, the middle of the year, June, 

1970? 

No. 
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4 	Was it the early part of the year? 

Well, I don't remember the exact date the first 

.time I talked to him, It was a while after I had been Out. 

4 	Was it about three or four -months ago? 

A. 	I don't know,, it was not that, 

4 	Was lit a Month ago? 

A. 	It was lainger than that. I 1111.4 don't remember 
4  

the exact date. It was some time'after X was released and 

living in a. group home in LosATIgelpas. 

.4 	And how did Mr. Bugliosi. contact, you? 

I think there weri:.j)istrict Attorney investiga-

tors, I think that is what their cards said, they came out 

and asked me if I. had known 'Miss Atkins. 

41 	Was that the first time that any police officers 

.or the =strict Attorney's Office •contacted you? 

Yes. 

After You.  got released? 

Yes, 

4 	In 1970? 

A. 	Yes. 

4 	And that was maybe -- you don't recall, maybe 

three or tour months ago, you dOn't recall? 

Yeah, I don't recall, 

And they contacted you at your house? 

A. 	NO, i Was in Los Angeles living in a, group 

home. 
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Okay, did they come out to talk to YoUl 

IL 	Yes. 

Didyouhave a conversation at where you were 

staying the first time? 

A. 	Yes. 

4 	NOW)  you recall the man's name you talked to? 

No, no, I don't. 

I. had his card but I lost it. He showed me 

it,.  

4. 	Was it. Mr. Gutierrez, here? 

Yes, it was. 

4 	It was Mr. Gutierrez? 

A. 	I'm not sure about the people that came to 

see pie the first time. I know they are from the District 

Attorney's Office and they asked me a few questions. 

4 	Oh, from the District Attorney's ()Moe? 

A. 	Yes, there Were two men. 

4 	Did they show you a badge? 

A. 	Yew. • 

Ton don't recall the names? 

A. 	No. 

Now, when these two men talked to you, how 

long was the conversation? 

A. 	Not very long. 

4 	How long, half an hour? 

A. 	I would say about ten minutes, 15. 
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5 - 

6 

• 10.  

11• 

Q 	They were taking notes, correct? 

Yeah, they, were writing down. 

4 	Did they hal/. a tape recorder'? 

donit know.. I did not ask them, and they 

did not have one in their hand, 

And you told them something about the Tate case, 

correct, when you were first dealing with these two men?, 

A. 	No, because they were asking me questions. 

Really they were asking me questions about me. 

In fact, they seemed concerned about my welfare, you know, 

As far as what I was goiilg. to do now that T'm out. 

- 	They just seemed concerned about me at first. - 12 
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Well, at your first meeting with these two 

so-called District Attorney investigators, did you talk 

about the Tate 'case? 

A 	No. 

We mostly talked about what kind of ..relation-

ship had with Susan while I was -at Mit. 

Q 	And did yoU,;'-',  

How well kners.:7 her, :and, things like that. 

In other words, you didn't tell these first 

two officers or District Attorney #tvestigators snYikan$ 

about the Tate case, what Miss Atkins said, or anything 

like that; is that.correct? 

A 	I just. remember telling them about Susan„ and 

they* -asked me, you Know, what she did, and things. like 

that, how she seemed. 

.' Do you retail what you told those •two men? 

No. 

(.1 	About Miss Atkins? 

A. 	No, I dont t remember all their questions and 

all my answers. 

Q 	Do you remember same of the things that you 

Said, to them about the Tate case? 

BUGLIOSI: Assumes a fact not in 'evidence, 

SIIINN't 'Your liquor, I'm trying to find out what 

stateMent'she made to any polite officers. 

BUGLIOSI: About the Tate case. 

2a 

24. 

25 

26 
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8-2 

1.1 

12 

13- 

15 

16 

17 ' 

She said they asked her some questions about 

Susan Atkins.. That doesn't necessarily mean she spoke,to 

them about the Tate case. 

THZ cauni Sustained. It is ambiguous. 

R. SHINN: All rght. 

q. 	Did you talk to- these officers about 

Suszin Atkins and what she said about the Tate case? 

A 	No. 

Q 	Then, on this particular day, now, when: these 

two men.came to see you, did they take you some place? 

A 	No. 

Q. 	They Just left? 

A Vardon? 

They just left? 

A 	Yes, they left. 
were 	 • 

We/ just out on the front porch because we 

were& t allowed to have visitors up'  in our room, and 

they Asked me 'what they had to ask me, and that vas 
18 

19- 

24 

21 

22 

24 

25 

Ha left xne ,a Card and-'he said. that I may be 

contacted, you know, 'it the future. 

Q; 	They left You their card, or.:bir. Buglima' s 
, 	• 

card? 

A 	Their card. He left me. his card. 

cz 	Then, how didyvu get:, in contact -with gr. 

Bugliosi later? 
26 
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A 	I was brought down to his office. 

By the two same men? 

A. 	No. They were different. 

When, did they' come to your house? 

A 	I don't know the exact date. 

Q 	Then you saw Mr. Bagliosi? 

A 	YeS, 

Now, before you talked, to Mr. Bugliosi, did 

you talk to arty -other police officers.? 

A 	I talked to two other ones, before had been 

'brought down to talk to , lk., Buglipsi,.. 

I can't pronounce-  his name. . , 

Q 	Bugliosi?' 

14 
	 . A 	Yes. 	 •  

15 
	 Q 	Now, you saw two other police officers1 

correct? 

17 
	 A 	Yes , 

18 
	

Q 	And when did you meet these' two police officers? 

19 : 
	 A 	I don't know' if they were police officers or 

investigators like the other ones. 

They talked to you at your house? 

A 	They talked to me at the group home. 

And at that time, did you talk about Kiss 

Atkins and the Tate case? 

A 	I don't remember everything we talked about, 

Q 	You did talk about Miss Atkins And the Tate 

8-3  

2.  

3 

4 

s.. 

.& 

7 

8 

9 

10 

11 
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case? . 

A 	X talked about Miss Atkins. 

And Something she, said about the Tate case? 

A. 	No. 

I talked aboxit how Miss Atkins -- well, they 

asked me .howll I knew her, things like this. 

Now we will get to Mr. Bugliosi. 

You came down to the Hall of Justice and talked 

to 	DugliOsi; correct? 

A 	Yes. 

Q 	And jou don't know when it was, but it was in 

1970; correct? 

A 	Yes.. 

Anti how long was this conversation with Mr. 

)3ugliosi? 

It wasn't more than, really, five minutes, 

but X was there longer. rive minutes or sq. There was 

a lot of other people there to tee him. He Was busy. 

I don't know the exact length of the conversation. 

Q 	Well, was it more than sahs,lf hour? 

You jusv. sa d. a minute ago it was five minutes. 

A 	Well, it wase't like..1 was having just a talk 

' with.him. There was 4 lot of pe -opie' going in' and ottt of -. 

the office., and a lot of times when he was talking ,to me 
• k 

there were interruptions, and I don't know the exact 

length of time, how long I Was there. • 

3  

4 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

a4 
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16 

17 

18 

10 

20 
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22 

24 • 
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16 

11 

16 
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Well, how long did you. stay •Ili Mr, lugliosi's 

office? Five rfitriutes? More than five minutes? • 

A 	Let' s see. 

I got back in about an hour and a 11044' back 

to• the home in an hour and a half. So,. I wasn't in, the 

office but a, little over a half hour* 

(r4 

	

While you were in Mr. Bugliosi t  s office, you 

spent a half hour in his office talking to Mr. Bugliosi, 

or just 'waiting in his office? 

A . Sometimes I was talking to him and sometimes 

I waan t. Like I said, there was a lot of interruptions, 

people going in and out. 

.(4 	Now, your actual conversation with Mr, Bugliosi, 

hu many Minutes do you think it lasted? .rive minutes? 

Ten minutes? 

A 	I dont  t know. 

'Was there: anyone else in the room with Mr. 

Bugliosi? 

A 	- There as a lot of people there. 

I mean, was there a girl taking notes? 

No, there was no secretary or anything like 

9 fix. 	22 	that, 

23 

24 

25 

26 
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4 	Did you see anyone in there with a steno 

machine like the one this man is tiding? 

.A. 	Nom  

4 	Did you see a tape recorder, was your conver- 

sation being taped? 

No, 

4 	Was . Mr. Bugliosi taking notes, if you remember? 

A. 	X don't remember. 

You don't remember,  if Mr. Bugliosi was taking 

notes? 

No, no. 

Was there anyone else in the room taking hoteS 

Of Your conversation/ 

A. 	I don't know.. 

4 	You donit know? 

4 	No. 

Now, you did make a statement or talk to 

Mr. Bugliost concerning Miss Atkins and the Tate case, 

correct? 

No.,  
• ; 

4 	Toll did not? 

A. 	I don't r4member anything specifically about 

that except that be was Nat qUeStioningme and. he wanted to 
. 	„ 

know about bow well I knew -8Usie: 

, 	Is that all? , • 

Re was asking me questiOns and X answered ht m. 
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Q. 	'Okay, now. You recall questions that 

Mr. Bugliosi asked you, not the exact words, but the 

substance of what be said to you and what you said to him, 

do you recall that? 

A. 	Do I remember all of the questions he asked me? 

4 	Yee, some of the questions. 

A. 	I don't remember. 

You don't recall, making any statements to 

Mr. Bugliosi. 

In other words, you have forgotten What he said 
A 

to you, 

A. 	Wel],, when I was brought to his office 1 was 

just 	I had just been released and I did not Want any, you 

know -- I really did not,  want to 	his, office,, you 

,know..  

The people came to talk to me. At first, you 

know, I did not want to say nothing. 

4 	In other words, yoU did not want to get involved, 

correct? 

A. 	That's right. 

4 	Did he threaten you? 

A. 	No. 

4 	Now, is it your statement now that you dont 

recall what you said to Mr. Bugliosi when you saw Mr. 

Bugliosi, is that correct? 

A. 	Yes, I don't remember everything he asked me. 
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5 

7 

• -8 

. 9 
 

10 

11 

13, 

14 

15 

17 

13 

19 

20 

4 	Could. you, remember something that he asked 

you and what you said at that time? 

Well, mostly, he would ask me -. he knew already 

because he asked me if I was in Jail such and such .a time 

and, well, I imagine he could find out by just calling the 

Jail, the things he was &skit% me, you know, 

(1 	Well, is that all you recall/ 

No, he asked no if X was in there, if I knew 

Susan, and he asked me if I knew everybody else, you know, 

like if I had like a pal I ran around with, or was close 

to, and things like that, 

Did you tell him who yout pal was? 

Yeah, I told him. 

4 	Who was your pall 

, I had quite a few pale I told him. 

X want to know the VAX you tolikMr.,Bugliosi 

that day you, had a conversation with'him, the name 'of that 

pal you told Mr. Bugliosi. 
, 	s  

'Well, I remember telling Mr. 	I remember 

telling him. that I was evirybOdyss friend. 

In other words, you did not name any person? 

A. 	 I really -- really X did not have any 

person that,X ran with that much except for Dore. 

4 	Anything vlso you talked to Mr. Bugliosi about 

that day that you can recall nowt 

A. 	No. 

 

-22 

23 

24 

- 
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That is 'all you can remember, is, that correct? , 	• 
A. 	That, is all,I can remember.' 

Did you later talk. tp a police officer or 

Mr. Bugliosi again? 

A. 	Yes. 
6 	 tl 	When was that? 
7 	 About a week. after I talked the first time, or 
13 • it could. have been longer. 
9 	 4 	What did you say? 

• 16 	 A. 	About a week after? 
11 	 You talked to someone else about a week after? 
12' 	 A. 	No, I talked*to him (Again. I was brought down 

to the -- to his office. 

Q, 	Well, how many times did you see Kr. Bugliosi, 
15 total times before coming to court? 
16 
	

I don't know. 
V 
	

Let's go one by one, then, you saw him a week 
18 later again, 'then? 
zg 	A. . About a Week later. 

2° 	 4 	Just before you left Mr. Bugliosi the first time 

21 • you talked with him, did he say anything to you about :coming 
22 back or "I Will contact you"? 
23 	 Ae Well, I told hint -- I told him at the - place I 
24 was staying that I was always there. 

I'was stppOsed to be looking for a job, but / 
26 wasn't because I was planning on leaving tor my father. 
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X Said it I did leave that my paroleofficer 

always knows where XAm, at, as far as contacting me again. 

Did he contact you again, Mr. Bugliosi, a week 

later? 

No, the second time I seen him, X remember two 

investigating officers cable and picked me up. 

Anytime I have ever been down there, down in 

Los Angeles, you know, to see him,. he has transportation. 

I don't drive and I don't have money to be coming down to 

the office, 

Q, 	Where do you live, what is your address? 

A. 	Right now? 

Q 	Yes. 

A. 	In Santa Ana. 

.4 	What is the address? 

MR. BOUM: It's irrelevant. 

THE wen I am.  going to sustain the objection at 

this time, Mr, Shinn. 

MR. SHINNt Yes, ybur Honor, 

Q 	BY MR. SF INN: So the second time you came down 

to see Mr. Bugliosi again, correct? 

Yes. 

1 

2 

5,  

6 

'10 

11, 

12 

13 

14 

15 

16 

1.7 

18.  

19 
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Q 	Now, do you 'recall how long this conversation 

2 ' 
was with Hr. Bugliosi 'the second time? 

	

A' 	No. 

	

4 
	 Was it five minutes again? 

	

5 
	 A 	I don't remember. 

It was so short you have forgotten, is that 

	

7 
	correct,? 

	

A 	I don't remember how long it was I talked to 

.9 • him. 

	

10 
	 Q 	Did you see hien down here in the Hall of 

	

11 
	Justice. again in his office? 

	

12 
	 • A 	In his office? 

	

13 
	 Q 	Were a lot of people running in and out again? 

	

14 
	 A 	There's always people running In and out, 

	

10 
	

Q. 	Was anybody else with Mr. Bugliosi the second 

	

16 
	time? 

	

17 
	 A 	Yes, but I don't remember who they were. 

	

10 
	There was .people.. . 

	

19 
	 Q 	In other words, people toting in and out of 

	

20 
	the office, it got you conalied, huh? 

	

.A 	No, I didn't,  pay nO atteuticni to anybody 

	

22 
	running in •and out. 

23' • 
	 Q 	Were the people running in and out, were they 

	

24 
	interrupting. Mr. Bugliosi? 

	

24 
	 A 	1 imagine it was :bsportsnt because if he did 

not want to be interrupted he would have left word, put 
r 
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a note on his door or something. - 

So I don't thipk it was .interruptions that were 

. not necessary. • 	 - 

And do yoU recall haw many mines ypu talked 

to 14r. Bugliosi that day? 

A 	No, no. 

It was 4 short time, correct? 

A 	Yes. 

Very short? 

• A Yes. 

Now, was-  he taking notes then of your conversa-

tion or Was he too busy with other people? 

A 	I don't know what he was doing. 

Do you recall what you 	about the second 

time you sow Mr. Bugliosi? 

A 	No. 

Q, 	You forgot completely what you said, correct? 

A 	Not completely, but I just know he was ques- 

tioning me and I didn't want to be questioned. I have, other 

important things to do. 

I see, so in other words you did not want to 

answer some of his questions, correct? 

Well, it's not that -- well, I had other things 

to do and I didn't -, I didn't want to be here. 

I don't want to be here now, really: 

Q, 	Good. 

, 

2. 

a 

4 

6 • 

7 

8   

9 

.10 

12' 

13 

14 

. 	15 

. 

17 

18 

19 

29 

21 

22' 

2. 

24 

25 

26 
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• g 

3' 

4 

. 5 

6. 

7 

8. 

• 
15, 

16 

17 

lf~ f100 
1.3 

19 

20• 

21 

22. 

2$ 

24 

g5 

26 

Mmr, is it a fair statement now, Miss Walker, 

to say that the second time you talked to Mx, BugliOsi you 

forgot completely what you talked about, is that correct? 

A 	'Would you ask me that again. 

Well, the second time you talked to Mr, 

BuggOsi now 

A 	Yes. 

-- Is it a fair statement to say that it was 

such a short time you had a conversation with Mr, tugliosi 

that your memory now, you cannot remember what you talked 

about? 

IA 

14 

Would that be a fair statement? 

A 	Yes. 

Now, did you talk to Mt! Bilgliosi again after 

the second time? 
7, 

A 	Yes. 

Q 	When was that? 

X don't know. Y don't remember. 
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Did someone come and pick you up again? 

A. 	Any time I have ever talked to him, somebody 

has had to give me a rides 

q 	Did, thiy force yoi to. go down and see 

Mr. BuglioSi? 

A. 	No. tut why should I refuse if he wanted to 

tali( to me/ 

Now, the third time, when Was this/ A week 

after the second time, or a month :Cater, or What? Do you 

recall./ 

I think it was quite a while after that because 

I think I moved. I did move, in fact. It was not a 

permanent move, but I went up North to work with.my' father. 

You say up North? San Francisco? 

A. 	Not that far. Santa Maria. 

Then did Mr. Bugliosi get in contact with, you 

while you Were there? 

	

18 	 No. 

	

19 	 q 	Do you recall the third time you saw Mr. 

'20 Buglioii? 

	

a 	L 	When I came back from up North. 

	

. g2, 	Q 	When was this? A couple of months ago? 

	

23 	 As 	About a month ago. 

	

24 	 4 	You mean sometime in September? 

	

* 	A. 	US. 

	

26 	4 	Are you sure of that? 
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That was some time in August when I came back 

from working With my father. 

Q 	Then you saw Mr. ElUgliosi again then? 

A. 	No. 

4 	You Are shaking your head not 

Not right away, no. Not right awaY- 

I moved back into the group home, and I wasn't 

happy there, go I went to see,  my brother in Orange County 

and I told him how unhappy I Was, So, he moved me in with 

him it Santa Ana. 

It was about -- well, I moved there September 

the 7th. It was the 16th or 17th of the month. when some-

body came by to see me from his office. 

4 	That is when you were living in Santa Ana? 

A. 	Yes. 

And it was two men again? 

A. 	No., It was one man, And I didn't speak to 

him the first time he was there because I wasn't there. 

I didn't speak with him. I lust got a message that sothebody, 

was there to see me. 

You didn't see this man? 

A. 	No. Zut I seen him the second time he came 

back. 

He came back when? .A week later or a few days 

later? 

A 	Yes, 

9 
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13 
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4 	And was this the same man that you saw before? 

A. 	No, 

Did ha identify himself? 

A. 	Yes. He showed sle a badge and a card. 

4. 	Do you know his narae? 

A. 	Yes. 

4 	"What was his name? 

Mr. Correa. 

4 	sow, at that timel  did you go down and see 

Mr. Eugliosi again? 

11. 	Nc. 

This man Came to see me and he said that he 

13 wanted me -- or that Mr.. 	I can't pronounce his name. 

15 	 wanted to see . me. 

16 	 4a, 	And did you .go 40wn and. see himl 

A. 	Z said., "Well, don't. have no way to get down 
r1 

there ..'r. 

He said, "Well, we Can came and pick you up.° 

4 	Did they come and pick you. up74  

A. 	.Yes. 

4 	Then you saw Mr. Bugliosi foz.. the third time 

now; correct? 

A. 	No. 

I had seen him -- it is. hard for me to remember 

can't remember if it was the fi1Bt, second, third or what, 

-3.  

1 - 

20 

21 

22 

23 

2it 

25 

26 

2 

3 

4 

6 

8 

10 

• 12 

000080

A R C H I V E S



2 

& 

4 

S 

6 

10a 	7 

a 

9 

25 

26 

11 

13 

15 

16 

17 

zs 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

14,521 

because, well, whenever I did talk to Mr. Bugliosi 	well 

I know the last time I seen him he was very angry at me. 

Mr, Bugliosi was mad at you? 

'Yes, Because I was suppoSed to come to court 

and I didn't come when he subpoenaed me. He subpoenaed 

me . 
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f& • 
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q 	Now, how many times do you think that you saw 

Mr.. BugIiosi before coming to court tct testi*? Two or 

three times? 

A 	I just seen him this morning, and. there was 

another time. 

Q• 	No.- sefOre that I aM talking about. 

A 	Five times., maybe. 

Five times? 	, 
• .?: 

A 	yes. 

Q 	And-did these conversations last 

five minutes? Was he ,always busy? 

A 	I don''t know how,  long: 

It was a short time; correct? 

•.10, 

11 
2•, 

12 

A 	Yes. 

q 	Very short? 

A 	Yes. Xvery time I hake talked to him hasn't 

been too long. 

.4 • And would it be fair to state that ;luring•  all 

these conversations with fix`. •Bugliosi, you have forgotten 

what you have talked about? 

Would that be la fair statement? 

A No. 

You recall. some of the conversation? 

Yee. 

What part •of 'the conversation do you remember? 

A 	I remember talking to him and telling him about 

• .14 

is,  

16 

17.  

xs 

 19- 

:20 

-22 

23 

• 
• 

6 ..  
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being at SBI, and my relationship with Susan Atkins, how 

well I knew her. 

Is that 411 you remember? 

We talked about other things. 

Are you finished? 

A 
	

Yes. 

Q 
	

Nov, is that all you remember of your converse-,  

Lion with, Mr. Bugliosi the three or four times that you ,  

talked to 14r. Bugliosi? 

A 	He asked me if I had ever discussed any of the 

eases about the ,murdar, you know, 'the murders, with Susan. 

He asked,me. if she confided in Me. 

Is that all you can remember 'now? 

• 
4 	 t 

. 

You have thought about this Carefully', every-
, he 

thing that / asked you, and that is all you can remember 

about your .conversation with 14r. ugliosia correct? 

A 	Yes. 

Did he ever show you a statement concerning 

the conversation between you and Mr. Sugliosi? 

A 

A A 

Q 

40. . 

Did he ever discuss the Tate case with you? 

yes.. 

Re discussed the Tate ease with you? 

Well, yes. 

Do.  you recall what he said about the Tate case 

10a--2 	1 

2 
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10a.3 1 to you? 

2 

	

	 A 	No, I don't remember. I don't remember exactly 

what he asked me. 

4 
	 SAINN: May / have a moment, your Honor? 

(MX. Shim). confers 'with Mr. ntzgeread and 

N. Hanarek.) 
6 

MR. SHINN': I have nothing further, your Honor, at 

this time. 

	

9 	
THE COURT: Any questions, Mr. Xanarek? 

MR. KANAREK: Merely this. 

11 

	

12 	 CROSS-EXAMINATION 

1$ 
BY MR. RANAREK: 

9, 	'Could you please tell us what were the crimes 1.4 
m that you were in jail for? 

A 	My 'crimes? 

	

17 	 1(M(• ObjectiOn as irrelevant. 

	

1.8 	THE COURT: Sustained-. 

	

9 	 MR. XANAREK: Q Have you been convicted of a 1 

20 
felony? 

21 
A 	I was 'charged -- 

KAY: Abjection. Asked and answered. 

MR. KANAREK: No, that hasn't been answered • 

THE COURT: Yes., She answered the question for 

Mr. Shim: 

IR. KANAREK: ay have an answer? 

, 2Z 

23. 

24 
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.1 

COuitv, She answere0 tkiat question when Mr. 

Shinn asked her that question.' 

RANAREK: Very well, your Honor. 

Thank you. 

:141t. HUM ES: No questions, your Honor. 

MR. DUGLIOSI: I have a .question.  

THE COURT; I have some questions also. 
7 

BUGLIOSI: Very well. 

EXAMINATION 

i4 

16 

18 

19 

20 

2I 

23• 

i6 

BY THE COURT: 

When was the first time, Miss Walker, that you 

ever told anyone of your 'conversations 'with Susan Atkins 

' While you were at Sybil Brand? 

A 	Well, after - 'I lett Sybil Brand I was Iv in  

Ventura, and her piettird was in the paper. 

I was talking to one of my counselors, and I 

told her that I had -- you know, she was talking about her, 

and I told her that I had been in jail with her. 

-4 	Aid you tell your totinselor what Susan Atkins 

had told you about her relationship., if anything, with any 

of the -- 

A 	No. She eras asking me questions about her. 

lake, you know, what kind. -of a girl did she seem to be. 

My question is: 'When did you first tell 

anyone of the conversations that you had with Susan Atkins 
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it 41s-4 3 

4 

4 

10 

at Sybil Btzip.d? 

A 	Welt, that counselor up elate, was the fIrst 

(me that I told that I knew her and had talked. to her. 

' 
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4 	Did you tell the counsellor what Susan had 

told you? 

A. 	No. 

4 	When was the first time you told anyone what • 

SUsan told you? 

A. 	When X talked to the two men that, came down, to 

See me. 

4 	You don't remember their names? 

A. 	No, I don't, 

4 	You told them what Susan told you at Sybil 

Brand? 

A. 	Yea. 

4 	Were they taking notes? 

A. 	Yea. 

4 	Both of them? 

A. 	I don't know if both of them were. They were 
both asking me questions. 

Did you tell them everything that Susan Atkins 

had told you at Sybil Brand? 

They asked me it I would just stop and see it 

X can remember, you know, if she ever mentioned anything to 

me about, or pertaining. to these oases. 

4 	All right, do you remember what you told these 

men, what did you actually tell them that Susan told you? 

I don1t remember everything. 

4' . 'Do you remember anything that you told them? 
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A, 	I just remember telling them that I knew her 

and I, you know, was friendly with her. 

X want to knoW if you told them, what she Said. 

I told them everything I could remember. 

4 	When was,  that? 

A. 	I guess, well - 	X don't remember everything I 

told them but -- 

4 	Do you remember anything that you told theml 

Yes. 

'4 	What did you tell them? 

A. 	Well, they were asking me questions and I was 

answering them. 

4 	What did you say? 

A. 	Well)  I was answering as truthfully as I could. 

4 	I Watt to know what yoU told them, Miss Walker, 
about what Susan had told you. 

Did you. tell them anything? 

yes,. I talked to them. 

4 	Do you remember what you told them? 
A. 	I don't remember everything I told them. 	I 

21 Orin remember everything they asked me. 

222 4 	Do you remember tellipg them anything about 

28' what Susan told you? 

24. A. 	/es. 

25 4 	Do you remember what you told them? 

26 Yes. 
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4 	What? 

/ told them -- I told them about our debate 

about when the eases were on the radio. 

4 	Well, what did you say? 

A. 	And 	told them. that -- they asked me if I was 

willing to go to court, and I told them I did not want to go 

to court. 

% 	What did you tell them about what you and 

Susan said/ 

A. 	Well, it wasn't that we were talking 	we 

were arguing where they were thinking on the radio that they 

12 had a clue to who had done, you know, the murder, or what- 

ig ever, and it was more like a debate, 

14 4 	Did you tell them. what you said with Susan? 

15 Well, I tad them about the argument that -- 

16 yeah. 

17 4 	What did you toll them? 

18 A. 	I -- 

19 4 	I want to know the words that you used, if you 

20.  can remember them, in relating the conversation you had, with 

Susan. 

22  Do you understaild? 

23 You keep saying the conversation. 	I have had 

21 a lot of conversations with her. 

25 4 , 	Any conversation With. Sudan, tell me what you, 

26 told these men about those conversations, 	What did you say? 
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You are not answering the question/  ass 

Do you remeber what you told the officers that 

14,930 
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s. 

DO you remember? 

A. 	I remember when they first came up and talked to 

me they told, me that I did not hate to talk to them, you 

know, and -- 

I peso when they came to talk to me was 

scared/  welll  I was scared for a reason of my own.- 

Susan had told you? 

- No, I don't remember everything.  
Q Do you remember anythiligt 

4 	I remember telling themt. 	I told them that -- 

1 told them, About running around with. her, you 	when 

I was in $000. 

dohlt remember everything. I °Watt remember. 

mit..BUOLIOSit May I ask a few questions, your Honor? 

TUE. COURT' ; Just a minute. 

Q Ncw, Miss Walker, do you know why you are here 

today? 

A. 	Yes. 

4 	Why are you here? 

A. 	I am here because I was subpoenaed to be here. 

And you, knew you were going to be a witness? 

A. 	Yes. 

Did you have any idea of what you were going to 
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be a Witness to, what you 'were going to talk about? 

L 	Yes. 

What was that? 

A. 	'About Susan. 

(4, 	What about Susan? 

How well I ... - about my relationship. with her or 

anything she told me. 

What was the last part? 

/A, 	my relationship with her, 	that we 

ever talked about. 

4 	Now, do you remember what you talked about with 

Susan at Sybil Brand? 

A. 	I talked to her about a lot of things. I wrote 

her when I was out and she wrote me letters. 

4 	All right, now, let's go back to Sybil Brand. 

You had some conversation's with Susan regarding 

the killings at the 'mate residence, is that right'? 

A. 	The only►  thing I can remember ever saying about 
them is What I testified just a little bit ago, about we had 

an argument about what came over an the radio, statements 

she made. 

4 	You and Susan had an argument? 

A. 	Not an argument argument, you know, just a 

debate, 
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11a- 

• 
Q. 	All right, and. what',did you, say and what did 

she say? 

Wells  the ttewscast was on. and 'there was some-

thing about a pair of glasses that was at' the scene of the 

murder. 

And I remember stating, I said, "Wen, they'll 

catch whoever did it." 

And she said, "Why, just because they found a 

pair of glasses?" 

And I said., "Yeah, well, they can find out all 

kinds of things from that pair of glasses" I said. 

And I Said, "When they found that pair of 

glasses they are going to find him." 

She. said "Say they found the person that emus 

those glasses there, supposing they find hitt' and they 

blame WA for it," she said, "wouldn't that be tooth if 

they blasted him for the murders and 'the only thing he was 

guilty a was dropping a. pair of sunglasses there.".  

She thought I meant the person who dropped the 

glasses was the people who caused the murders or whatever, 

you know,. was the same person. 

All l was trying to get across to her was 

whoever dropped those glasses had to be. on the scene of it 

or they would never have dropped their glasses,. • 

Mt COURT: Did she say anything else about the 

killings at, the Tate residence? 
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THE W.TNESS: No, no. 

TiE oouRT; Nov,, you said that when you said goodbye 

to her later that she indicated to 'you in some way that 

she might not see you again, is that right? 

A 	yes, while she was crying* 

Ce. 	):114 you have a conversation. with •her at that 

time? - 

A 	Yeah, I was trying to .eke her stop crying. 

I told her "I'll see you again, everything will 

be of 	even. though I didn't know tverything was going to 

be okay, you know, I was just telling her this so she would 

not be' crying. 

I did not :want' to see her cry. 

What 4id she say? 

A 	She said 'No, I know V.11 never seit,yot% spar:n*4' 

And I said "Yeah;  you will, everything is going 

. to be okay."' 

And she said °I'm in more trouble than y.04 know 

I said *Well, I know you are not in here for 

stealing bubblegum." 

tut she says. "There F a more to it than just, 

you know, what I'm going to court on now; there's more to 

it than you know." 

And that is when she told me "X was in on those 

murders." 
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THE COURT: Is that all she said just "I was in 04 

those murders"? 
'2 

3 
A 	That's right. 

Q; 	Did she mention which murders she was talking 

about? 

A 	No. 

is that the, end of the conversation? 

A 	No. 

14.--  what else was said? 

A 	X was saying something to her to 'Wake her 

stop crying. I kept telling her:to 04' crying, it didn't 

matter, .you know. 
/ 

14' 	Was there anything else Said about th e purders?, 

A 	No, 

Did, you have any other cOnversat1onvith her 

at .an other time other than what you have already related - 

regarditgany murders? 

No. 

TnE WIRT: Any further questions, gentlemen? 

BUGLIOSI: Just -a couple. 

REDIRECT EXAMINATION 

BY MR, BUGLIOSI: 

Roseanne, you realize you don't have to be 

afraid to tell the judge what you spoke tome about' 

Do you realize that? 
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4 	You do recall telling me the same things in my 

office; is that right? 

Yes, X remember. 

MR. BVGLIOHI: No further questions. 

MR. FITZGERALD: I have no questions, your Honor. 

THE COURT: Very well. 

You may step down. 

THE WITNESS: Thank you. 
THE. COURT: Will counsel approach the bench, please. 

ma. UNARM There is no jury, your 'Honor. 
(Whereupon, all counsel approach the bench and 

the following proceedings occur at the bench: 

"THE COURT: It appears to me that not only is the 

statement ambiguous -- the statement X am referring to 1.0 

the statement that she said Susah Atkins said to her that 

"I was in  on thOse murders" 	not Only is it ambiguous 

with respect to what murders she is talking about, but I 

think it also would be objectionable under the Bruton-

Aranda rule as stating, in effect, that she committed the 

murders with someone else. 

MR. HUGHES: I agree with you. 

THE COURT: I am, going to exclude, the testimony on the 

. ground that any probative :value .would be substantially 

outweighed by the risk of its prejudicial effect on the Jury 
, 	• 

because of its ambiguity, theisk of confusing the jury, 

and because of the possible, probable, implication of 

23 

g4 

25 

26 
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9 

11. 

12 

13, 

co-defendants by reason of the ambiguous nature of the 

statement. 

MR. BUOLIOSI: Of course, there are other things that 

she testified to that in no way inVolve Aranda or Burton. 

THE COURT: What are those?' 

MR. BUGLIOSI1 When it came out over the radio about 

the glasses, That would be extremely, important. 

And also: "That ain't the way it went down." 

That, in no way, violates Aranda or Bruton, 

in no poOsible or conceivable dray. 

, THE COURT: She can testify to that statement. 

MR. BVGLIOSI: Yes. 

THE COURT: But the glasses? 

MR, BUGLIOSI: It has extreme importance to the 

prosecution, 

THE COURT: Of course, that is a comment that anybody 

can make about anything. 

It doestit have any particular relevance as far 

as I can see. 

1R. BUGLIOSX: It has a lot of relevance to me,,, and I 

can tell the Court right' now what the relevance is.. 

THE COURT: I am interested. 

MR. BUGLIOSI: The relevance is this: that the 

defense is going to argue that, undoubtedly, these glasses 

belong to the killer or killers, and yet the prosecution has 

not connected them with..thesii defendants. Who do these 
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glasses belong to? 

Susan, in socially words, is saying that these 

glasses do not belong to the killer. She is saying: 

Wouldn't it be something if they found the guy who Owned 

those glasses and they blamed him for the murders and the 

only thing he did was drop them there? 

Just because the glasses are at the scene 

doesn't mean that the party had anything to do With the 

murders.. 

So, with respect to these glasses, _your Honor, 

I deem it crucial to the prosecution, because the 

defense argument, of course, will be that these glasses 

belonged to the killer, and we are claiming that these 

defendants are the killers, yet we haven't been able to 

connect the glasses up with them. • 

it is extremely valuable. 

The other statement is, of course, "That. 

ain't the way it went doWn," showing knowledge of these 

murders. 

It in. no Way violates Bruton or Aranda. 
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NH. KANAREK: Your honor, pay . X respond to Mr. 

Bugliosi? 

THE COURT: Yes. 

XANALIEK: Your Honor, his argument shows why your 

Honor shouldn't allow it in. 

Not only does Druton. and Aranda forbid the 

statements to be used against the defendants, it also 

forbids these statements to be used to deprive the defendant 

of a defense. 

Now, maybe he could, in a separate trial., 

argue that this could be Used against Susan Atkins and 

maybe undermine her defense, but what she says cannot 

undermine the defense of the other defendants)  and that ta. 

what Mr. tuglioai intends to da. 

THE COURT:. I don' t understand. 

KANAREK: What I am saying is, your Honor.)  that 

'what 14r. nugliosi is saying is that because of what she 

Saying)  this proves that what'we are going to put on about 

the glasses isn't true. 

It.is going to be evidence to show that the 

defense that the murder was cogedtted by other people is 

phony. 

• Now, that might be)  he coulci ,use: that against 

.$usan Atkins., but he can't deprive the "defendants of a 

defense by a statement 'of Sudan Atkitts 	a joint .trial 

through the means og this .witness:. That is',deprivingill 
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12a-2 the defendants, the other defendants, 

2 
	 THZ COURT; How is it depriving them of a viefease;  

iCanarek? 

Ma. KANAREItt Your Honor will admonish the jury that 

the: statement can only be used as :to Sus= Atkins., yet 

nugibst has just told us that the defendants, plural, 

are going to try to shows that those Masses belong to 

someone, and 	the argument that that, someone-  happened 

to be -- or 'whoever it Was 	happened:to be the 

or killers. 

	

11 
	 That 'is undermining our defenie to 0110w' this 

	

12 
	to- come in. 

	

. 13 
	 He has stated that he is' going to use it to 

	

14 
	'undermine our defense, and these are words of Sisan Atkins, 

	

1,5 
	they cannot be used to undermine the .defense of ether 

	

16 
	defendants. 

	

17 
	 That is one point. 

	

18 
	 Another point is' that there has' been alleged 

a conspiraey. 

X recently checked the law on it. The law 

provides for absolute liability. in other words, when. 

Susan .Atkins confesses to murder -- I am net talking about 

the substantive counts, X am.  talking about the conspiracy 

count -- that means that the purpose of that conspiracy 

Was met;  that the reason that they conspired actually 

came to a fruition of murder. 

a 
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Therefore, your Honor, the prosecution is 

getting the benefit,. which is an, illegal benefit, of 

the murder on the basis that the conspiracy count 	he 

is using the conspiracy count now to get — 

THE COURT: I don't understand what you ate talking 

about, Mr. Kanarek. Get to the point. 

AM. Kagan: -The point is, your Honor, if she 

confesses that she stabbed Sharon Tate and she killcd 

Sharon Tate, that means that the very reason the conspiracy 

came into being, actually the very reason, was satisfied; 

and it also means that this overt act 

',Eta; COURT: That is all extrapolation that I can' t 

agree with. It may or may not. 

HR. TAREK: The point is, your Honor, that means a 

murder has taken place. 
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THE COURT: Get to the point, So then what? 

MR. XANAREK: The point is, Your Honor, that either 

the con$piracy count has to be dismissed against all of the 

defendants in a joint trial, or else they can't use the 

confession of Susan Atkins that she killed Sharon Tate, 

because that means that the defendants are then, going to be 

found guilty because of her statement. 

MR. BUGLIOSI: Your Honor, that is a different thing. 

THE COURT: I don't know what he is talking about, 

MR, BUGLIOSI: She is not going to testify that Susan 

Atkins told her that she killed Sharon Tate. 

You are talking about the other statements, 

Mr, Nenarek. 

MR. KANAREK: I concede that. 

THE COURT: If the statement comes in against 

Susan Atkins alone, it comes in against her alone, 

MR, UNARM Mr, Bugliosi is right. I am, at this 

point, referring to the statements of Ront Howard and 

Virginia Graham, because their statement* -- 

MR, BUGLIOSI: That was resolved by the Court many 

days ago. 

THE COURT: The jury will be admonished, just as the 

jury has been admonished .and instructed, previously. 

THE COURT:. I am sure that the Court is not of such a 

mita that the Oottrt will not cdnsider further arguMent. 

M. BUGLIOSI: We are talking about her testimony now, 
1 
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and those two points in no way remotely or conceivably 

implicate the co-defendants. 

MR,444NAREK: I am saying that Roni Howard's and 

Virginia Grahamts statements -4- Z am trying to save some 

time -.- 

Wt. SHINN: Regarding-this witness, your Honor, I 

believe the prejudicial ValUe far outweighs the probative 

value. 

THE COURT: Z already told you that I am going to 

exclude that part -- 

MR. SHINN: I want to m!!,ke a motion 

THE COURT: Just a moment..  

May I finish a sentence once? 

MR. SHINN: I am sorry. 

THE COURT: I already told you that I am. going to 

exclude that portion where she testified that Susan Atkins 

told her, "X was in on the other murders." 

We are talking about something entirely 

different right now. Have you been listening at all, 

Mr.' Shinn?, 

MR SHINN: Yes, your Honor, I have been listening. 

MR. KANAREK: On the glasses, too, that undermines 

our defense. 

Your Honor, we are going to bring people here. 

It may be permissible to undermine the defense of Susan 

Atkins, but it shouldn't undermine the defense of the other 
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defendants. 

THE COURT; I haven't the vaguest idea what you are 

talking about, Mr. Kanarsk. You haven't been able to 

articulate your position In the proper form. 

MR. KANAREK; Because you don't understand, your 

Honor, doesn't mean that T am not trying. 

THE COURT; Try 'harder. 
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MEt. UNARM Mr. Bugliosi is going to try to Pim 

that those glasses 

THE COURT: I heard all that. 

UNARM The statement that is going to be 

used to undermine the defenSe is the statement of Susan 

Atkins. It is not the statement of Mr. Manson, Patricia 

Ktenwinkel or Leslie Van Houten. Therefore, the prosecu-

tion cannot get the benefit -- it is an- illegal benefit--- 

to undermineour defense by a statement of Susan Atkins. 

- It can be used to undermine her defense, your 

Hanor, but not ours. 

THE COURT: The evidence is being. offered only as to 

Susan Atkins; is that right? 

BUGLIOSI: Yes. 

THE COURT: And the jury will be instructed; as 

they have previously been instructed, that the evidence is 

limited to. a particular person and may only be considered 

against that particular person. 
Mkt. RANARER: Your Honor -- 

THE COURTt just a moment. 
• , 

Nothing has changed. The fact that she said 

it doesn't undermine any defense. It is going to be 

considered only as to her. 

MR. KANAREK: But say, apart from Susan: Atkins, 

we bring evidence to this courtroom that those glasses -, 

whatever-  it might be 	that those glasses are tied in 
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with some other person or persons. The fact of that 

statement of hers would undermine our defense, because Mr. 

	

3 
	Bugliosi will argue 

THE COURT: Not if the testimony is limited to her. 

	

5 
	

MR. iANAREK: But it is a kind of a distinction that 

	

6 
	you can't make in argument. 

	

7 
	 THE COURT: This is a comment about a radio broad 

	

8 
	cast. 

	

9 
	 1R. AMEX: I know. 

	

10 
	

THE COURT1 A news broadcast. 

	

IL 
	

XANAREK: But it shows guilty knowledge on her 

12 . part. 

	

13 
	

ME COURT: I don't think it indicates anything. 

	

14 
	

MR. BUGLIOSI: We are just wasting time now. 

	

15 
	

11R. HUGHES: If it doesn't indicate anything, your 

	

16 
	

HOaor, I think it should be excluded so far as relevance 

	

17 
	

and materiality. 

	

38 
	

THE COURT: It is part of the conversation. 

	

-19 
	

BUGLIOSIt I want to mane this one observation, 

	

20 
	

your honor. 

	

21 
	

Looking over the transcript, with respect to 

	

22 
	

my comment to the Court yesterday on the issue of iade 

	

23 
	

and Gilbert, I do, of course, disagree with the Court a, 

	

24 
	

hundred percent, but I apologize for my language. 

	

25 
	

THE COURT: It isn't an issue of Wade and Gilbert.' 

26' 
	

Take a look at Simmons. 
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"MR. DVGLIOSI: I am aware of $t mons. I gave the 

Court the 'citation.' 2 

What I want to say is that I apologize to the J  • 
Court, for the language,that used.. ,Obviously it was 

Inappropriate when Said it tit's absurd. 

1 -apologize to ,the.:Court. 'That language had. 
• • 

. 

no place' in this Proceeiling..' 

TH COURT;. ThOipOint-ia that it seems inconceivable 

to me that as long after these eases as it now is that the 

prosedution will attempt to show photographs to the witness 

ot a pretrial identificatiOn without making a -record; 604 

without. even knowing what photographs or haw many are 

shown to the witness. 

That is the part that seems inconceivable to 

'The reason that I excluded the el/IA-moo was 

because you were in nO position to even lay a basic founda-

tion as to the identification by photograp4k 

13UOLIOSX: May 1 briefly be beard on that?' It 

tail just take a few minutes #  

TER COURT: ',There is no point. I have made the • 

?O. BUGLIOSI.: Witt the court 	saying is that what 

did is inappropriate., and- it Vas on 'this rationale: 

Every single ease deals with a lineup or showing photographs 

of 'as victim or a witness of a crime, not this type of 
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.14 , 548 

situation, It as a witness to a crime. There is nO case 

2 	that deals with this type of situation. 

3. 	TM COURT: You are asking him to identify a , 

4 ,defelldantt. 

5 	 BUGLIOSI: i know •but these cases come out 

where the 'are trying to have someone: identify the person 

7 	that ,committed the crime.. 

Tit COURT: I understand. 

9. 

	

	 r MR. BUGLIOSI.: Secondly, your honor, Wade and Gilbert 

11:04 Stens say, if the lineup is unfair,. only say that 

le ; 'you exclude the out' of-count identifidation, -which X was • 
not !SetkA4-4. 

A. 	• 
• 13 	. 	THE cowal _There Were other problems, .as I set forth 

14 	the recor'd., .The time, 'thet ,intervening events, and so 

zs forth. 

	

'16 	 &eat, I have ruled. 

	

17 	 1. BUGLIOST: All right. 

I am saying-that I -disagree with the Court, 

19 end that language was totally inappropriate on my part„ 

	

la. fla. 20 	-and I -apo1m8ize. 
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THE COURT: I have indicated to you what you may go 

2 
	into with this witness. 

As to any additional witnesses, Mr. Hugliosi, 

in my opinion we wasted a whole morning because the state-

ments were not reduced to writing. 

MR. BUGLIOSI: We would have had to have a hearing -- 

THE COURT: If you are going to put on any evidence 

of other conversations, I am making an order right now I 

want written statements as to what the conversation pur-

ported to be as to the witness with the defendlint.. 

We have taken a deposition here and wasted half 

a day in court doing what should have been done before. 

MR. BUGLIOSI: We still would have had to consume 

time back in chambers, and there still would be this 

is cross-examination, so we really haven't lost that much time. 

I have one more statement; that is the state- 

17 ment of Dianne Lake concerning Leslie Van Houten. 

18 	 That conversation was tape recorded. The 

19 applicable portion has been typed up. I have given a copy 

20 to all defense and I will give the Court a copy. 

THE COURT: We are right back to the same thing. 

I have to decide what is applicable. 

I have to know what the entire conversation is 

in order to place it in its proper perspective. 

MR. BUGLIOSI: I will have the whole thing typed up. 

THE COURT: You cannot select out a portion' and ask me 

21 

22 

23 

24 

25 

26 
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1 

2 

to edit. 

MR. BUGLIOSI: I will have the whole tape typed up. 

There is only about one tape. 

THE COURT: Are you ready to proceed? I think you 

should confer with this witness and make it perfectly clear 

she is not to mention any murders. 

MR. BUGLIOSI: Yes. 

MR. KANAREK: While we are at the bench, your Honor, 

may I ask when are you going to have Dewayne Wolfer back 

with that aerial map. 

THE COURT: You can take that up at another time. 

Are you ready to proceed? 

MR. BUGLIOSI: Let me talk to her for one minute, 

to coach her not to bring up anything about the murders. 

THE COURT: Two points. 

MR. BUGLIOSI: Right. 

THE COURT: $he testified to the statement, "That is 

the way it went down." 

MR. BUGLIOSI: Right, and the eye glasses. 

THE COURT: And the conversation regarding the glasses. 

MR. BUGLIOSI: Thank you. 

THE COURT: I assume counsel can stipulate that this 

evidence is introduced solely with respect to Susan Atkins. 

MR. KANAREK: Of course it is our desire it not be 

received at all. It is received over our objection, no 

question about that, your Honor. 
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(The following proceedings were had in open 

court in the presence of the jury, all defendants and all 

counsel being present:) 

THE COURT: All parties, counsel and jurors are 

present. 

You may proceed, Mr. Bugliosi. 

MR. BUGLIOSI: People call Roseanne Walker back to the 

witness stand. 

ROSEANNE WALKER, 

called as a witness by and on behalf of the People, 

resumed the stand and testified further as follows: 

FURTHER DIRECT EXAMINATION 

BY MR. BUGLIOSI: 

Now, Roseanne, you testified that you knew 

Susan Atkins; you knew her by the name Sadie Glutz; you 

knew her at Sybil Brand Institute in East Los Angeles, is 

that correct? 

N. 	Yes. 

And you knew her during a several-month period 

there; is that correct? 

Yes. 

Q 	Youdon't know exactly when Susan came to 

Sybil Brand? 

No. 
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4. But you came there on July 2.3rd and you left in 

late November, 1969? 

Yes. 

And you, indicated that there was a radio there 

in Dormitory 8000 at Zybil Brand? 

. 3es 	- 

4' . Malt now and then you would hear A radio 

broadcast concerning the ate and La Bianca murders? 

Yes1  

4 	I believe you indicated or testified' that on 

some of these occasions Sadie was present with you when, 

there Was a broadcast on the Tate and La Bianca murders, 

is that correct? 

Yes. 

4 	After any one of these broadcasts on the 

Tate and La Bianca murders, did Sadie make any comment?' 

A. 	Yee. 

4 	.Do you know when that was approximately? 

A. 	No. 

Either September, October, or November of 1969? 

A: 	Yet'. 

4 	What did she say to you? 

MR. HUGHES: Your Honor, 1. object as being hearsay 

as to Defendant Leslie Van Houten,' 

MR. FITZGERALD: join. 

MR. BUOLIOSI: 'People stipulate it is ottered'ohly 

2 

a 

4 

5- 

6 

7 

ti• 

1.0.  

11 

12 
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18 

19 

2Q 

21 

22 

14,953 

against defendant Susan Atkins, 

MR, UNARM PeOie pin in the abjection. 

TR.  COURT: All right. The Jury is instructed that 

the teatiMony,ot this witness will be received as to 

Susan Atkins only and. ill. nQt •to bi(obnaldered for any 

Purpose as to any of.the other defendants, , 

The.objeotiOns gre.averruled. 

Xou may proceed.: 

4 	BY MR. BUGLIOSI: You may relate, itbseanne, 

what. Susan Atkinstold you after yott and she heard one of the-

broadoasts'an the Tate and La Bianca murders, 

It is a comment, 

4 	You may relate that comment. 

A:. 	She said,,oThat ain't the way it went down," 

and it was during the broadcast. 

4 	So the man Over the radio was speaking about 

the rate and La Bianca murders, i6 that correct? ._  

Yes. 

• 2 

a. 

4  

5 

6 

7  

8 

9 

10 

11 

40 
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Q. 	And' while he was talking you said Susan 'wide 

the. statement "That ain't the way it went clown,' is that, 

correct? 

Yea. 

Did Susan explain, what she meant ,by that? 

No. 

At any .other time did you -- were you in 

Susan' s. presence whet a. radio- newscaster Was talking 

a1dtit theTate-lia. Bianca murders? 

Yes. 

Do you know 'when, that was? 
. a. 	

A- 	:No.. ee  

2 

3 

4 

6 

7 

8 

9' 

io 

, 11 

4. 	Was it within the Same period of time/ 

s,Yes. 

Q 	'Either September or October or November of 

A 	Yes. 

CI 	In Dormitory BOW? 

A 	Yea.. 

Q 	What did Susan say to you? 

A 	There was a .discussion. 

Q 	All right, what was the 4iscuasi007 

A 	Xt was -- well, on the radio, the radio said 

13 

14 

15 

16 

lx . 

'18 

19' 

20 

' 21 

22 

23 • 

that the police had turned up, a clue, something aboi4t a 

pair of :glasses. 

Did the brob.doester indicate where the glasses 

24 

25 

26 
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had been found? 

No, they said the police were looking .for the 
, 

person who owned the glasses. 

Did the 'broadcaster indicate that the glasses 

:were Zotuld, at the scene? 

A 	Yes. 

All' right, then. did you .-- 
A. 	Not at the scene,-but they were so many yards 

Away' from the house pr something* 
• 

You are not sure? 

A 	Yeah, I'm sure that -- well, it just said 

was a, break-through, and the newsman said it was a break-
, 
through, rte. ' 

The police had found glasses at the scene or 

alPse to the' scene of the murders? 

,Yes. 	
; . 

Q, 	And then' you -and Susan had a conversation with 

respect to these glastes? 

A 	'Yes. 

What did you say and what did she say? 

A 	I said, "Xow that they found the glasses they 

• will find whoever. did it." 

And she said -0- we were .arguing -- she thought 

I meant whoever owned the glasses was the person who did 
it, you k4our. 

This was your position? 
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'7 

A 	Yeaho 

And what was her position? 

A. 	Her pbsition, was, 1,7411 she said, it would be-- 

it would he okay if they found the person that owned the 

glasses and they blamed hie, and the only thing he did was 

drop glasses there; ail he was guilty of 'was losing hi a 

glasses. 

a 

as 

Will you repeat that, 'Roseanne,. I had a diffi. 

cult tame understanding what you said. 

THE COURT: Just a moment. Do you want the answer 

read? 

BUGUOSI: Well, I think 

THE COUAR: Did the reporter take down the 'answer? 

(Whereupon the report, reds, the record as 

r8 

14 

follows: 15 

18 

19,  

po. 

21 

-22 

23: 

Her position was, well, she said, 

it would be -- it would be Okay if theY ;faund 

the person that owned the glasses and they blamed 

him, and the only thing he did was drop glasies 

there; -a,11 he was guilty of was losing his 

glasses. n) 

THE 'COM: Had you completed your answer? 

Ta4 mass!. yes. 
24 	BY idt. BUGL1OSI: 

Did she say anything else? 
•gs• 	A 	Well, she didn't — she didn't -- it wean t a 
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question she was asking mei. it as a. -- she Said ';-- 

2 	was a Statement. . 

a • 	 She said, Vouldni t it be too- much if they 

4 	fotind these people," .you knod 

She thought I was blaming whoever had the 

glasses for doing it. 

, Did she say anything with 'respect to "Just 

because' a person left his glasses" 

9 	 A 	Yes.. 

Jo 	- -kr4 	Itiat the scene., •it does not mean that he was 

 

• , 
the wurderer? 

A 	Yes. 

g 	Okay, what did she say? 

A 	%ell, she said, she did, nut say it that way, 

she said that just because 	just 'because a pair of 

glasses was there,, she was telling me that whoever owned 

them 

11'  

12 . 

16 

17 

18 She Was trying to make me — 

Not trying to make me realize, but she was 

saying just because the glasses was there, this pair.of 

glasses wa,s there, it doesn't mean that they are the.  

. people that did it, or the person. that did it Just because 

their pair of glasses was there. 

Q, 	Okay. 

Incidentally, Roseanne, you and Sadie were 

kind a pals over there, .werens  t you, at Sybil Brand? 

20 

21 

.22 

25 

26.  

  

• 
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2 

a 

4 

11 

A 	'res.. 

MR1 	That's leading and suggestive, your Honor;. 

THE COURT: Overruled. 

BY MR. BUGLtOSt: 

And you operated kind of a store there in 

the flormitory? 

A 	Yes. 

You sold eyebrow makeup and lipstick, things 

like that? 

A 	Yes. 

4 

12 

• 13. • ti 

15 

16 

4:1  
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1 • 	2 

3 

4 

A. 

4.  

husband./ 

Yes, X talked to her. 

You told her about problems you had with your 

Yes. 

4 	And you considered, Sadie. to be a friend of 

yours; is that right? 

A. 	Yeti, 

And' she was friendly to yoU? 

AR 	Y e s 

MR.• BUGLIOSI: No further questions.. 

THE COURT: Cross-examination, Mr. Fitzgerald? 

MR. VITZGERALD; Yes, your Honor. 

• CROSS-EXAMINATION 

VITZGERAI,D: 

,4 	When did you. have this ,conversation with 'Miss 
Atkins, Mies 'Walker? 

Are you asking me the exact date or what? 

When X was at SBI. 

' 4 

14,559 

. 6 

7 

8 

9 

10 

12 
• 
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16 
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19. 
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23 

24 
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26 

4 	Cigarettes? 

Yes. 

Did you give Sadie a free pack of cigarettes 

one time? 

A. 	Yes. 

And you confided in her now and then; isn't 

that right? 
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10 

Now long were you in SBI? 

From July to November. 

4 	And when, during that period of time, did you 

ave a conversation? 

A. 	I don't remember the exact date. It was after 

I had known her for a little bit. 

4 	When did you meet her? 

A. 	When she came into the dorm. 

When was that? 

A. 	It 'was about September, but I am not OUre, 

4 	What time did you leave Sybil Brand? 

November. 

4 	,So, sometime between September and November, 

you hada conversation with her? 

Yes. 

Was that the first conversation you had ever 

had with her? 

No. 

4 	How many conversations did you, have with 

Susan Atkinp altogether? 

A. 	I don't remember how many. It was many. We 

talked many times, 	 t 

-Did you have conversations with other inmates•?'  

A. 	Yes. 	i,' 	. 4 

At Sybil Brandt 

Yea. 

It 

12 
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15, 

18 

19' 

20• 

21 

23' 

'24 

25 

26 

000120

A R C H I V E S



14,961 

• 

2 

3 

5 

'6 

7 

8 

9 

10 

11: 

12 

n 

14 

15 

16 • 

17 

• la 

20 

21 

22 

3 
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4 	A lot of other inmates? 

A. 	Well, I was friendly to everybody. 

4. 	Did you make it a point to talk with everybody 

yOu could? 

A. 	No. 

4 	How many people were in the dormitory where you 

were located? 

I don't know the exact number but there was a 

lot of girls in the dora. 

4 	60 or TO? Would that be about it? 

A. 	60. 

4 	Did you used to talk to most of the girls 

every day? 

No4  not all Of them.. It was a working dorm. 

Would you talk to most of them every day? 

If the occasion called for it, yes. But during 

the day we were supposed to be working, except for the 

night' 6;eiti and they were Sleeping. 

.4 ,f--Where was this store "'that you,. operated 

located? 

A. 	Well, Y had things ip my 100600 hosle of the 

x,v101,  people had things in their locker that belonged to me 

that WO supposed to belong tO'them,',apd spread out a little 

bit; 

4 	And would the inmates come td you every day? 

Not every day. But it they needed something, 
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if didn't have it, /could usually find a way to get it. 

4 	You were a very friendly person, werenft you? 
A. 	Yea. 

q And you liked' to talk to people; right? 

A. 	Yes. 

And you talked to people almost every day that 

you were there, at Sybil brand; right/ 

A. 	Yes. 

q 	When you talk to people, do you talk fast or 

do you talk loW, 

A. 	Past. 

4 	You axe talking very slow today, aren't you? 

A. 	Yes. 

Is there some reason for that; Miss Walker? 

A. 	Yes. I am nervous. 

Did you take Borne tranquilizers before you came 

to court? 

A. 	No. 

k 	When yO4 are nervous, do you speak slowly? 

A. 	I just donft 	I guess I do because I am 

nervous. Ind I am talking slow. 

4 	When you areinervous„ don't you usually talk 

fast? 
f 

MR. BUGLIOSI: That is irrelevant, your Honor. 

THE'COURTI OverrAled4 

THE WITNESS: Wouldd you repeat the Question, you just 
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asked me? 

TRE COURT: Well, we are going to take our recess 

at this time. 

Ladies and gentlemen, do not converse with 

anyone or form Or express any opinion regarding the ease 

until it is finally submitted to you. 

The Court will reoess until 1:45. 

(Whereupon, at 12:01 p.m. the court was in 

recess.) 
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A 

LOS ANGELES.CALIFORNIA;  THURSDAY;  0=0BER 22; 1970 

1:45 P.M. 

THE COURT; All pamtiest counsel and jurors are 

present. 

• You, may continue, Mr. Fitzgerald.' 

MR. FITZGERALD; ' Thank you;  your Honor. 

' 
	

ORM-EXAMINATION (CONTINUED) 

tY MR. FITZGERALD; 

4 
	

And would you have conversations with 

various•people in the jail, Miss Walker;  in order simply to 

pass the time? 

A. 	Yes, 

4 	And was having conversations one of the ways in 

which you made your time in jail a little more pleasant? 

L XeS. 

4. 	And did you have numerous conversations with 

Miss Susan Atkins/ 

A. 	Yes. 

4 ' And did you talk about a variety, of subjects? 

A. 	Yes. 

4 • And would you frequently become .involved in 

discussions where she would take one side of an argument 

and yOu would take another side of itl 

A. 	Yes, 
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4 	And :that, whathaPPened in regard to hearing 

this thing on the radii> about'the clue, in the Tate-case? 

Yes. • 

MR. FITZGERALD:.  Thank you.: 

Your Honor, X have no further-  questiOns. 

THE. COURT Mr. Shinn. 

MR,: 	, Yes., your Honor. 

CROSS-EXAMINATION 

RY 1419,0  SHINN: 

4 	When did you get out of Sybil Brand? 

A. . November. 

4 , 	'rOm there you went to this other Jail? 

A. 	I went tothe Ventura School For Girls, 

4 	That is Juvenile Hall? 

A. 	It is under the Youth Authority. 

.4 	What? 

It is under the Youth Authority* 

4 	Youth Authority. And how long did you stay 

there? 

Vntil February. 

4 	Now you are on parole, is that correct?- 

A. 	Yes. 

• - And have you been convicted of a felony?' 

A. 	Yes.,.  

When was this? 
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1 
	 This was during the time I was in 'Sybil Brand 

n '69. 

8 
	 4 	And what was that Tor? 

A. 	Porgery. 

4 	FOrgery, of a 15reseription? 

.6 
	

YO54 

Q. 	Of dangerous drugs? 

8 
	 Yes. 

9 
:• 
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.1.1101i 4 	You never watched television since 

That is the only felony conviction that you know 

Of? 

At 	No. 

Q. 	Do yoU have another oriel 

A's 	Yes,. 

When was that one/ 

A. • 	At the same time I 'was- convicted for the forgery 

of prescription,. I was eonvieted 14 five felonies.. 

Five. felonies? 

A. 	Yes. 

And do you, know what these five felonies are/ 

A. 	Yes. 

Q 	What ate they? 

A. . It wag three forgery, one forgery of prescriptiOn, 

and a Grand: Theft. 

Q, 	. Now, since leaving. Sybil Brand, you read some- 

thing about the Tate cask,. did you not? 

A. 	Yet 

And .you heard:. oier the radio about this 'case, 

too; is that correct? Abaut some of it? 

A. 	Yes. 

And also on ,teleVision, you saw some parts of 

case on television, too; 	that correct?.  

No. 

Z watched television, but if it should. come on 

22 

23 this 
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the.TV, I just turned it Ott, 

4 	well, was there 4 television set up in this 

Juvenile Hall? 

IL 	Yes. 

And you used to be in a room, a television 

room; is that right? 

IL- 	Us, 

And other girls would be watching it, too; is 

that correct? 

Yet, 

4 	And if you saw something about the case come on,. 

you couldn't turn it off then, Could you? 

No. But I could leave the room. 

When. I was up there, it didn't care to watch - 

if I watched TV, it was to watch a program like, well, we 

watched The Courtship or Eddiets Father, things like that. 

Then, when the news came on, you either had a 

thOice of.  going to your room or staring, and then you had to 

watch the news, 

I used to go ,o 'my room when the news came on. 

4 	' But wheh the news came on, you didn't know what 

the news wai, going to be at.  firlit; 	that, right? 

A. 	That's right. 

4 	And you didn't 

A. 	But being there, I didn't care to hear any 

news, . 

a '2j 
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4 	But you did see sole portions of this case? 

A. 	Well„ I was .always in my room during the news, 

.4 	You would run to your room when. the news came on; 

is that correct? 

A. 	Rot run to. it. Just where I was going. I 

didn't care to watch the news4 

'4 	And you discussed.this case with other people 

in Juvenile fall; is that correct? 	Parts of it, I mean? 

One other person. 

Well, I didn't discuSs the case. 	discUssed 

that I knew Susan Atkins, I stated to one of the counsellors 

, tberc. 

4 	But with other inmates you talked about'it? 

4 	Well, you heard other inmates talk about it4  

then, without you joining in the conversation.; isn't that 

correct? 

A. 	Yes. 
And you read magazines, papers', about this ease? 

A... 'One time I read Something.,. It was pertaining 

to Miss Atkins.. 

Then you'read magazines, too? 

I just saw her picture in the paper. 

No, not magazines'. 

-4 r .110t1,0!hón you met.  Miss. Atkins at Sybil prand, 

you had other pals, too, didn't you? 
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3 

4 	You didn't concentrate /our attention on, Miss 

Atkin$0  did you? 

A. 	No, x had other associates in there. 

In, other words, you very seldom talked to 

Miss Atkins; is that .eorrect'? 

I didn't talk to her no less or no more than 

-- I conversed with a lot of people in there. I was 

friendly_ to a lot of people in there. 

4 	And I beIieVe yo4 said there were about So 

people, Item 60 inmates in your Cell, block? 

Yes. 

4 	Your dortitOry? 

Yes. 

4 	And you spent about, what?.  Six months in that 

cell block, that dormitory, the total time yOu spent there? , 

Not that long, but tamost. 

4 	Almost five - or six Months? 

A. 	Yes. 

And during this time you talked to 60 

people, approximately 600  70 people? 

A. 	Mostly everybody in the dorm knew my name, /. 

didn't know everybody's name, but I knew most of the people ' 

there . . 

4 	Because you were, selling some cosmetics or 

someth1P0 

16 

17 

18 

19,  

20 

21 

43 • 
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Yes, Oloyett4; 

4 	And they an, •04Me to you?, 

Yee. 
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2 

6 

4inci so you had many conversations with zany 

inmates, is that correct? 

A 	Yes. 

Q 	And also you heard other people discuss this 

case, Without 'you participating, I mean? 

Yes, 

Q 	You overheard group discussions of this rate 

case? 

A 	Yes .4. 

And in fact some of these discussions you were 

involved 	is that correct`;l  

A 	or 

Ina small 'way's. 

A 

Did you just 1.iseen,then?,  

A 	Yes, because I could not shut it out, unless 

could force myselg to go ,to 4eep, 	' 

q. 	There is a television set at the. Sybil, Brand 

Institute, -correct? 

Yes' . 

WI-LeVe you could ,watch television? 

A 	Yes. 

And there are newspapers? 

A 	No, there is no newspapers. 

There is no newspapers there? 

A. 	14o. 

 

6 
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Ate they available there.? 

Xe4.. 

4 	You could buy newspapers there? 

A 	Yes. 

41 	• And there's magazines? 

A Yes 

movie maga4nes,. Lige magazines, Look magazines? 

A 	No, there's magazines 'but 1 think they are in 

the infirmary.. ' 

But you read newspapers, magazines? 

did not read the paper. I never bought the 

paper at- Sybil Brand, 

There was papers available. 

Q 	"you saw them laving•. on the table, did you nOte. 
r . 

A 	Yes. 	''Pic'ked a paper tip to read it,. it  

was to read one c-ertain thing Ind  

When, the news of this case came out on the 

radio there was a lot Qf tallbotyt'iP'inthe tformitorY2 . . 	• 
was there not? 

r• 

Yes. 

It was the main-topic fcr a while there, is 

that cotrect? 

A 	Yes. 

Everybody was talking about this case? 

A 	Yes. 

You overheard a lot of things*  said about the 
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. 17-3 	case? 

A 	Yes. 

Q 	People talking, I mean? 

A • Yes.,  " 

..Yoti heard about this case over the radio, too, 

is that correct? 

A 	Yes. 

Q, 	Many zany times? 

A 	Yes. 

Q 	• And did you watch TV while you were at Sybil 

Brand? 

A 	A few times. 

Q 	You say a few times. 

What do you mean., five, six, seven times? 

A 	Just a few — they had a special program on 

I would, like to watch. 

You watched the news sometimes, did you not? 

A 	Not if could help it. 

But you did Watch the news sometimes/ 

A 	No. 

Tahen I Watched W it w&s to watch this one 

program. It was about maybe five nor six time. It was 

a teenage program. . 

Q. 	mid you had many conVersations with MiSs 

Atkins, correct/ 

A Yes. 

 

a  
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About many subjects? 

A 	Yes. 
2 

Q 	How many conversations would you. say you had 

with Miss Atkins approximately? 

A 	I don't knOw. We just talked -- we have 

talked a lot. 

Q 	sow, besides talking about the Tate matter., 

do you recall talking about any ,other topics' .oz subjects? 

Yes. 

Q 	What other bits or subjects? 

A 	I talked to her about the things that, like 

my .daughter, I told her X had a little daughter you know. 

And I talked to her about my husband. 

And just, you know, just somebody to talk tO. 

Q 	Well,. it was just casual, conversation most of 

the time, is that correct? 

A 	Yes. 

.1a 	And you did not pick her out or she did not 

pick you out for a.special friend, is that correct? 

A 	Well, I was everybody's friend 

That 18 what I mean. 

In other words, you had no special palsy-wally 

in there, did you? Everyone was your friend? 

A: 	There was just some girls that I liked a 

little more than I did others. 

That is not including Miss Atkins, is it? 
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410 • 	 14 

15 

"16 

17 

18' 

• 19 

20 

(No response.) 

Is that correct? 

A 	No. 

fowl  you said you had this conversation with 

Mies Atkins about the •Tate case. 

Now, do you recall what month that was? 

A 	No. 

cz 	You don't recall the month' 

No. 

Do you recall, what day it vas? 

No. 

Monday, Tuesday, Wednesday, you don't recall? 

A 	No. 

21 • 

22 

.24 

25 

26 
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4• 	Would it be fair td state that since you were in 

Sybil Brand tour or rive mbnths, most of those events that 

occurred in-Sybil Brand youha've, forgotten?. 

A. 	Yes. 
7 

Xs that correct? 

A. 	Yes. 

In other words, you lave to think bat& what 

happened at Sybil Brand. Your memory is kind of fOggy„ 

is that correct? 

/es. 

4 	Now, when Miss Atkins discussed this Zate matter 

with you back in Sybil Brand, you did-not tell anyone about 

it. at that time, did. you? 

A. 	No. 

4 	,It was jUst a casual 4iscussionl  adebate? 

Yes. 

4 	You took *ne side of the debate and she took the 

Other aide of the debate, is 'that correct? 

A. 	'Yes. 

4 	Now, I believe you talked to Mr. 8uglipsi? 

A. 	Yes. 

4 	the District Attorney here? 

A 	Yes. 

You talked to him probably four or fiVe times-? 

A. 	/es. 

4 	In the past? 

17A 	1 

4 

6  

.8 
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'4 	ItIA a blank, is that correct? 

A. 	Yea. 
LM 

4 	Now, you saw Mr, Bugliosi again about what, 

a week "later or two weeks later? 

14,978 

Yes. - 

And that was before coming .to court and you 

talked to him for approximately, you said, five or ten • 	2- 

4 

5 

'minutee each time? 

A, 	:res. 

4. 	Zos- that correct.? 
a  

Alt a 

A. 	-Yes 

4 	And while you were talking to 3 r. 141g1i9ai 

6 

7 

people came in and out -Of the 'office? 

	

" A. 	Yes.. 

And it was interrupted? 

L Yes, 

	

4 	And in fact you did not have a, very long 

conversation at any time with Mr. Bugliosi, is that 

correct? . 

	

L 	Yes. 

	

4 	Now, do you recall anything you said„'or the 

conversation you; had with Mr. Bugliosi the first time you, 

saw Mr. Bugliosi? 

	

A. 	No. 

	

4 	You doet recall? 

	

A. 	No, nothing comes back to memory. 
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A. 	Uh-huhl  yes. 

And your .conversations- lasted about five 

minutes again? 

X 	Yes. 

q • 'You were interrupted again; I mean Mr. Bugliosi 

was interrupted. 

People came.in. and out Of his office? 

Yes. 

'And do.lod recall what you talked about at that 

time --this is the second 

A. 	No,. I want to go back to the first time# 

The 'first time I seen him the 'queStionslhe 

asked me were about hitt investigators;  ,I,guess,. the 

District Attorney investigators that Came out to seb me 

at the.  'group home, he asked me questions like they did. 

But you don't recall the conversation you had 

with Mr. Bugliosi, do you, the first.time you talked to' him? 

A. 	Weill  I lean it was like a repeated scene to 

me, 

He asked me just about the same kind of questions 

that they asked me. 

4 	Would you say that. Mr. Bugliosi did most of the 

talking when you first met. him? 

MR, BUGLIOSI: That is ambiguous and irrelevant, 

THE GOURT: It is ambiguous. Sustained. 

4 	BY MR. SHINN: In your first conversation with 
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3.8 • 

Mr. Bugliosi do you know whether or not he did most or the 

talking/ 

MR. BUGLIOBI: Same objection. 

THE QOURT: Sustained. 

Q 	BY MR.SHINNI Was it a question-and-answer 

type of a conversation/ 

A. 	Yeah -- yes and no. 

• i 

3: • 

4 

5 • 

Okay now -- ,11 4 
A, 	It was about an even conversation. 

woad it be fairto state that moat or your 

answers were yes or no? • 

MR. DUGLIOSI: It a ambiguous. 
• 

• : 

9 

4 

1:6 

0: 
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l8-1 THE COURT: Overruled. 

You, may answer. 

Mk. SHIN: Do you understand the question? 

THE WITNESS: No. Would you please ask me again? 

BY BE:. SRS: 

When lir. Bugliosi talked to you, would it be 

fair to state that most of your answers to his questions 

were either yes or no? 

A 	Yes, it would be)  yea. 

I mean, in other words, he asked you questions, 

and all you said was "Yes, that is true," and VOL  that 

is not true," yes and no; is that correct? 

A 	Yes. 

And you don't recall the first conversation 

that yoU had -with. 	Bugliosi, the topic of the converaa- 

16 	tion; is that correct?, 

Wel ,,Y  just asked me about what the two 

n 	other men c'ame .to see me, you know, he asked me about 

19 	the questions that 'they asked me about; and he asked me 

20. 	if it surprised me that those people came out. 

.4 	And that is. ,all you remembet' of ,the first 

conversation with 'Mr. Bugliosi? 

23 . 	 A 	Yes. 

24 	 Okay. 

25 	 Now, directing your attention to the second 

26 	tie you saw Mx. Bugliosi. 
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Do you recall What you talked about at that 

time? 

A 	I am trying to remember. 

If you don't remember, you can say "I don't 

remember." 

I don't remember right now. 

Okay. 

Now, the third time that you saw Mr. 

Do you repall, the conversation you had with 

him? 

A. 	don't remember. 

You don't recall? 

A 	I don' t 'remembe r. 

Your mind is a blArlitZ 

A 	Yea. 

How about the first time you talked to Mr. 

BugIiosi? 

The only -- 

4 	I am speaking of the fourth time now that you 

talked to Mr. Bugliosti. 

A 	I don' t -remember. 

It is pretty hard for you to remember; torrect? 

A' 	Yes. 

Now, the fifth time that you talked to Er. 

Sugliosi. 

Do you recall What you talked about in his 
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office? 

=LIM: Assume% a fact not in evidence, your 

Honor. 

1011‘.SHINN: I will withdraw the question. 

Q 	Did you talk to Mr. Bugliosi five times maybe, 

six times? 

A 	Yes. 

4 	Okay. 

sow, the fifth time 

1 don't,count the times that I have talked to 

Today', 06 fAVA:Iihave talked to him twice. 

But I am speaking of before )76u took the 

Witness stand. 

A 	I don't remember how many times I have talked 

to him. 

0; 	You taped to him. tasny times; is that orrect? 

A 	Yes. 

Before testifying in court? 

A 	Yes. 

Q 	Now, did you talk to Mr. Bugliosi just before 

you testified in court? 

A 	Yes. 

When. WaS this? 

A 	Earlier this morning. 

Where did this conversation take place? 

3 

4 

5 

•6 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20- 

21 

22 

23 

24 

26 

26 

000143

A R C H I V E S



14,984 

1 

2 

.3 

4 

5 

5 

7 

9 

18e f1sn.  

11 

33 

14 

15 

16 

11 

18 

19 

Where? 

Q 	Yes, where?' 

Upstairs -- downstairs in this building. 

In his office? 
A 	Yes. 

Q, 	Was anyone else present? 
Yes. 

Q, 	Who else was present? 
A 	I don't know who the lady was. There was a 

lady there, and I had my little girl there.. 

26 

21 
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N • 

25. 

25• 
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Was any other paide Officers present? 

The man that brought me to court for 

transportation. 

4 	The police officer? 

A. 	I think he is a police officer, 1 affi, not sure. 

4 	Now, this conversation yoU had, with Mr, Bugliosi 

this morning, how long did it last? 

Oh, maybe five minutes. 

4 	Do you recall what was said? 

L 	The first thing he asked me was how I was 

feeling, and he asked me about my little girl, because my 

baby had been. si61c., 

Was there anything else said?,  

MR. BUGLIOSI: Your Honor, I have no objection to this , 
conversation,  , but X thit* fir' Shinn might have some objet-- 

2 

4 

6 

3,2 

15 

16 
tans. • 

•  I will Waive ;the heariay ob4e:ction„ if.he wants 

the entire tonversition. I will waive the hearsay 

objection. 	 A 	

Z 
MR. SHXNN: May we approach the bench for a second 

then., your Honor?' I wasn't share of this. 

22 
	 THE COURT: There is no need to approach the bench. 

MA. UNARM: /f he waives the hearsay objectionlyour 

24, ' 
Honor, all he has , td do is just not object, He doesn't 

25 
have tO enunciate it. 

(Mr. Shinn and Mr. Bug1losi confer.) 
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MR, SHIM 4 During this conversation that you had 

with Mr. Bugliosi this morning, who did most of the talking, 

you or Mr, Bugliosi? 

BUGLIOSI: That is irrelevant. We may have been 

talking 'about the weather, your Honor. 

'THE COURT: Sustained* 

NFL SHIM, 4 Did you talk about your testifying to-

day in. court?* 

B. 	Yes. 

4 	What did Mr. Bugliosi say about that/ 

A• 	He told me not to be nervous, and he told me not 

to be afraid, and that he would make it as shOrt as possible 

because he - knows I don't want to be up here* 

Mostly he was trying to reassure one not to be 

Afraid or be nervous. 

4 . Mahe show you any documents, a piece of 

paper? 

L 	No. 

ficyptt getting back to Sybil Brand, to while you 

were at Sybiland. 

Would Ube. fair'to state thit since you heard 

a lot of conversation about this as from different people 

and different giriA in your dormitdry, it is very difficult, 

is it not, for you, at the present!time, to actually say 

what Miss Atkins said and what someone else said/ 

MR. BUGLIOSI: That is irrelevant, unless he is 
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1 talking about the conversation she has already testified to, 

your Honot. 

MR. SHINN: This is for iMpeachment purposei„ your 

 

4 

5 

7 

donor..  

MR. DUGLIOSIt Whether she remembers another 

conversation is too remote and it is irrelevant. 

THE COURT 4 The question is ambiguous, Mr. Shinn. 

The objection is sustained. 

MR. SHINN: 4 You heard Other, persons in your dormi- 

tory- talk about the Tate cases correct? 

• L Yes. 

And you heard the radio, too, about the Tate 

ease? ' 

Yes. 

	

4 	And you heard Miss Atkins talk to you or she 

debated with you about the Tate case; correct? • 

	

AL 	'Yes. 

	

01, 	Now, would i.t be fair to state that some of the 

things that you recall now, or you rorgot now, you are 

confused as to who said what? 

MR. BUUXOSI: That is an ambiguoUs question, yOUr 

Honor. It is alsocompound,.; 

THEQOUiTI: Doyou Understand the question? 

TIE latOSst Yes.' 4 	, 

8 

9 

11 

12 

14 • 

15 

16 
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MR. BUGLIOSI: Row can she remember sohothing that she 

has forgotten)  your NOnOrt 
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1 
	 TUB COURT; Overruled. 

2 
	 rou may answer. 

3 
	 Do you have the question it mind? 

THEWITNESS4 Yes. Was my state of mind confused?' 

5 
	 Would you ask the question again'? 

6 
	 MR, SHINN: 4), Well, my question was whether or not 

' 7 
	you may be confused as to what Miss Atkins said and what 

8 
	other people said about the Tate case. 

Yes.' 

4 	In other words, you are confused whether She 

said it or someone else said it? 

12 . 
	' 	L 	•I am not confused about what She said, 'the 

debate she and I had. I am not contused as to what side I 

14 
	was on. 

13. 
	 4 	But you had a debate with other people, too; 

16- 
	correct?' 

X7 
	

No. 

-18 
	 You had no debates with other people while you 

19' were there for rive or six months? 

20' L 	No. 

21 
	 4 	Do you recall what Other topics Mina Atkins. 

talked to you about besides the Tate case.? 

23 
	 A, 	She was reading a book. Maybe she would tell me 

a-  aboUt different things it the book. She used to read 

26 different, books axed,  she would tell me about the books she 

26 
	was 'reading2. 
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- Q 	Would it be fair to state that what has 

happened in Sybil Brand during your stay there, the 

events. and the conversation, and all that, it's kind of 

hazy now, ie that correct? 

	

A 	Yes, 

	

Q 	You are not surer of what exactly happened? 

	

A 	Oh, I know what happened., there-li things I 

would like to forget. 

	

Q 	But les hazy in, youl,; lit now, is that 

.correct? 
. - 

	

A 
	

Some- things are, yes. 

Now after talkirg to Mr. BtTgliorii 'did he ever 

show you any notes that he took„ if any? 	, 

	

A 	No. 

	

Q 	Did yotx talk to any police officers be-sides 

Mr. Bugliosi, the District Attorney? . 

	

A 	Yea, I think they were police officers or 

investigating officers•,.  

	

Q 	Where sand, when did you talk to police officers 

concerning this • case? 

	

A 	The first time T. was in Los Angeles where I 

was 

• Q 	Did you make a statement to them. at that 

time abort this case? 

	

A. 	Yes. 

Did you, ever sea those notes again that the 
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police 'took? 

A 	No, really the information -- they asked me 

my name;  and when l• told him my name he would write my 

name down, you knows 

What else did you tea them? 

A 	I told them that -- where I'd been incarcerated. 

Really, I answered questions that they asked 

me. 

The first thing I told them was "I don't want 

to talk to: you.'" 

That the very first thing I told them.. 

NM.;  whLle you talked with the police' :or 

the District Attorney;  did they mention anything about 

your parole? 

A 	No. 

They never said to' you, "Maybe we can help you 

-with your parole"? 

A 	No. 

You ,donY t 'recall that conversation?

A 

	

	

' 

No... 

q. 	Have you taken any drugs in the past?: 

19.Z 

3 

4 

7' 

8 

9 

JO 

12 

.13 . 

• . A 	Yes. 	 . 

	

(4 	What kind of ,drugs?, 

Mt. BUGLIOSI.: It' s irrelevant. 

THE COURT: Sustained. 

" 22 

23 
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BY :14R:. SHINN: 

Q 	Do drug)] affect your memory? 

No. 

Q 	DoeS it affect your sight? 

A 	Not that I know of. I am, not a doctor but 

I don't have trouble with my eyes. 

Q 	And it does not affect your memory? 

A 	'No. 

Q. 	Does it affect your actions? Does it make you 

Move faster or slower? 

A 	Yea. 

.q 	Does-it dull your mind? 

A 	No. 

MR. SIIINNt I have, nothing further. 

THE COURT: Any questions, 14.r. loanarek/ 

/411, UNARM: In view of the fact that the Court 
• 

has ordered that this be accepted only as to Susan 

Atkins, your Honor, I have no questions. 

THE COURT: Mr. Hughes/ 

1111,; HUGHES: No • questions, thank you. 

THE COURT: Redirect? 

BUGLIOSII Very briefly, your Hon.or. 

REDIRECT SkAmINATION.  

BY MR. BUGLIOSIt 	 • 
 

Q 	Roseanne,- you testified' you -might be confused • 
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between what Susan told you and what someone else told 

you. 

Do you remember testifying that way about 

three 'or gear minutes ago? 

A 	No, I don't remember the question being put 

to me that way. . 

Q 	All right, apart from that, let me ask you 

once again: 

Did Susan say to you: "That ain't the way it 

went down" after the broadcast on the Tate-,La Bianca 

Murder? 

A 	She dia'not say it direCtly to me. She said 

it -- 

Q. 	ain't the way it went down"? 

Yes„. it wasn't said directly to me, it wasn't 

said directly to anybody. 

But you heard her say that? 

A. 	Yes. 

41 	You are pot confusing her with anyone else? 

A 	No. 

And was it Susan you heard the conversation 

22 	from concerning the glasses? 

23 	 A 	Yes.. 

24 	 YOU are not confusing Susan. with somebody, 

25 1 	else? 

26 A 	No. 
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MRa BUGLIOSI: Thank you. 

THE COURT: Anything further? : 

FA. FITZGERALD: NO; y'our' Honort  

THE COURT: 10u,may'siep darn. 

thank you. 
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MR. EUGLIOSI: Your HOhor, may we approach the bench 

On the next witness? 

THE COURT: Very well. 

(The following proceedings' were had at the 

bench outside of. the hearing of the jury:) 

MR. BUGLIOSI: Two points. The tirat Point on this 

Pertiottlai,  tape, the police had a conversation with Dianne 

Lake iri which she related what allegedly Leslie Van Houten 

told her about the La Bianca,murderd. 

I have teen to/d this is four hours, and it 

would take eight hours of typing time for each particular 

hour. 

There are a total of about32 hours. We were 

planning on calling Dianne Lake to, the stand Monday. 

I have heard the. tape, The defense hau been 

given a copy of the tape. There is only about a paragraph 

And a. half on Leslie Van HOutents involvement in the 

La Bianca mUrders. 

It's a very, very brief reference. I am 

wondering if the Court wants that. 

If the Court does want it we will have to get 

dOwn and start typing right now. 

104 HUGHES: I disagree. I heard the tape. I could 

not subscribe. to that representation. 

Aa. PUOLIOSi: It is only a paragraph on her involve. 

merit in the. La Bianca murders. 
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/ 	* 
AUGBES: T coUld not subscribe to'that„_number 

one. 
not* 

Pius that is/the only tape recOrdirg. • 

You cheek on January 14th„ the otfioer' 
4 

5 
Gutierrez 	eXcuse me, Officer.Sartucci and I believe 

Sergeant Nielsen went out to Patton State Hospital and 

interviewed her out there, 

That tape has never been made available to, me. 

MR. BUGLIOSX: I agree, but the one where she 

relates -- 

MR, MOUS: Plus there was a tape recording of 

November 25th, 1969 ,with Sergeant Nielsen and at this 

moment I am in the process of having parts of that 

transcribed myself. 

MR. BUGLIOSIt 'I have given every tape that I have  

to Mr. Hughes. 

MX. HUGHES! Granted. 

MR. BUGLTOSI: You have what, three or four of them? 

Now, I didn't even have them typed up for myself. 

The only thing I had typed up was a large 

paragraph and a half about the La Bianca murders. 

MR. VITZGERALD: Maybe I can put this: in somewhat of a 

perspective for you, your Honor. 

THE COURT: I wish someone wOuld. 

MR. VITZGERALD: Dianne Lake is a witness that is 

going to be called by the prosecution, a young girl 18 
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years at• age who was arrested .in the desert of Inyo 

County along with most of the Other defendants in early 

October, 1969. 

She was made a ward of the Juvenile Court in 

Inyo CoUnty. 

Subsequently she vas transferred to the Patton.  

State Hospital, and she remained in Patton State Hospital 

until Approximately August 28th of this year when she was 

placed in a foster hoMe situation-4  

Now, she has been interviewed by representatives 

of law enfOrcement in connection with her connection with 

the so-called Manson gamily *ma number of occasions, 

would Say perhaps 10 or 12 different vocasions. 

Now, this is -a statement that involves the 

Aranda-Bruton problems, what Mr. Hughes is referring to.- 

Your Honor has shown,  a consistent interest in 

the totality of the witneiseal statements. X think Mt. 

Hughes is simply trying to point out she made a number of 

statements, and if your Honor is going to be presented with, 

the total of what she"has to'say„ there,aresome'problems. 

MR. UNARM Pius 'the fact, ,your Honor, the infor•mationl 

that we have is that, she 'actually was committeth 

MR. F/TZOBRALD: That is an entirely different 

problems 
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MR. UNARM: There is no foundation, possible.. 

ii'ITMERALD:1 In that connection Y have about 

ten'-pagemotion myself with Mr* Hughes;'it is prepared; 

it is in writing. 

At the time shelcas going 'to be sworn-  AB 1 

witness we were going to. file it. If it is convenient for 

the Court we Will file it at this time, . 

THE COURT: Relating to her competenty? 

MR. FITZGERAW: Relating. to 'her competency. It is. 

a long. -motion aet out with voluminous declarations, 

references to" her incarceration. 

THE' -COURT: She is going to be the nest witness. 

BUGLIOSI: No, Monday. 

kint.' FITZGERALD: tut if your Honor would like to 

review the material we have, we will file it. 

'THE COURT; Sure* 

MR. BUGLIOSI: Before you make any decision. with 

respect to this paragraph and a half, maybe it's two 

paragraphs, we would ask you to look at that and determine 

if there are any Aranda problems -- and there are. 

We can look 'at that; we don't need anything 

macre'. really for the Aratida problem. 

Now, Mr. Hughes has all the tapes* 1g he can 

find something else, your tionor, in any of these other 

tapes which 'he feets are favorable or helpful to his 

client, X would say the burden is upon him, it is not an' 
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15 

16 

Arendt problem for the Court. 

The burden is upon him to come forward and 

point out to the Court this particular other reference 

in one, of the tapes that is favorable.to hts client. 
I don't thin% that the editing problem. would 

6: 
	require that we have all of.these tapes typed np. 

THE COURT: Well, of course that is your side of the 

story, Mr. Bugliosi, and I understnnd. 

9 	
I am not criticizing you for that„ 
But it may very well be that there are matters 

.cantained in the other tapes that are impeathing, - for 

exaMple;  or at least 

BUGLIOSI: I agree. 

THE COURT: -- cr at least if the defendant intended 

to bring it in byway of impeaching testimony; it would 

implicate others. 

I have to see the entire statements this 'witness 

-made in order to know whether any portion of them create 

Brutoa-Azanda probletn, and whether or not these problems 
can be solved by effective deletion. 

There is no other way to do it. / cannot wait 

22 
until the statements are in;  and rr. Hughes or somone else 

23 
goes in on tross-examination. 

I would have to foreelose their cross-examinatixa 
24 

,g6 
because there are matters there thatAmplicate the 

2  to-defendants, and the statements are already in. 

is$ 

20 
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These things have to be known in 

advance. 

Once that witness takes the stand to testify, 

',have to know everything that she said to anybody regarding 

her conversations with a defendant. 

MR. BUGLIOSI: It is going to be a monumental task 

then, I imagine there might be a couple of hundred pages; 

-there might be a couple of hundred page$ for the Court to 

read. 

I have not had them typed- up, but they arebours 

and hours and hours. 

THE. COURT: Believe me, I am not anxious to do any-

thing that increases ,the burden of the trial. 

On the other hand I done  t see any other solution. 

UNARM Sort ot parenthetically, Mr. Bugliogii 

Was representing that he was also going to have the tapes 

of Juan Flynn -- 

MR. BUG1.1001; 1 neve slid that. I did not type 

it up for: taystli. I done t,have 	 s  

THE COURT: 1 don't see any other. solution,- Mr. 

Buglidsi. I think that has to be &One 	think. we 

Should go- on with other witnesses while it is being done. 

MR. HUGHES: On a couple Of occasions I have asked _ 
Mt. Bug cosi for the tapes of January 14th. 

MR. DUGL1OSI: I opened up my tubs to Mr. Hughes. 

lie looked in there and he took everything that I have. 
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That is all I can give him, and, sent them 

over to the Los Angeles-Police Department. 

• MR. HUGHES; I have evidence that the Los Angeles 

Police Department has tapes of January 14th, of a January 

14th conversation with her that I have never been able to 

get, a conversation, with Diane Lake. 

CQU132: ./that' s all right, gentlemen, we are not 

here for a discovery proceeding, 

Let' s take one step at a time. 

IYOGLIOSI: The only thing I can think of, your 

HOnor, she definitely Won't be able to testify Monday, and 

I will just have to get several people working probably 

for :a week. 

COURT: You have the witnesses? 

• R. BUOLTOSI: Oh, yes, I will have to bring other 

witnesses in. 

Now, the next witness, here, creates a very 

interesting problem. 

He is a Father.- T 'think perhaps the Court 

20 	t01,11d look at the statement here and" read it. 

21 	 It depends how the Court wants to proceed... 

22 	It is Father Ryan. Th.eret  ff never been a lineal); he was. 

23 	shown some photographs of Manson in. San Diego and apparently 

24 	he picked out a picture a Charles Manson. 

25 

	

	 Apparently he was the Father at a church, 

Our Mother DE Good Counsel Church, 2060 North Vermont* 
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which is only about 12 blocks from the La Bianca residence, 

July 6, 1969, he recalls a conversation with a man who, 

came to the door who- fits the description of Manson., and 

who told the Father that he was Jesus, Christ. 

And the Father told me that he recognized the 

man was an Imposter. 
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He shut the.doOr in,  the man's fade. 

Nov, the' position that I would take Would be 

that there is' no sense tO having him testify to any of this 
= 

if be can't. identify Mr. Mahson. 

I would lilce to call him to the stand and have 

Mr. Manson approach hint. 

He says Mr. Mansom's hair at the time that he saw 

him was long, - it is not like it is right now, It was long. 

THE COURT; i think we had better go in to chambers. 

We can't try this ease here at the bench, We have a court-

room fUll of people and the jury in the box and everyone 

present, and apparently we have some preliminary matters 

here that require some. open discussion rather than a 

whispered conference at the bench. 

MR. 'MUM: All right. 

THE COURT; I think we'd better' recess for a few 

minutes and take up these matters, if he is,going to be 

your next witness. 

MR. FITZORALD; In regard to the witness mentioned 

earlier., Dianne Lake, / said that I would file some 

documents. I have now filed them, your Honor. 

THE COURT; All right. Give it to the clerk. 

MR. FITZGERALD: I did give it to the clerk..  

(Whereupon, all counsel return to their 

respective places at counsel table and the following 

proceedings occur in open court within the presence and 
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TUE COURT: Ladies and_ gentlemen, we are- going to 

take a recess at this time. There are some matters that 

I have to take up with counsel in chambers, and we will 

resume as soon as possible. 

Do not converse with anyone or form or 

express any opinion regarding the case until it is finally 

submitted to you,. 

(The following proceedings occur in court. 

All counsel present. Defendant5absent.) 

MR. BUGLIOSX: DO you have a copy of the statement of 

the Father? 

-MR. FITZGERALD: Yes, 

MR. BUGLIOSI: Let's give it to the Court and let the 

Court read it to get an idea of what he will testify to. 

(A document is handed to the Court.) 

(Pause'while the Court reads.) 

THE COURT: What is the relevancy of it? 

MR, BUGLIOSI: Well, there is -- 

TEE COURT: Even assuming it to be true. 

MR. BUGLIOSI: Again, yout Honor, I think it is little 

more than a speck of circumstantial evidence, but at least 

it is a speck. 

Number one, we have Manson saying that he is 

Jesus Christ. 

Number two, we place Manson very close to the 
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La Bianba residence around the time Of the murderS, 

MR. HUGHES: How olosel 

MIL BUGLIOSX:: Well, it says here 

THE •00tRT: What is the address o: the ,churCh? 

MUM: 206 North Vermont. 

'SHE COURT: Whai Was:theLa,Bianca addresi? 

MR. FITZGERALD: 3301 WaVerly Drive. 

2060 North Vermont is approximately at the 

intersection of Franklin and Vermont. 

3301 Waverly DriVe is approximately -- 

THE COURT: A mile and a half about, isn't it? 

04 FITZGERALD: Yes. I was going to say approximately 

two milea. Anywhere between a mile and a half and two 

miles. 

MR. BUGLIOSI: Those are very short blocks up there, 

very short blocks. 

000164

A R C H I V E S



14 • 

14 

16 

17 

• 

19 

24 

n * 

22 

'23 

24 

26 

15,.005 

THE COURT: Well, the miles are the same length. 

M.R. BUGLIOSI: It is like the guy that is working,  

long hours, you know, there are 63 minutes or something' in 

an hour. 

MR; FITZGERALD: It is simply that I happen to live 

in the area and I am more familiar with it. 

MR. BUGLIOSX: That is the area that you live? 

MR. FITZGERALD:, Yea. 

MR. HUGHES: I lived in that area, and I agree, it 

is somewhere between a mile and a half and two miles. 

MR. BUGLIOSI: I will draw your attention to the 

fact that on the night of the La Bianca murders we have 

Linda Kasabiants testimony that he knocked On the door of a 

church in Pasadena., and the unmistakable inference is that 

he inten4ed to kill the priest. 

MR. UNARM Ohl  Mr. Bugliosi. 

MR, BUGL/OSIt All right, no, He was.  going to ask 

about a rosary. Do you want me to stipulate with you? 

MR..KANABEXt, *c. Fitzgerald lives in that area. 

Maybe be can `teal you. 

HUGHESC We wOul4 a$k that the defendants be 

present, especially if there is going to be some in-chambers 

identirioation. 

THE' COURT: What is that? 

MR. HUGHES' I believe we asked 'one' of the marshal's 

or one of the bailiffs to have the defendants present in 
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chambers, especially if there were going to be some- in- 
. 

chaMbers identification by, this,priest. 

We were diSoussing it outside. 

MR. FITZGERALD: Apparently the priest is not, going 

to be present in chambers, 

Mt COURT: Not as tar as I am concerned he isn't. 

What was the address on Waverly Drive? 

MR. FITZGZRALD: a301. 

las near the intersection of Waverly Drive and 

Hyperion.. 

MR., KANAREK: Right, 

TAE COURT: I an just trying to find it -on my. nap. 

les, I see it..  

' Well, it is a considerable distance from 

Vermont, 

MR. RUGLIOSX: The investigator here says a halt a 

mile. 

MR. FITZGERALD: No, no. 

THE COURT; dies wrong. I know that without even 

.looking at the map. I know the area generally. 

It is nore'than a half a Zile to. RillhUrst) 

and Hillhurst is-,1good -haIf mile fromVermonte 

MR. FITZGERALD: Us, from Vermont and Franklin, -a 

good half'mile. 

MR. UNARM Then 114 haVe,the Wade and Gilbert 

problem,. your ' He .19r.. ' • 

aN. 
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TUE COURT: What- was the procedure used with respect 

to the priest? Did he make the identification before he 

was shown photographs? Did he make it from .a picture in the 

newspaper? 

BVGLIOSI: He tells me that he saw Mr. Mansonts 

photograph in the newspaper, and after he saw the picture 

in the newspaper, he gave at least one sermon -- I think he 

said two --, but he was talking to his parishioners about 

"Where is Jesus Christ?" and he mentioned Charles Manson's 

name in his sermon, that Charles Manson came to his door 

and said, "I am Jesus Christ." 

This was before he was even contacted by the 

police, 

Apparently a. parishioner called the LARD and 

told them about the sermon. 

So, Sergeant Sartucci went-  down to San Diego 

and showed him the:photograPhs„ and apparently he picked 

out the pftotOgiaph of MansOn. 
, 

* But, apart from tilat,,,a6 1547,it'was his 

opinion that• this was Charles Manson oven before he met 

Sergeant Sartucci. 
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THE COURT: What was the ;late of Mr. Manson's 

appearanCe at the church? 
	

4 

MR. BUGLIOSII in the report here, he told .Sart* cci 

it was late July or early August. 

He just told me recently it could have been 

July 6th. 

MR. KANAREK: Your Honor, there is an aspect of 

freedom, of religion to this and freedom of speech. 

tree speech, your Honor. - 

I was -going down the freeway and there was a 

man with. a swastika selling a magazine called -- 

THE 'COURT: What does that have to do with this? 

MR: XIIITAREK: -- White rower. 

We do have it in our country, sour Honor. We 

are proud of it. 

THE COURT; We have a number of other provisions in 

our Constttution too, but what does that have to -do With 

this? 

MR. KANAREX: i am saying, first of all, your Honor-- 

THE -COURT: No one is denying Mr. Manson the right 

to say he is Jesus Christ. 

KANAREICI But I am saying that type of right it 

actually being fettered by what Mr. Bug  liosi is doing in 

this case. 

I Would be seared to talk about certain things 

for fear I may end up as a defendant in a murder case. 

.24 

' 25. 

.26 
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THE. -00IIRT; Let' s not waste time. 

3; really don' t See how, you, in good faith, 

can make an argument We that with a straight face. 

MR. KANIMIC: 1 make it in the utmost of good faith, 

your Honor. 

I believe that. there are some things, your

, 

 

HonOr, human beings talk to each other, there. are certain 

thi,aigs, there is a certain, diStribution curve to all of 

our characters, end some of us' talk .about some unusual 

things. 

13UGLIOSI1 • There is a certain amount of humor 

involved here because the priest ssid, with a straight 

look on his face, he told me °When 14r. Manson told tne he -

'wag Jesus Christ,I knew he was an imposter," he said, 

and he closed the door on him. 

MR. UNARM I bet _the original Jesus Christ got 

the Same kind of reaction. 

AUGLIOS±: The second cruCifixion tip .here; is 

that right? 	
• 

TH (QURZ I have a difficUlt time seeing what the 
, 

relevancy of this evidence iii 'to the issues' in this' case. 

MRS  SUGLIOSX: Admittedly, your Honor, it is not 

powerful circurastantial evidence, but the speck. of evidence 

is that he is in the vicinity. 

After all, geographically, Los Angela is 

probably the largest city in the entire nation. He is in 
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the vicinity ot the ta, Bianca residence about a month 

begore the murders. Be is saying "X amJesus Christ," 

Which, alone, would seem that we could call the witness 

alone to the stand to say that he had a conversation with 

Manson and he said, "X am Jesus Christ." 

I think that, alone, apart from when and where 

it took place, has some relevance that this man thinks 

he is Jesus Christ. 
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THE COURT.: 'Why? That is the point that I'd Like to 

 

 

2 

3 

 

hear from You. 

   

  

Why 'does it have relevance if he made that 

statement? 

MR. BUGLIOSI: 'The relevance goes toward many issues. 

It goes toward his power, his charisma, hiS domination 

over the Family, 

The defense is making a big _issue out of the 

fact that Linda Xasabian thought that Charles Manson was 

Jesus Christ. Maybe one reason 'why she thought that he was 

Jesus Christ is because he said so. 

THE COURT: It is one thing for a defendant in a 

case to believe, or an accoMplice, or a member of the Family 

so-called, to believe that Mr. Manson is Jesus Christ. 

That is one thing, But for him :to go tell a stranger that 

he is Jesus Christ would seem, to have no relevance, to 

my mind. 

MR, BUGLIOSI: But he told other people that he was 

Jesus Christ, too. 

THE COURTt All right, perhaps he did, and perhaps 

you should put on that 'evidence if you. have it. What we 

are talking about now is assuming an identification can be 

made -. which is another matter -- It just wouldn't seem to 

have any relevance. 

MA. BUGLIOSIt Well, he.is showing an animosity 

toward the priest. 
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THE COURT; How? . 

MR. BUGLIOSIt How? 

THE COURT: How does,it shOw that?.  

And even if that is' true, why is that relevant? 

ma. BUGLIOSIt Agairwon the night of •the La Bianca 
murders, he intended to kill the priest at the Church, -or 

whoever waa inside the church in. Pasadena:. 

THE COURT: Y don't know about that. 

MR. BUGLIOS/: We put bn evidence of that, that 

they were out looking for people to kill. Linda Kasabian 

testified to that. 

THE COURT: Are you talking about the statements of 

Linda Kasabian? 

BanIOSI: Yea. 

And that they stopped at some church in 

Pasadena. 

THE COURT: That is another matter. 

1'R. BUGLIOSI: That Mr. Manson got out of the car and 

knocked on the door -- or I don't know if he knocked on the 

dor, but he came back to the ear and said that the door 

was locked. 

So, he ha$ this animosity toward established 

religion, 

THE COURT: I think all you do is create a host of 

problems with no probative value whatever. 

Ty present feeling is it is completely 
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' irrelevant. 

MR. UNARM: With Halloween coming up, Mr. Bugliosi 

may, be able to. get some defendants'and witnesses, your 

Honor. 

MR. BUGLIOSI: I don't go outside when the Goblins 

.are o4t, Irving. I might bump into you. 

THE COURT: I just don't see it, Mr. Bugliosi. 

MR. BUGLIOSI: All right, your Honor. 

MR. SHINN: He tried anyway. 

MR. BUOLIOSI: I wanted to get into the record, though, 

about the imposter bit. 

MR. HUGHES: I believe the other defendants don't have 

Any objection to his appearance. 

MR. BUGLIOSI: He told me he knew he was an imposter 

and he closed the door on him. 

MR. KANAREK: The same thing happened on the original 

Christmas. Eve, Mr. Bugliosi. The door was closed at the 

innt.as I recall, something like that, and Christ had to 

,go somewhere else to be bornsfas I recall. 

MR. FITZGERALD: Now you have got the story straight, 

Mx'. Bugliosi. 

MR. ?UNARM Isn't that true? Re was, refused 

admittance, his mother? 

MR. BUGLIOSI: Were you there, Charlie? 

MR. EANAREK: Are you deprecating that story? 

THE COURT: All right, gentlemen. Anything else/ 
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Do you have another withess you can call? 

MR. BUGLIOSX: Yes, Harold True. 

THE CLERK: What is the name of the priest? 

M. MUGS': Father David H. Ryan, R-y-a-n. 

MR. HUGHES: May we have a short recess, your Honor? 

TEE. DOURT: We will take a 15-minute recess and theh 

we will msume with the jury. 

(Recess.) 
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21-1 (The following proceedings were had in the 

chambers of the court outside the presence of the defendants 

and the jury:) 

THE COURT: 411 counsel are present. X wanted to 

talk to you briefly, gentlemen, about this motion for an 

evidentiary hearing to determine the capacity of the 

witness Diane Lake to testify which was filed today by 

14.r. Fitzgerald, 14r. Hughes -- 'I guess by all counsel. 

1R. FITZGERALD: Al]. of them. I put all their names 

cm there so it could be joint.  

THE COURT: All of the defendants' counsel. 

Mt. FITZGERALD: Particularly myself and Hughes. 

COURT:' 1 wanted to determine if possible whether 

or not it will be necessary or desirable fors the Court to 

appoint .a psychiatrist to examine her; and if so z wanted 

to do, it and have the- examination as - soon as possible so. 

there won't be any unnecessary delay. 

MR. BUGLIOSI: I haven't read the motion yet, your 

Honor, but of course the Court knows better than I that 

the. mere fact the defense has made the motion is not an 

automatic reason for having her examined. 

THE COURT: 'That id true, but there are some things 

raised in, here which, in. lir. ritggeraldi  a declaration, 

which might call into question "the capacity an .,ability of 

this witness to comprehend events, facts, conversation and 

so forth, entirely apart from the.;ques4on of whether or 
r 	 A 
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_not she is competent to testify under 701 of.the Evidence 

tode. 

In other words, the same type of thing that 

was raised in connection with the young Michael Hendricks, 

and these appear to be substantial matters. 

He quotes, Mr. Fitzgerald quotes in his 

declaration from allegations made by the conservator for 

Diane Lake. 
of 

Retalksia diagnosis and recommendation of 

Dr. H. Woshrin, who apparently vat connected with her 

confinement at Patton. 

Is that right? 

Mg. FITZGERALD.: That is correct.. 

THE COURT:, At Patton,  State Hospital? 

14R., FITZGERALD: I might point out, if 1 might just 

very briefly interrupt the COurt, I might point out in 

connection with and in support of ray declaration we 001.064 

to have subpoenaed to court her file from Patton State 

'Hospital. 

litt COURT; The Clerk has handed the files to me. 

X, have not looked at them yet. 

ides anyone have any objection to my looking 

at them_ at this time? 

ZETZGERALD: No objection. 

At. XANAXEK: No objection. 

MR. 	No: objection. 
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t 

kIL HUGHE$: No cbjection. 

TIM COURT; I do& t mean right now, I mean wittlin the 

next few days or a week. 

Ie. FITZGERALD: No objection. 	I, 4  

KANAREK: WO objection. 

ViTZGERALD: I might also point out that my 

motion papers and my declaration was dated August 12. 

There was no Intent on my part to hold this 

back; simply X Was of the impression at the time I 'made 

it we could only object at the time she was being caned 

as a witness, and Mr. Eughes and Mr. Bu,liosi an.  enc T 'agreed 

that the prosecution would attempt to giVe us two• Weeks 

notice as to -when she was going to testify, and when it 

was 'mentioned she was going to testify on .Monday, we 

immediately filed the papers, 

. 	And I think that this is not a situation where 

we are merely attempting to protect the record. 

Here was a young girl Who I think the evidence 

will apply demonstrate was wondering around the desert 

with very inappropriate,  and bizarre affedtations. 

She was made a ward of the Juvenile Court in 

Xnyo County, subsequently transferred to a mental institu-

tion in. California with a diagnosis of a severe psychotic 

disorder•, and I think that inasmuch as she is going to 

testify as to events that took place at or about the time 

that she wits suffering from this paychosis, that her 
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'testimony is suspect. 

, MR. HUGHES:,  Plus, I would say, unlike Mr.,Hendricks 

testimony, Dianne Lake's testimony:goes to words and 

3 confessions and admissions, and this may be a whole 

different areeas:far as re011. than, say,what Michael: 

Hendricks was going to .testify as to someone whom he could 

identify actually just holding a gun. 

So I think perhaps the Court might consider 

that als0„ consider-the necessity for an appcintmexit of 

psychiatrists, or the weight to be given to the.psychiatric 

evaluations, 

THE COURT: Do you plan to call any of these doctors 

or other people as your own witnesses If we have a 

competency hearing? 

MR, VITZGERALD: Yes. 

MR. HUGHES: We do have them under sOpoena. 

MR. FITZGERALD:, We have them all under subpoena 

and we have them on call, 

Your Honor may recall vaguely that a Deputy 

Attorney General came to court In response to the subpoenas 

for,  the personnel at Patton State Hospital, and asked us to 

please place these people On call because they did tot want 

to disable the Institution by having all of these people here 

at once. 

24 	 I think, though, in fairness, and I attempted to 

point it out in my declaration, that her current diagnosis 

26 is one of normality, and that she has now, we have learned. 

21a-1 • 
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subsequent to the execution of the declaration, that she 

has been released from Patton State' Hospital and has been 

placed in a foster home in Inyo County. 

We would anticipate that these doctors if 

called on thin competency is$46 1411 probably testify that 

she is normal, rational aqd.sane at the present time, and 

she probably,, althOugh.Ilm not saying they 	they would 

probably testify that she il*coMpetent to, testify4 

that she understands the natureofthe oath at the present 

time and that she understands' the ).anguige to a sufficient 

extent that she can answer responsively.. 	 . 

What they will saiin regard to her testimony 

is 

16 
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relating to events that too' place during her schizophrenic 

episode is something else again. 

In our conversations with the personnel at 

Patton State Hospital they have been extremely reluctant to 

disduso any aspect of this case Whatsoever. 

They say that they have notes on their file not 

to discuss it, and to contact Mr. Augliosi, and so on and 

so forth,. 

As a result we issued subpoenas for them,. and 

then the'AttOrney Ceneral came in,, and so we are sort of 

dealing at arm's length. 

THE MOAT: Well,. if she is in lnyo County now, how 

are our .hos Argeles doctors going to examine her? 

MA. FITZGERALD: We learned by way of hearsay 
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information that she was released on August'the 28th to a 

foster hOme in /nyo County, and we understand that she is 

in the home of one James Gardiner who is an investigator for 

the Inyo County District Attorney's Office. 

Aiso a. sUpplemental pOrtion Of the Patton State 

Hospital records indicates that she was'released on the 

28th to a foster home in Inyo County, and I believe the 

name Gardiner' appears. 

Did you anticipate, Mr, Hugliosi, bringipg her 

down here from. Ingo to:uttr' 

MR. BUGL/OSIt 'Yes. 	
1 
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6: 
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THE COURT: It is not a question of her being 

brought down, but is there any reason why she -Could not 

be brought down in advance of the hearing so the doctors 

Can examine 'her down here, railer than trying, to find 

doctors to go. up to Jur County, which is .quite a burden: 

NR. BUOLIOSI: What about doctors 	there.  to examine 

her? 	 ,  
, 

MR. MORES: 	understanai 'mere are very `,very few• 

. any psychiatrists, and so tin, in Inyo -County: 

TM COURT: When you live it Inyo County)* don't 

have that kind of prOblem; only in Los Angeles County. 

The 'High Sierras is. good. fishing. 

MR. YITZCERALV: .In our examination of the' juvenile 

files we ,discovered that the Coroner of Inv) County was 

the ,conservator. We thought she was .dead or something. 

It is a very small county and various officials 

fulfill various official functions, 

THE AlOTIRT:• Would you check itfio. it, Mr. 

to see'sbcut bringing her down as soon as possible, 

so I can. appoint psychiatrists. 

AUGLIOSI: She is Going down Ifonday. 

:THE COURT:- Tomorrow is Oriday. 

BUGLIOSI t Woad the. Court assume Some of 

expenses? • 

Tat: COURT:, I think that would be an appropriate 

expense under these circumstances since the defendants. are 
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requesting that she be examined, I take. it that is what you 

are requests g-,. 

- 	FITZGERMADt 'Yes, and to save time and to narrow 

the issues I am saying that it is likely- they would -opine 

that she is competent to testity. 

And I 'think the area. in which we. need to probe 

little' is the area of her relating events that took 

place during her schizophrenic episode. 

COURT I Whether she is able to covrehend the 

events to which her testimony xelates, 

R. FITZGERALD Correct.. the wi l tespify apparently 

to admissions and confessionio It is important alio in 

terms, of aty sort of Aranda-Bruton Contr.)/ of the'witneS8 

on the witness stand. 

I think it is important to have some sort Qf 

psyChiatric appraisal, 

.COURT: Ali right, then I will appoint doctors 

galftmlay.after she atrivea. 

We were able to get our examinations of 14r. 

Hendricks somewhat sooner than the usual three weeks. 

XR. SUGLIOSI: That is a problem, because we really 

are traveling rapidly now towards the end. 

We got rid of:Father Ryan and I'm striking a 

couple of witnesses k 

The days are longer right now. We could be 

through by the end of next week. 
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Of course -Wet  lie gat Postin, and Watkins., I don't 

know long you guys are going to ,dxelmine them. 

R. KANAttKt That is why x would ask 	Bugliosi 

to -make an offer of proof as, ta Paul Postiu and Mrs Watkins. 

ME COURT': tees not go off into that. Lees 

'contInue to talk about Diane Lake. 
••• 

.74R. BUGLIOSI:• The examination of Diane would have 

,ta be expedited obviously per the Court's order,. no 

question about it. 

tHE:CO17RT:.174. simply' will haye to find doctors, 

competent doctors that *re willing to do it considerably 

'faster than, thip usual, period.--given, which is something like 

three wd4ks,. 	. • . 
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MR. MUSICH: Maybe the doctors can be contacted or 

appointed at this time, ascertaining whether or not they will 

be able to examine her Monday and how sooh after they would 

be able to have their reports? 

THE COURT: Iet's see. I appointed iv. Abe, and who 

Wad the othex'? 

THE CLERK: Meyers. 

TEE COURT: Yes, Thomas Meyers. 

I had originally appointed Dr. Skrdla but he was 

unable to do it because of the press of his practice, and he 

was also going out of town, so Pr. Meyers was appointed in 

his place. 

Wouldlou calltbede two doctors and find out 

if they can examine Dianne Lake, the first part of next 

week,? 

THE CLERK: She will be in the. area? 

THE COURT: She will be in Lbs.  Angeles. -We Will 

make arrangements to have her herC; : 

19 	 Could' She be takeh to the doctor's offices? 

2D She is not in custody,' She would have to go to the office. 

21 	 MR. MUSICH: We should be able to'arrange that. 

22. 	 'HE COURT: That will help the.dOctors. 
23 	 I will ask the clerk to informally inquire. 

MR. HUGHES: Your Honor„ 	senset she is in custody, 

2g since I believe not only is she under conservatorship in 

26 Inyo County, but she is also a ward .of the court of Inyo 
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Oounty. 

' THE COURT: But she is tot in jail. 

MR. KANAREK1 May I inquire of'the Court? Is she 

ambulatory? Can she go somewhere on her oWn? 

MR. BUOLIOSI: She is a straight-A studentat Patton, 

Really. 

THE -COURT': Anything elsel.gentlement 

I will ask the clerk to do'that, just to make 

an infOrmal inquiry,, lust to See whether these doctors 

are available. 

MR.. FITZOERAW:„ I would:offer to stipulate that in 

the event these two doctors- are' not available, that your 

HOtOr could appoint a third or.  a fourth or fifth doctor, 

Iff necessary,. in the absence of me, certainly, 

THE COURT: Well,'we will make the inquiries anyway. 

The appointment doesn't take lo0&.. 

Anything elte,'gentement 

MR. KAN/MK: Your Honor, we are interested in , 

expedition. I.m.Wou14 ask your HOtori that'Mr,:'BugliOpi 'make 

an offer of proof as to Paul, l'ostin and.Watkins, 

THE COURT: Who are thePe,Peoplet 

MR. UNARM These are people who' are4oing to testify 

concerning statements which I don't think are admissions., 

In other words, after the fact. In other words, this is at 

the Barker Ranch. 
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MR. BUGLIOSI: 'Before, too. 

MR. MUREX: Well., the before part is different, 

from your theory)  but the after part, which at least 

according to the book give TO Die would indicate there is a 

lot of conversation in there that I think your Honor would 

find to be inadmissible, and we could cut it down if 

Mr. Bugliosi made an 'offer of proof. It would cut down 

court time enormously,. and I think it is in order, 

BUGLI00/: I think we would lose a lot more 

time. 

They are going tO testify to the standard things 

that vie have bad other witnesses testify to in this case. 

MR. UNARM: I hope they arenot standard. 

BR WIGLIOSIi .They are former members of Manson's 

Family. 

THE OOURT: Are there going to be any Bruton and 

Aranda:prObleme 

MR. BUGLIOSI: 	there aren't, going to be any 

confessions to the murders 

MR. KANAREX: But there are Statements, your Honor. 

- jom catIRT: 4h:Ett is the:generai nature of itt 

MR, MOLIOSIi Manson's philOsOphy'Wlife, about .  
2 	 ' 

Helter Skelteri things like that, 

MA, HUGHES: I think that'll& a Bruton and Aranda 

problem as to the conspiracy. 

MR. BUGLIOST: We bad this already with eight or ten 
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other witnesses.. 

MR. HUGHES: What I am saying is that it is a Bruton 

and Aranda problem as to the conspiracy count. 

MR. UNARM Zt is Cumulative. 

MR. BOLIOSI: We have another problemnow, Mr. Xanarek. 
When you are out 'in the country fighting with a 

beat, you don't call-out,'"Bripg on more bears." We have 

other problems right now. 

With respect to Dianne Lake, Mr. Hughes said 

that he doesnq request that, the tape dated- NoVember 25th, 

1969, be typed up. 
Is that correct, Mr. Hughes? 

MR,HUGHES: That's right. 

MR. BUOLIOSI:- Do yoU stipulate to that? 

'MR. HUGHES-: 1 don't require your :typing, it -up. 

may use the contents for impeachment -or 

something,. but as far as 1 know, there are no 

MIL'BUGLIOSI4 hat is the prOblemo The Court feels 

that yOUmight bring up-  something in an impeachMent question 

that might incriminate a ad-defendant. 

MR.-HUGHESz 'What X am saying is that from the tape 

X would not bring up anything  that would incriminate 

co-defendant. 

MR. KANARBi6 lou'can't tell that a bun4red per cent. 

THE COURT-1:.That doestWsolve the problem, unfortun- 

ately4' 

1 

2 

4 

5 

6 

7 

000187

A R C H I V E S



   

,02.8  

 

 

1 

2 

3 

4 

• 

8 

9 

10 •   

 

If, in fact, it happens, it is diffidult, if not 

impossible, to undo it. 

The only way it could be avoided is for the 

Court to know the entire substance •of the conversations that 

this witness claiMs she had with whichever defendant. it was 

in advance. 

MR. HUGHES: Actually, your Honor, on the tape she 

gives mostly 'negatiVe statements, that she wasn't here, 

She waSn't there. 

THE COURT.: I am not.going to do it by some form of 

osmosis, Either I See the Statements. or they don't come. 

in, 	. 
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14R. XAMEX: Since the People are advocating them, 

your Honor, it is their burden., 

BUGL/OSI; Your Honor, since the Court wants 

all the statements, is it possible for the Court to direct, 

at the Superior Court' a.expense , a court reporter to do it? 

I say that for two reasons.- One, I think it 

world._ be much more accurate and more speedy. 

• :IL TES COURT: Transcribing of 'a, tape recording? 

MRd  BUGLIOSI: Our office is overflowing with 

competent clerical personrol, Vis-a-vis the LOD, we 
111 a 

are comPetent, but am" just wondering if the Court could 

pbin aOrcne: 
, 	. 

A 	 It is going to -be a monummital task. There is 

Tit). 4110B40TV LAVOtit,  i** 

MR. MUSICHI One advantage would be that it would 

definitely -be an independent person doing it. 

TIC, COURT; How will the accuracy' be determined? 

.141. MUSICH X f anybody_has any arguments against 

what the transcript ot final document looks like,, they 

would bare to go to the tape and make their awn int.expreta-

tion and bring it before,  you. 

THE. COURT: How much are you talking about? 

• • Na, MUSICH: This is four hours of taker  

/3VGLIOSI:. That is the one dated December 30th, 

i969, 411 
22c as. Another one is dated November 25th, 1969d 
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M. , 11VORES: That is only -about an hour. 

1R. BUGLIOSI: 'There are .othera, too.- 

. 'rug COURT: Are they intelligible? Can yOu under- 

stand what is being -said? 

R. )3UGLIOSI: Yes. 

HUGHES: Xn that regard, as to the intelligibility 

of the 12/30/69 tapes, the LAPIS has in their possession 

cassette-  recordinga .and the DA. has the recording on the 

reel . 

The cassette recordings that T have heard of 

those. tapes are much,' more intelligible. 

So, I think whoever to directed to transcribe 

that 'should use.. the cassette recordings.. 

•TgE COURT: Just ,,how ,are these ,court reporters going 

to -do 	assuming they are asked,to? They are :tn here 

411 dgy long. 

MR.' BUGLIOSL: I AlidnIt necessarily mean these two 

court reporters, but :some Superior Court reporter. 

I am sure we can find someone in our -office 

to 40 it, but I think it 'would take longer and I don't 

think it would be as expert as an actual court reporter. 

fact, I .don't think we have any coUrt 

reporters in our ,office. 

• THE WPM: Let's go off the record. .„ 
(off the-record4"  dismission.) 

FIT*ERAIJ): 	411;tOrnative suggestion would 
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be Pts bring, her in ands sk, her what she knows, of course, 

and, you. know, start fresh. 

Tlit COURT: In effect, a deposition? 

MR. FITZGERALD: In effect, a deposition, 

For example)  your IfOnor, could 13ave he; sit 

down and ask her to tell us everything she knows,„ Or 

the DA could bring her in and take a deposition of her 

':C.)ver again, as you did with Roni Boward and Virginia 

iGra4am, except that this time just ask her to say every-

thing she knows. Then have, that typed up. 

'NOW, thit)ihouldn't- be very difficult for the 

reporters in your office to*, and the 'present the 

material to 'the judge. 
g. 

 •  
That might -be easier. 1 have no objection 

to titat.. 

. 	 COURT: Suppose she says solatthilig on the 

depOSition that is inconsistent with what she said On 

one of the tape recordings? 

FITZGRALD: I . -concede that is a problem, if you 

have got some impeachment. 

SHE. COURT:: Once .you:  take a statement, you simply 

can't ignore it 	more. It beOomes part -of the totality 

of the , wttoess's statethent and it Can' t be ignored. 

HUMS: x am not going. to go into any pteviovl, 

statements she made. She made statements before.  the 

Grand Jury. 
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JIBE 001.141: I 'would say this, Mr. 	 I think 

this is something that the District Attorney's Office • 

has to take over. • 

Rows  if you don't feel that you haVe competent 

personnel up there -- and from the quality of the last 

transcription, sm inclined to agree Vith, you. — then 

perhaps you should .get someone else to .  do it. 
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22(1-1, i 	MR. BUGLIOSI: All righi:. I W/11, get working on that. 

	

2 	 Tim COURT: Idon'tthink this is a functiOn for the 

• s Court to be injecting itself into the tiddle, of the 

41 prosecution's case, 

	

5 	 This is your case, and while I appreciate your 

6 problems, 1 think it Is your problem. 

	

7 	 All 1 can suggest is that it be done expedi- 

t tiously. 

	

9 	MR. BUQLIOSI: All right. .1 will,getgoing on that. 

	

zo 	 What did he say? It takes eight hours for one 

u hour of tape? 

	

12 	 IYSR. MUSIM Yes. 

MR. BUGLIOSI: This one tape will take 32 hours of 

14 listening -7 deciphering. 

	

as 
	

THE COURT: 1 see no reason why the 0/strict Attorneyts 

Office can't hire a court reporter to transcribe these 

17 tapes. 

	

18 
	

MR. BUGLIOS1r Okay. 

	

19 
	

We have another Witness now, Harold True. There is 

20 
	certainly no Aranda problem, just, the fact that Manson 

	

21 
	visited the home next door to the La Bianca res idence. 

	

22 
	

That shouIdnit take more than 15 or. 20 minutes. 

28 
	

MR. SHINN; After that, who have you, got? After you 

24 
	put on True? 

	

25' 
	

BUGLIOS1: After, we are going to run into a legal 

26 	problem. 1 am sure Paul will object to Patricia 1(renwinkel' 
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refusing to give a handwriting Fxemplar. 

2. 
	 I want to argue that thijs shows a oonsoituoness 

Of. guilt.on her part. 

4 
	

ye, are' going to.  arguethe Ellis da*ei and, 

apparently, the case Of People vs. Hess, ip right in point. 

THE OURT: Has she refused to: give a handWrttiig 

exemplar? 

MR. FITZGERALD: Yes. ;' ' 

THE GQURT:• How do yoU intend to prove 

MIL BUOLIOSI: By calling Deputy IL L, Moss, who 

asked her to write it. 

THE OUT: Suppose she was asked in open court in 

front of the jury to give an exemplar? 

MR. FITZGERALD: I- mill answer that question second, 

Firsts  I Will say that she refused to, give a 

handwriting exemplar on the advice of counsel. 

% personally advised her not tO give a hand 

writing exemplar, and I am, going to point that tut in the 

event you introduce it. 

MA. BUGLIOSI: This was before you advised her., 

MR. HUGHES: Will you tell us when the refusal took 

place? 

MR. FITZGERALD: I advised her and she refused on 

April 3rd, 

MR. HUGHES: Because I saw her in early March and 

I gave her the same advice. 

25 

26 
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104 BUGLIOSI: You remember your telling, me that you 

hadn't gottgm to her at that point? 

In fat, I am positive, Paul, because I didn't 

even advise you of it: 

I sent someone over there, and under the current 

cages T didn't even haVe.to advige you, AMd then you came 

to me and you saidi vI,understand that you tried to get an 
• • 	- 	, 	, 	 - 

exemplar off Katie.' And I.  didn't even advige you of it. 
I 	 • 	< 

There Was no Way for her to contact you becautte 

they even told her that she dicynctt hive a right, tO have her 

attorney present. 
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15,,036  

1 
	 14R4. FITZGERALD; Yes* But X had a. discussion with 

her, 1. vas aware that there eras certain evidence and that 

and was aware of the feet that you might try to get 4 
3 

4 
handwriting exemplar from her to compare her handwriting 

with the handwriting in blood at the La Bianca home,. 

and X told her not to- give any handwriting exemplar,' 

But beyond that, X wanted to point out that 

this is almost sophist*,  because the prosecution has 

exemplars Of her handwriting,. 
9 

:MR. •BUGLIOSX: We do? 
10 	

FXTZGERALD: Certainly. 
11 

MR. BUGLIOSI: Where? 

MR. FITZGERALD: She has written thousands of' letters 
13 

14 
out of the Sail that you have censored and photocopied, 

15 
	 ' 	You have all the -handwriting you want. 

16 
	 MR, 'KAY: Except that this handwriting was printed. 

We wanted to get printing like -was on the walls of the 

1,8 
La. Bianca home. Letters written in handwriting don't 

do us any good. 

20 
	

MR. VITZGERAID; All right. 'We will give you' 

21 
handwriting in open •court)  to answer your question. 

= • 
	 If requested to do it, I will. advise her to 

23 
	give it to you. 

24 
	 MR. KA,NAREK: If I may, Messiah vs. the United 

26 
	Staten, I think, forbids the proiliOutiott to 	this. 

24 
	 T. cOURT: To do what? 
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1R. KOAREIC:. or the prosecution to approach a 

defendant, either directly or indirectly. - It is violative 

of the rules Set out in .Messiah vs.. the United States. 

THE COURT: 14.r. Fitzgerald, since you are willing, 

apparently,' to give an exemplar in open court; upon 

request:, why not give it without the request and avoid 

the problem, 

FITZGEBALD: I will do that. 

I didn't -want to do it at the time for various 

reasons, that i would not like to make part ,of the record. 

MA BOGLIOSI: I this we still have the consciousness 

of guilt issue. 

The fact that she is willing to give an exemplar 

now does not erase her refu.sal at a preirious time. 

THE COURT: That will, of course, depend on the. 

circumstances, which I am not familiar with. 

Certain, if she were.advised by counsel, or 

if he. thought she wanted advice from counsel first, and 

refused for that reason,: that would dilute, if not 

destroy,: any, consciousness of guilt. 

BUGliIOSI: She never told the person that she 

was .acting under advice of counsel, 

.COURT: I don't think she is under any coMpUlsiOn 

to tell an Investigator why she doesn't do Something. 

BUGLIOSI: Under the law, she is not entitled 

to have counsel, you know. 
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MR. FITZGERALD.; I know it. 

BUGLIOSI; On, that issue, a handwriting .0.1rempIar, 
• 

and that is why you were not adViSed.'. 

1 

• 	2 

3 

1 

OITZGERALD: I know. And'as soon-ys L:found out 

she did it, X came to you and co41aine4 that you were 

trying to get a handwriting, exemplar, because I. Vas afraid 

she -would' not follow my advice. 

As soca as I found -out that there was 'handwriting 

.irt 14004 on the wall, i advised her not to give an exemplar: 

MR. BU.GLIOSIt This is the first time that I heard you 

advised her of that. 

4 
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22f-1 • 

2 

3 

4 

6 

7 

9 

10 

11 

12, 

.13 

14 

Mkt FITZGEULD: No. 

MC HUGHES: 	No. 	• 

110S1CA: 	That was up to 11Prw 

She was advised that she had no right to an 

attorney, and that it vas au inference of 	she 

tefused,  
•* 	• 

She didn't tome forthand:say, "No,, I am not 

giving it because my attorney:  said no.."  

It is a Matter of -what her state of mind was 
4 	4 

• • or what the evidence is at that time. 

If, as a matter of fact, she said "N44,1 it could 

be used as an inference of guilt. 

THE COURT: 	]perhaps you aan.conter with each other 

and decide what you vent to do in that regard. 

15 You now 'have an offer for a .handwriting exemplar 

16 if you 'want it. 

17 	 MR. Jai: 	A printing exemplar. 

18 	 MR. MUSICH:: 	Well, the ability to doctor that up is 

19 	another problem. 

20 	 THE' COURT: 	Is there any reason why we should not get 

21 back into the court and 'resume? 

22, MR. PITZGMAID: 	Na, your Honor. 

23 THE COURT': 	Do you have any current estimate -of the 

24 duration of your case, , Mr. Bugliosi? 

25 MR. BUGLIOSI,» 	I would say a week and a half. 	Assuming 

26 we get the psychiatric evaluation of Diane Lake in a couple 
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of days. 

THE COURT: Are you going to request the doctors to 

testify also? 

BUGLIOSI: Yes. Absolutely. 
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10"  

24 

25 

26 

before this, Court 

shall be the truth -- 

THE WITNESS: 

TETE CLERK: *hi *NI 

T. me =WITNESS: --,the whole truth 

.) 	• 	, 
:You may continue, Mr. Bugliosi. 

VAL BUqLIOSI: . Ca l Harold True. 1  
THE CVERK: Will you rdse your right hand, please. 

Would yob please repeat after me. 
f 

. , I do solesmily swear -- 

THE,  WITNESS: X do, solemnly swear — 

THE CLERK: 	that the testimony I may give 

THE WITNESS: -- that the'teStimony I may give --

THE CLERK: -- in. the cause now pending — 

THE 'WITNESS: --z the cause nOw pending ''"` 

THE' CLERK: — before this Court 

23-1 

• 

2 

3 

4 

5 

6 

12 

. 13 

14 

15 

16 

3.1 

'18 ' 

. 19 

21; 

THE COURT: I mean they must be prepared to, whether 

or not they will depends • 011 whether anyone calls them, but 

they must be prepared -to. 

Let' s re me, gentlemen., when you are ready 

let the Clerk know. 

(The following proceedings were had in open 

court in the presence and hearing, of the jury, all 

defendants mid all counsel being present:)' 

THE •COURT: All parties, counsel and jurors are 

present* 

THE WITNESS: -- shall be the truth 

TUE CLERK: -- the whole truth 

15,041 
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23.2: 	
1 

.2 

4 - 

5 

6 

9  

i 13.A.ROLD TWE, 

talled.as a yittess, by, .3u4 on behalf of the :c'eOple, having 
rbeen 	 To.‘1.3,; 'was e' ,sroined and testified as 

f 0119W 

"moor EXAMINATION • 
BY MR. BUOL/OSI: 

what is your ocoupatton, sir? 

	

A 	Student. 

Rave you ever lived at the address 3267 Waverly 
Drive in Los Angeles? 

	

- A 	Yes, 

When did you move there/ 

li Septembers. 1966 until '67.1  September, '67. 
You moved there in Setitember 

moved there early '67 and lived there through 

the period of '67 and through '68.. 

.10 

- 	' - . 11 
' 

12 

13 

• 14 

15 

16 

17 ' 

19 

• 20 

21 

22 

'23.  

24 

25 

26: 

cam: -- and nothing but the truth 
ME WITESS: -- and nothing but the truth. -- 

Th CLERK: ir so  .help -me Cod. 

ZILE WITNESS: -- so help, me God. 

CLERX; Would you. be  seated, please, 

"Would you please state and spe/1" your name 

for the record. 

THE WITNESS Herold True, 'I-r-u-e.. 

15,042  
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23,3 

2 

3 

' 6 

7 

9 

•16 

Q 	Did. you move into that addreto with, anyone? 

A • Yea, Z moved in with three other 

Q 	Harry Yost is 'one? 

A 	Yes. 

Q 	Al $werdlov? _ 

Yes. 

Q 	Ernest Baltzell. 

A 	Yes. 

•,Q • And you moved in again when? 

A 	3  67, around the first part of 1 67. 

KAWAREK: Your Honor,. way the same ground rules 

12 	on xelle,itancY 'and materiality apply, continuous objection? 

13 	 TH .CopEO: Very we/i# 
;, 	4, 

14 4  Mt. I<ANAREK: Thank yon.. 

15 
	

BY 	# B1.10140SX1',' 

i6 	Q 	I show You reople's 200• for identification, 

17 

13 

an aerial photograph, do you recognize in this photograph 

the .residence where you lived? 

19 A Yes, I do.. 

• 20 , Q Where is it7 

21 A Ztis 

22. Q Right here? ' 

A Yes.. 

`24 Q What about. that,. is that part of the Same 

z house? 

.26 A This is the house,. this is the garage in the bac 

15,043 
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15,044 

With the garage in the back, is that correct? 

	

A 	Yes. 

So this is the residence where you moved in, 

yoi say, in early 1967? 

	

A 	Yes. 

With these other three gentlemen? 

	

.A 	Yes. 

is 	And when did you move out? 

September of ' 6 . 

2.. BlIGLI.OSI: May 1 'mark this, your Honor, Mr. 

True 's former, residence? 
•,, 

. . . THE coun; , You' may. 

at is. the. exhibit number? 
_ 	 r , 

BUGLIOS1r 200. 

Do yoU recognize' the house next door as being ..„ 
the hoUse at one time of Leno and Rosemary La Bianca? 

We11, I just know it vas the house next door. 

At the time I Imo; of no one living there, 

so- the •nathe of the residence --, 

It was just the house next door. 

	

Q, 	You have learned since then this is.  the former 

residence of JenQ and Rosemary,  La Bianca? 

A - Yea. 

bille MUM: ,blay I mark this house, your Honor, 

the La Bianca residence? 

THE COURT: You may. 

23-4 
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BY la. BUGLIOSI.: 

So facing the street then, the La Bianca 

residence would have been on your•righ„t? 

It would be the left. 

Q Vaolxig the street?' 

A 	Facing the street, yea, o the right. 

q, 	The La. Bianca reS1,4ence would be irmediataly 

to your right, to that•correct? 

A, 	Yes.. 

There are no homes in between? 

X*. 
, 

_ Q 	And there' L's a yard separating your former, 

residence from. the La Bianca residence? 

tee. .. 

Q i ahoy You People''s 62 for identification. 

This is- also a- photograph of your former residence? 

• Yes. 

Ca, 	This shows the pathway leading up,  to your 

residence? 

A. 	Yea. 

You cannot see the .La Bianca. residence in 

4 
A 

. this photograph, can you? 

A 	No. 
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15,046 

2 

4 

Do you know the defendant Charles Manson? 

	

X 	Yes, 

	

4 	'When was the first time you met Mr. Manson? 

MR. KANAREK: Your Honor, that would be outside 

Unless there's 804 connection timewise with 

some events, Your Honor, two days that was spoken of or 

.something in connection with this case, then I object to it. 

THE COURT:. Overruled. , 

You may answer.'' 

THE WITNESS: . X,met Mr. Manson in March of '67.,  

BUGLIOSX: 'Aftd,wheie-7did y6u meet'' 

Mr. Manson at that time? 

MR. KANAREK: Agai40.your Bonori.1 can see rite 

.It has no pertinency in connection withthese 
I 

proceedings. 	 • 

THE COURT: Overruled. You may answer. 

THE WITNESS: I met him at his residence in Topanga 

Canyon. 

BY MR. BIMINI; Did you go there to visit 

someone? 

Yes. 

	

4 	Mr. Kaufman? 

	

A. 	Yes'. 

	

4 	Phil Kaufman? 

Yes. 

la 	Are you sure this was not March of 1968? 

A. 	Yes, I'm positive. 
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4 	It was not March of '68? 

	

A. 	It was not. 

	

4 	You say it Was March of 1671. 

	

A. 	Yes. 

	

4, 	And was Mr. Manson living at the Topanga Canyon 

residence at that time? 

Yes. 

	

4 	With Mr. Kaufman? 

Yes. 

	

4, 	Was anyone else living at that 'residence at 

that tiara?'  

	

A. 	There were someAgirls, living there. . 
• 

	

4 	About how raspy? 

Ten 'or' so., 

Any. other men' besides 	Kaufman at& Mr : :Manson? 

A. 	I think two or three, maybe four. 

Did Mr. Manson alla,,yint ir yOu could, do nything 

for him on that occasion? I 	• 
MR. KANAREK: I object 'on 	grounds of hearSay, your 

Honor, and conclusion," it,  has no pertinency. 

1413.. BUGLIOSI: 	Just foundational, your Honor. 

MA. KANAREK: Still no basis for it. 

THE COURT: Do you wish to approach the bench, 

gentlemen, and discuss this matter? 

151 047 
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(The following proceedings were had at the 

bench out of the bearing of the jury:) 

MR. BUOL/OSI: This is just foundational, your Honor, 

he asked True if True would help him move, so a week later 

he came back and True tame back and put all of Manson's 

belongings in a tar and they drove it to the residence next 

to the La Blanca residence •and they stayed there overnight. 

Susan Atkins was one of the people that was with 

DU% Manson .at that time, and Patricia Krenwinkel and several 

other members of the Family. 

Xt's lust foundational. 

MR. KANAREK: Well, your Honor, what he calls 

foundational, this is not a documentary or a narrative, it's 

a. lawsuit. 

THE COURT: What is your objection? 

MR, MUREX! My objection,isft is way outside the 

scope of any of-the.isiiles framed by these pleading. 

THE COURT":Yif.thatuis t the objection, it oVerruled. 

UNARM And ilsb'releVancy. 

THE COURT: Overruled.- It places Mr..Mansonat the • • • 4 . 
' 	

I 	• 
scene of Mr. True's home4 •  

MR. UNARM: Why doesn'tibe ask. him that? 

MR. IMIGaOSI: You don't take things out of cOntexti 

MR. HANAREK: He can ask him if he's ever been. 

to his home. 

He doesn't have to belabor the record. 

21B 
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THE COURT: He might not ask it the same Way you 

might ask it, Mr. Kanarek, but that does not make it 

inadmissible. 

MR. EAXA•REKt It is requesting eonversation, it's 

hearsay, your Honor. 

MR. BUGLIOSI: There is no incriminating statement. 

I an bringing in the fact that 

MR. XANAREX: 	can only assume Mr. Augliosi is 

prosecuting this case because he wants a conviction. 

THE COURT: I don't see it is hsarsay. 

MR. 'UNARM: He is offering it for the trutil of the 

matter aiSerted, about moving. 

MR. BUGLIOSI: It is foundational, your Honor. 

THE. COURT: Of course, that does not answer all 

questions either. 

I take it the fact.yogyant to establish is 

that Manson, was at Mr.True'S'hOMe. 

4. 

7 

8 

9- • 

• 10 

12 

18 • 

14 

• 15 

16. 

17 

18 • 

19 

MR. 	
o . 

XAUAREF4. ,J es, why doesn't .he ask him that? 

THE COURT: I think it can be dermOmore directly. 

:29 	 MR. UNARM It would 'cut 4own'eur.dross-examination, 

21. the necessity for extensile cross-examination. 

22 	 (The following proceedings were had in open 

23 ' court in, the presence and hearing of the jury4) 

BY M.R. HUGLIOSI: Did Mr. Manson visit your 

2s .residence.. around that time? 

26 	 A. . 	Yes,. he did. 
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3: 
	 4v • How long after yoU visited him and Mr. Kaufman 

2 did Mr. Manson come to your residence? 

	

A. 	The next day. 

	

4 
	 And-did he cote there with anyone? 

He came with all the, girls and other fellows. 

	

6 
	 And do you know the defendant Susan Atkins? 

	

A. 	Yes. 

	

8 
	 4 	Was she present at that timer 

	

A. 	Yes. 

	

10 
	 4 	Del you know• the defendant, Patricia Krenwinkel?, 

11 • 
	 Yes. 

	

12 
	 4 	Was she present at that time? 

	

13 
	

A. 	Yes, 

	

4 	Do you know Lynn Promme? 

	

15 
	

1. 	Yes. 

	

4 	Also known as SqUeaky? 

	

17 
	 Yes, 

	

18 
	 4 	Was she present? 

	

A. 	Yes. 

	

20 
	 4 	Do you. know. Mary • Brunner? 

	

.21 
	 Yes. 

	

22 
	 Was she present? 

	

A. 	Yes. 

	

24 
	. 4 	Do you know alanCrOittMan also knoisin as. 

	

25 
	83renda McCann? 

	

.26 
	 A. 	Yes. 
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4 	Was she present? 

A. 	Yes, 

14 	Do you know Charles Watson? 

A. 	No. 

cl 	You don't know Charles Watson/ 

You never heard of a man named Tex Watson? 

MR. XANAREK: I object to that, whether he heard of 

him or not. 

THE COURT: Overruled. 

THE WITNESS: I have read of him in the newspapers. 

I don't know him personally. 

Q 	BY MR. BUGLIOSIt Charles Watson was not among 

the group, is that correct/ 

A. 	That is correct. 

4 	Do you recall who else accompanied Mr. Manson? 

JUst everybody that was present mostly, you know. 

I am referring to names, dO you remember any 

 

    

 

16 - 

  

 

17 

   

 

18 

  

other/ 
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'23 

A . 

25 

  

No. 

But the people whom I have just mentioned, 

they were with Mr. Manson? 

A. 	Yes. 

4 	Did they stay overnight? 

  

   

2 _ • 

      

   

A. 	Yes: ;^  

Thatlis„ Mr. Manson and these girls? 

   

 

26 

  

A. 	Yes. 
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CI. 	And they stayed .at your. residence at. 3267 

Waverly Drive, is that correct? 

A. 	Yes. 

between, this time„ March or 1967 and 

September of 1968 when you moved out of the Waverly address, 

did yu see It" Manson? 

A. 	les. • 

Did he visit you again at your real:dente? 

s  

Approximately about how many -tines? 

A. 	Pour -or fiVe times. 

Did he ever • come by himself? 

• A. 	A. couple of tilues, a couple of times he came 

with some people. 

s'Y 
1 
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2 30 - 

2. 

3 

4 

8 

9 

12 

4, 	During any of these four or file times did he 

ever. stay overnight? 

A. 	Once. 

4 	Was he by himself that time? 

A: 	Yes. 

4. 	So Mr, Manson stayed,overtight at your residence 

at 3267 Waverly Drive on two occasions? 

A. 	Yes, 

4 	But ha was at the residence, well, the rival: 

time and then four or five additional times? 

A. 	Yes, 

4.  . Did Mr. Manson ever ask you if he could live 

with You at the Waverly address? 

MR. UNARM I object to that as hearsay, your Honor, 

no foundation. 

'THE COURT: Sustained.' 

, BY MILBUOLIOSX1. Did Mr, Manson ever attempt to 

move in with you at the Waverly address7' 

MR. XANAEEKI „Same Okbleotion, and in addition solicitin 

.a conclusion. 

THE COURT: Sustained.' 

Q ' 'BY MR, BUQLIOSI: Mr. Manson, I 'take it, never 

did• live there at the Waverly address, is that correct? 

That correct. . 

. After you moved-oUt'of the Waverly address in 

13 

14 

15 

16 

17 

18 , 

19' 

20 

21 

22 

23, 

'24 

25 

September* of 1968 dicti  you, 'see Mr, Manson thereafter? 26 • 
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	 1 

A. 	Once or twice, mayb& three times.' , 

Q. 	Where at? 

The .paten Ranch. 

Incidentally, while you were living at the 

Waverly address in additiOn to the times that Mt. Manson 

visited you, did-  yoU visit him? 

YeA. 

4 	At the 4pahn Ranch? 

A. 	No,  no, Topanga Canyon. 

4, 	Row many times? 

Five, ten times maybe, I don't know. 

4 	When was the last time that you saw Mr:. Manson 

before his incarceration? 

MR. UNARM:-  That is assuming facts not in 

evidence, your Honor, that this gentleman knows of the 

incarceration,' 	Zt is also ambiguous. This record 

reveals the incarceration of AugUPt 16th as well as 

subsequent incarcerations. 

By MR. BUGLIOSI; The incarceration on these 

charges. 

MR. KANAREK1 That also assumes facts not in evidence. 

COURT: Overruled, yO4may answer. 

TBE WITNES61 Repeat the question, please. 

4 	BY MR. BUOLIOSIt When WO the last time you saw 

Mt..Manson.before he was incarcerated on these charges? 

NOVember, '68, 
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• 14 	A. 	Yes, 

	

rib 	 And you returned from Ethiopia when? 

A, 	June of .1 69, 

411 

' 

.19 

4 

A, 
4 

Rave you; soon ,Mrs Manson 'since June of 1969? 

Yes. 

Where? 

c20 A. At the Loa Angeles County Jail. 

2i 4 You visited him there? 

22 A. Yes. 

2'3 4 On how many occasional 

24. A. Two or three. 

. 4 When Mt. Manson was in Independence, California 

• 
Where did you see him at that time? 

• 

2 
	 A. 	Spahn Ranch. 

Was there any reason for not seeing him beyond 

or after November of /68? 
MR. XANAREK: That calling for a conclusion, your 

Honor" and hearsay. 

7 	 THE COURT: Sustained. 

f'.4 	BY E. BUGLIO$I: Did you leave the ,country 

around that time, sir? 

A 	Yes. 

4 	Where did you go? 

12 	A. 	Ethiopia. 

13 	Q, 	You, were a member of the Peace Corps? 

• id you ever write him a letter? 
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15,056  

1 
	

A. 	Yes, I did. 

4 	That Was when? 

8 
	

I guest August, when he was, 	when I first 

4 heard that be had been jailed. 

5 
	

4 	August of 169? 

Yes. 

7 
	

4 	You are not Sure about that date, are you? 

MR, KANAREK: That's argumentative, your Honor. 

THE 00VRT1 Overruled. 

10 
	

THE WITNESS: I have the letter with my attorney: 

which it could be checked, it's either August or September 

12' of that time. 

13 
	

4 	In any event he WO in Independence at the time? 

14 
	

A. 	Yes. 

15 
	

4 	And you wrote him a letter? 

A. 	Yes. 

Do you know agirl named Linda Kasabian? 

13 
	

Yes. 

19 
	

4 	Did Linda Kasabian ever come to your residence 

20 at 3267 Waverly Drive while you were living there? 

res. 
22' 
	

4 	When did she come there? 

23 
	

The summer of •68. 

24 
	

4 	Was she with anyone.? 

25 
	

A. 	Yes. 

26 	 4 	Who was she with? 
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A. 	Her hUsband and 'some other people. 

4 	She was tot there with Mr. Manson? 

No. 

She just visited you once at that address? 

A. 	Yes. 

4 	Did yo4 ever see her atter that? 

A. 	/es. 
Where at? 

'Popanga Canyon. 

4 	When was that? 

A. 	It was after -- lst'is see -- July, AugUst of 
69. 

4 	These gentlemen you wexe living with, these 

three other gentlemen, when 704 moved out of the Waverly 

- addreSs ln September of *68 were they Still living there? 

A. 	Yes. 

4 	Did they eventually move out? 

A. 	Yes. 
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4 	Do you know When? L  - 

October, Novemberof‘168, right after I did, 

they stayed about a month. 

	

4 	Do you know it Mr, and Mrs. La Bianca were 

living next door to you while you were living at the Waverly 

address? 

	

A. 	No, r do not. 

	

4 	You are not familiar 'with who was living there,  

during the time you were living at 3267 Waverly?' 

	

A. 	I was under the impression that the house was 

vacant. 

MR. UNARM Your Honor,. may that be stricken as a 

Conclusion and hearsay, it's also Conjecture On the part of 

thisgentIeman evidently. Itrs an ,imprestion. 

THE COURT: The answer is "no," you, don't know who 

was living there? 

	

. A 	The answer it no,, I don't know who lived there. 

• 'THE COURT: The previous answer is stricken. 

"The jury it admonished to disregard that 

stricken answer. 

MR. BUGLIOSI1 No further questions. 

THE COURT: Crosp.exatination. 

OROSS -EXAMINATION 

BY. MR. VITZGERALD: 

	

4 	Is. it Mr.-  True or Dr. TrUe? 
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A. 	At.'True. 

YOU do not have. a'Yh.D.? • 
A. 	No. 

4 	You're wOrkiiii on,a Ph.D.? 

A. 	les. 

CI 	I believe in'politioal science, is that correct? 

A. 	History. 

4 	How many residences have you had in the last 

five years, Mr. True? 

MR. BUGLIOSI: It's irrelevant,your Honor, 

THE COURT: Overruled. 

THE WITNESS: Five. 

Q 	in MR. FITZGERALD: Could you, place in mind the 

first residence yot had, number one, in other words? 

A. 	Do you want the address or where? 

4 	Yes, 00n you, give us the address? 

A. 	113 south Clark, Los Angeles* 

4. 	Is that in.the pity of Los Angeles? 

A. 	Yes. 

4 	Who was your next-door neighbor at that time, 

do you recant 

A. 	'No. 

4 	What about address number two, what was that? 
A. 	9257 Skyline. - 

4 	Is that in the,  City of Los Angeles, Mr. True 

A. 	Yes. 
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'4 	What year was. that, do you recall? 

Aw 	'66. 

What is number three? 

Ar 	3267 Waverly. 

That was in '67? 

A. 	res. 

4 	Number four? 

I was in Ethiopia for a period, and then back 

into 	I lived on Chandler DoUlevard in Van Nuys. 

4 	Were you in Ethiopia with the 'United States 

Redevelopment Agencyt 

A. 	No, I vas with the Peace Corps. 
4 	And after the Chandler address? 
A 	South Gate. 

4 	X take it over the period of your lite you had 

varibu$ neighbors, had you not? 

A. 	Yes. 
4 	Obviously you had various neighbors. 

ActuaIlI, in addition to• writing a letter to 

Mr. Manson when he was in Inyo County you actually visited 

him here 'in the Los Angeles County Jail, didn't you? 

A. 	res. 

4 	Those were on the dates of' December 13th, 1969 

and December 26)  1969, isn't that correct? 

A. 	X am not sure of the dates but, yes. 
4y a friend of Mr. Manson's, 

22; 

A 

- 24 

25 

26 
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are you not? 

Yes. 

4 	You are not ashamed of that fact? 

A. 	No. 

' 	You still consider yourself to be a friend of 

Mr, Manson, right? 

A. 	Yes, yes. 

MR. FITZGERALDt Thank you, Mr.. True. 

MA. SHINN: NO question*. 

THE COVRTI 	Kanarekt 

MR. KANAREK: Yes, your Honor. 

CROSS-EXAMINATION 

IA MR. UNARM 

4 	Mr, True, when you saw Linda Xasabian in Zuly 

and August of 1969, were you ever with her at any time 

when she ingested LSD? 

No. 

4 	Were yOu with her at any time when she vas smokin 

marijuana? 

A. 	No. 

-Q 	And during July of 19690  every time that you were 

in the presence of Linda Kasabian, was this in Topanga 

Canyon? 

Yes. 

Were you ever in her presence at the Spahn Ranch 

13 

14 

15 

16 

1:7 
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in July or Auguft of 1969? 

A. 	To. 

MR. ICANAREX: Thank you, 

Thank you, yourt Honor. 

THE COURT: Any questions, Mr. Hughes? 

MR. HUGHES: I have no questions. 

THE COURT; Anything further, Mr. Buglioti? 

MR. BUGLIOSII No further questions. 

THE COURT: You may step down, sir. 

MR. BUGLIOS1: Your Honor, I believe the next witness 

will necessitate a legal discussion either at the bench ,or 

in chambers. 

Deputy Moss, 14 L. Moss. 

THE COURT: Will you approach the bench,.gentlemen? 

" 

I 
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(The following .gropeediAss were had at the bench 

Out .of -the hearing of the jury;) 

NIL SUGLIOSI: The next witness, your Honor, is- 

Hi. L. Noss, on the handwriting exeuplar. 

I have just been told by Mr. Pitzgers.14 he will 

not permit' his client to,  make a handwriting exemplar in 

court, so basically what we are dealing with is 'this refusal 

on her part to grant a handwriting-exeuipl.o.r. 

The People 	or are alleging that we should 

'be atae t0 comment on her refusal as showing consOiousness 

of guilt. 

People vs. Valet, by analogy, and People vs: 

liess, X have it at . the counsel table, which actually is a 

handwriting case where the defer datit peetiseci to give a 

handwriting exemplar and the -Cour;. held 'the prosecution had 

Ike right to comment on the rem/jai. 

Obviously this is a legal issue we are going to 

have to go 

14R. FITZOtERALD: Mr. 13ug1iosi is correct., 	,did 

represent to the Court — I hope I represented it in good 

faith that my client would be willing to give a hand-

writing or printing exemplar in court if we were asked. 

I considered that matter carefully since I - made 

that representation to the Court, and, if the Court please, 

I would respectfully request to recant. 

I EMI no loner willing to allow my client to 

15,063 
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execute any handwriting or printing exemplar. 

It is also my understanding of the law that such 

a handwriting, the present state of the law in California is 

that the privilege of self-incrimination does not include 

.the right to refuse to give a handwriting ,exemplar. 

People.  vs. Graves is the landmark case in 

California. 

However, I woad object to the prosecution 

presenting any evidence that my client refused on. the 

ground it violates her Fifth and Fourteenth Am,endments 

rights in regard to selfoincrimination. 

Four Justices of the United States Supreme 

Court agree with meb 

THE COURT: In -what period? 

MR. FITZGERALD: I believe it's in either Wade or 

Gilbert. 

The United States supreme Catirt 4.however has 

-decided by five Juitices, has ,decided the right of :self-

incrimination does not apply; 

did not bring my resume of cases, to the 

Oottrt today becaUse I •did not think the issue as go 

to come' dip today. 

I have no objection to the People proceeding 

at this time. 

I. think my record is adequately protected. if 

26 	T object. 
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TELE COURT: Do you propose to call a witness for the 

purpose of having, her testify that she asked kiss Itrenwilikel -

for a handwriting exemplar and was refused? 

11/4111. BUGLIOSI: The offer of proof, your •Honor, she 

came.  up to Miss Xrenwinkel and told her she wanted. a 

.handwriting. exemplar; that the words "Death to pigs," 

"Use,* and "Reiter Skelter" were printed in blood at the 

La /lianas residence and she wanted Patricia •KrenwinkeI 

to write those words. 

She did not have a right under the Iaw to have 

an attorney present;:- that' she did not have a right to refuse 

to give a handwriting exemplar, and that if she did refuse, 

the prosecution could comment on her refusal: 

She was told all-  of these things, and after 

being told all of these things she refused. 

So it is a negative thing and we are offering 

it to show consOiOudneSs of pat,: 

neve are several eases on it, got= Aonor. 

People vs Ellis is .quite a landmark case. 

Graves actually., although Graved, neVer,  Specifica 

answered it, they strongly implied' there 44 no right to 

counsel at the time of handwriting exesiplar. 

Certainly -Ellis and 'several other caltis'I 

have and the new case, People vs. Hess is right 44 point , 

that we have a right to comment on the refusal. 

RANAREK: However, your Honor, I -believe' they may 

23e-3 	I 
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have the ultimate right to an exemplar, but I think under 

the doCtrine of Hassiah, 'after a person has become an 

accused, the defendant has the right that he or she not 

be .approached by law enforcement, and Mr. :Fitzgerald I 

believe had the tight to be informed and be present. 

His point may be well taken, but I think that 

the -obligation to first approach counsel, and see that that 

be -done— Messiah is really sort of en .extensiOn. of 

Miranda and tecobedo. 

• When e_ person has a lawyer he has right that 

that lawyer be present as far as the prosecution approaching 

the defendant. 

As far -as Mr. hanson is concerned I would 

asj< whatever happens that your Honor request and admonish 

the jury that none of this is to be used against Mr. Manson 

for any purpose whatsoever,'-because it is an admission. 

THB CODILTI When does,this take place? 

MR. BUGLIOSI1 I have -my notes at home, your Honor, 

I should, have brought- them today. I forgot. 

But I can get this information for you because 

this': lady has a-copy of everything. 

This, I Would oay„;  was 

COURT; The witness ought to know.. 

24 
	 Mk. 131101410.514 Oh, yes, I say, you are asking me 

25 
	and I forget. 

Ly 	 26- 
	 'TUE COURT: I vould like tot_take a look at the latest 
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cases* I thilik I read them. 

BUGLIOSI: Hess tame out two weeks ago. 

THE COURT: Is that a California case? 

BUGLIOSI. Yes. 

THE COURT: A Supreme Court ease? 

MRS BUGLIOSI: No. 

THE COURT: You have a citation? 

MR.. aUGLIOS/: Yes, I can get it, of course I can 

giVe it to the Court right now.. 

THE COMM:. It is a quarter after 4.too, 11CM • Do you 

have any citation's, any of you gentlemen? 

VITZGERAI,Dt, • Vo; but I wonder if we could go over 

Until tomorrow, although Z basically have no, quarrel with 

counsel's representations. 

I just want to protect the record in" this 

regard, 

THE. COURT: I think I am, familiar with the law. 
law 

I think under the present klearly the People 

have a right to attempt to obtain a handwriting exemplar, 

but I just wanted to review the cases first. 

000227

A R C H I V E S



I 

3 

4 

6 

7 • 

8 

9 

10 

11 

12 

• 13, • 

' • 14 

15.  

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25" 

26 

15,068 

MR. SHINN: I have the Massiah case. 

MR. FITZGERALD: I will make this representation to 

the Court: I wild,, go back to my office tonight and I will 

review all my materials. If' I haVe case authority to the 

contrary, I will make sure that it is here before your 

Honor by 8:15 tomorrow morning. 

MR.• BUGLIOSI: I haVe some cases to give the Court 

right now, if we can go back to chambers and discuss this. 

THE COURT: I will adjourn at this time, excuse the 

jury. 

A. FITZGERALD: We would also like to, get the 

defendants together this afternoon and try to clarify some 

ground rules. 

I wonder it we couldn't meet for abOut 15 minutes 

after court adjourns? 

TIE COURT: After our meeting in chambers. 

R. FITZGERALD: Yes. If that is agreeable with the 

Court* 

Thank you, your Honor. 

(Whereupon, all counsel return to their 

respective plates at counsel table and the following 

proceedings occur4 open court within the presence and 

hearing* 'the ury  

:THE COURT: Ladies and gentlemen:, .we gte going to 

adjourn at this time. 

Do not. converse with anyone or!form or express 
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any opinion regarding the case until it is finally sub- 

mitted to you. 

The Court will adloUrn now until 9:00, a.m. 

tomorrow morning. 

(The following proceedings occur in chambers. 

All counsel, present. Defendants absent.) 

'THE COURT; I .am, going to- ask the doctors to examine 

Dianne Lake with respect Ito her competency under Evidence 

Code Section 701 and'- her ability to understand and compre-

hend conversation's with another person during September, 

1969. 

MA. FITZGERALD; That is fine. Except that I won't 

burden the doctorS with my declarations or affidavits be-

cause it may contain conc4usionary,Otatements and things, 

but I would ask the Ccurt to recommend that they read the 

file of the Patton,State Hospital that is currently on file 

in court, 

I think that is extremely valuable to any 

psychiatric evaluation.. 

THE COURT: just the One file? 

MR# FITZGERALD; Just the one file. 

THE CLERK: There are actually three files. 

MR. HUGHES; Oen I be heard in that regard? 

There are two tiles from Patton, and also- a 

file from the Ingo County, court, No. 69-3741. 

MR. MUSICH: You want the psychiatrist to read those 
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files, not the Court? 

	

2 	 MR. FITZOBRALD: X dotIt care. 

MR.MUSICH: The Court has made a determination to 

	

4 	appoint psychiatrists. 

	

5 	MR. YITZGERALD: They are in the possession of 

	

6. 	Mr. Darrow. 

	

7 	 THE COURT: The Patton Hospital file and what else? 

	

8 	 - MR. HUOHES: The Inyo County Superior Court file 

	

9 	69-37J. - That stands for the Juvenile section. 

	

o 	 That Wats the file appointing, the conservator. 

	

If 	 THE COURT: 69t 

	

12 	 MR. HUGHES: 	69-3/J. 

15 
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MR. FITZGERALD: Also, your Honor, do youvant to 

set up a tentative day or a tentative time of day' to take' 

the testimony of the psychiatrists? 
	

1.; 

THE COURT: I think we will have to wait and see when 

they ,con make their examinations. 

They understand they are going to have to 

examine and testify sometime next week? 

THE CLERK: I told them they may be required to 

testify on Thursday or Friday. 

THE COURT: I don't know, if we can reasonably expect 

them to do it any Sooner than. that. 

R. FITZGERALD.: No, 

THE COURT: Hecause they probably can't make the 

examination before Tuesday or Wednesday. 

THE CLERK.: Any last day for the receipt of the 

reportt, hopefully? 

THE COMM Let's put it thit way: They should be 

prepared to submit their written report and to testify on 

Thursday, which would be October the 29th. 

You can tell, them they should be ready by then. 

The exact time we will give them notice. 

I was just looking at this Hess case. 

That is a rather peculiar case. it doesn't 

cover the situation here. 

In that case, one person refused to give a 

backhand handwriting exemplar, and another person, gave 
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exemplars after the litigation started in Cider io 

corroborate her testimony. This -yak another persons 

All the court saia 'w4s .* that normalii1t , 

6 

6 

8 

not proper to use an exemplar obtained after the litigation 

starts in order to corroborate a witness's testimony, but  

due to the peculiar facts in this tae there wasn't any 

error. 

BUGLIOS-1:1 The court says more than that., your 

  

9 Honor.. 

    

Io 
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IA* KAY: Yes. 

The court says that the doctrine' of post 

litem motam getzerally implies that these- is- some pre-existing 

Writing to compare with. 

Now, here in the Hess cage they needed some 

backhand well, writing with a backhand slant — that is 

what •they mean by backhand writing, writing with. a. backhand 

slant — and here, in -our, ease we have somewhat similar 

facts, where we need actual printing-, not a -handwriting 

exemplar, not something as a person would write latteas, 

but we need a peculiar type -of writing to compare with 

writing that was Written in blood on the wall. 

THE- COMM. That ion' t,the point that 1 14240 making. 

There the affidavit was used to corroborate 

a witness' a testimony. 

let..BUGLIOSI: The language here is:: °The order 

requiring Itrs, Reas to provide a backhand written exemplar 
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1 

3 

4 

5 

6 

7 

was proper, and under the rationale of People 1744. Ellis, 

it was alt O proper for the People . to prove she refused to 

comply with the order." 

FIR. MUSIC l; I don.' t think the Court has 44, question 

With, the present state 'of the law. 

-THE COURT: I ant saying the ,facts 1.n this case were 

considerably diffeTent• 

8 

9 

2* 25 fls. 
lU 

11 

12 

13 

14 

16 

19.  

20 

21. 

23 

24 

25 

26 

BUGLIOSI: I thought the Court was indicating that 

as far as- the law is concerned, Hess was not. in point, 

TELE COURT.: No, T. was not. addressing myself to that. 
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25••^1 	• ' , f, 	 We start out reading Matteson People vs. 
1 

Matteson, Cal. 2d 466 at Page 469. 

ilk ' 
2 

	

's 	
And then, of course, PeOle Vs. Graves, 64 

Cal. 2d 208 at Page '210. 

Those oases both strongly imply that the Fifth 

Amendment was not applicable to handWriting exempIarS., 
0. • .7 	 Of course that has been held many times. 
7 

	

8. 	 MR, 13tIGLIOSI: Gilbert v0; galifOrnia, 3881  263..  

then. has clarified this point and express3,y held that the 

Fifth and Sixth do not apply to handwriting exemplars:. 1() 
iFITZGERALD.: That is the case I was referring. to 

where there was a dissenting opinion of- tour .justices , 

it was Gilbert. • 1'3,, . 

• liUGLIpSII 14 analogy I call the Court's 

attention to People vs, Ellis,. ,f5 A. a., , 571. X think X . 

zd 
 • , 	, 

gave the Court the dal*  eitati4:ah .'hat:.carie the Court 

said the PeOpIe Can commtmt Ion ,a.:Aefendantts .refusal to 

	

. 	speak for voice identi'ficatiori =pose*: 

In People vs„ $uddeth, thane4.):89, 65 -Cal* ?do  

0 we can -comment on, the -defendant's refusal to take a blood . 7  

21 or Breathalyzer test. , 	- 
In People- vs,„ Saltlivari4  2$9 A...C.A. 764 0. we can 

comment on the defendant's refusal to take a urine test 

in .a.he-roin case. 

5 	 The Court slight also read People vs. Cabala, 2 

26  239 Cal. Ap. 240  732 4  holding that a person has no 

000234
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1 

2 

3 

4 

5. 

6 

coriatitutional right to refuse to take a naline test, 

So by analogy, your Honor,, the law is clear 

in the State of California that a refusal, to do certain 

things other than testimonial compulsion, anything other' 

than that can be commented upon by the prosecution. 

TM COURT:, All right. Anything else,. gentlemen? 

will read these cases-between now and tomorrow* 

(Whereupon, the court was recessed until 9100  

Rom, the'folloWing day.) 

 

10 

  

12 

 

  

14. 

35 

16 

17 

13 

19 

.21 

22 

23 

• t 

3 4 a r 

24 

25 

26 
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